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Визита, която слага началото на но-
ва епоха в руско-китайските отноше-
ния. Така бе наречено държавното
посещение на Си Дзинпин в Москва,
което се състоя в сряда. Владимир
Путин посрещна госта си на тържес-
твена церемония в Кремъл, където
се състояха преговорите и бяха под-
писани множество важни споразуме-
ния за развитие на сътрудничество-
то. Китайският лидер бе придружа-
ван от внушителна делегация от око-
ло 100-тина експерти и държавни слу-
жители в различни сфери. Визитата
бе посветена на 70-ата годишнина от

установяването на дипломатически от-
ношения между Москва и Пекин. След
преговорите и тържествата в Моск-
ва Си Дзинпин взе участие в откри-
тия в четвъртък Петербургски меж-
дународен икономически форум.

Това е 30-ата среща на двамата дър-
жавни ръководители за последните
шест години. "Русия е страната, която
посещавам най-често", отбеляза Си.
Той нарече Путин свой "най-близък
приятел". "Ние ще засилваме взаим-
ната си подкрепа и взаимопомощ във
всички области, засягащи нашите ос-
новни интереси", добави той. Си Дзин-

пин подчерта, че това е особено важ-
но в момент, когато "протекционизмът
и едностранните действия надигат гла-
ва, когато се налага политика на си-
лата и хегемонизма". Разговорите об-
хванаха всички най-актуални между-
народни проблеми - от сигурността и
икономиката до културата и туризма.

Сред подписаните важни документи
е междуправителствено споразумение
за разширяване използването на на-
ционалните валути в двустранната
търговия и осигуряване на банкова
стабилност в обслужването на сдел-
ките в условията на дебалансиране
на глобалните пазари. На този фон
страните отбелязаха, че взаимният
стокообмен вече е надхвърлил исто-
рическия рекорд от 100 млрд. дола-
ра и сега пред тях стои задачата той
да бъде удвоен.                 На стр. 2
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Владимир Путин и Си Дзинпин
сближават още по-тясно икономиките
и позициите на двете страни

На 5 юни от Петербург до Арктика тръгна първият специален туристически влак Zarengold - "Царско злато". Преди
тръгването развълнуваните пътници танцуваха на перона. Влакът ще пътува до Осло, преминавайки през отдале-
чени кътчета ,където рядко идват туристи. 91 пътници от седем страни - Германия, Швейцария, Норвегия, САЩ,
Австрия, Люксембург и Холандия ще пътуват 11 денонощия. Влакът ще спира в Петрозаводск, Кем, Мурманск,
Никел и Киркенес, където за пътниците ще бъдат организирани посещения до местни забележителности като
музея резерват Кижи или Соловецките острови. Влакът е с 10 вагона, един от които е разкошен ресторант. Пътни-
ците ще видят колко огромна и разнообразна е Русия. Очаква се влакът да предизвика интерес и маршрутът да
стане редовен.
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Уважаеми граждани на Република Казахстан,
Посолството на Казахстан в България информира, че

на 9 юни 2019 година в дипломатическата мисия на Ре-
публика Казахстан в Република България ще бъде отк-
рита избирателна секция № 288 във връзка с извън-
редните избори за президент на Република Казахстан.
Гражданите на РК могат да гласуват в градовете София,
Пловдив, Бургас и Варна на следните адреси:

гр. София: ул. "Св.Св. Кирил и Методий" 37, от 7.00 до
20.00 ч. тел. 028624155; 0876310755

гр. Пловдив: ул. "Кръстьо Пастухов" 14 А, от 10.00 до
14.00 ч. тел. 028624170; 0879668220

гр. Бургас: площад "Тройката" 1, Дом на нефтохимика,
2 етаж, от 08.00 до 11.00 ч. тел. 0877177654

гр. Варна: Почетно консулство на Республика Казахс-
тан - бул. "Христо Ботев" 3, от 13.00 до 16.00 ч. тел.
0877177654.

Наличието на действителен паспорт на гражданин на
Республика Казахстан  е задължително.

От стр. 1
Обсъдена бе възможност-

та за създаване на руско-
китайски селскостопански
холдинг в Приморския край.
Руският фонд за преки ин-
вестиции и китайската ком-
пания China Investment
Corporation се договориха за
създаването на Руско-китай-
ски научно-технически ино-
вационен фонд. Особено мяс-
то заемат поредица от спо-
разумения в областта на
енергетиката, включително
и ядрената.

Путин и Си изрично под-
чертаха, че позициите на
двете страни по междуна-
родните проблеми съвпадат
или са много близки. И Мос-
ква, и Пекин не приемат раз-
рушаването на действащата
система от договори в об-
ластта на контрола над въ-
оръженията, което бе изра-
зено в съвместна деклара-
ция.

Позициите на Русия и Ки-
тай съвпадат и по иранска-
та ядрена сделка, по уреж-
дане на кризата на Корейс-
кия полуостров и във Вене-
цуела. Те смятат за недопус-
тима политиката на санкции
и незаконна конкуренция,
която САЩ водят по целия
свят и която доведе до ожес-
точена търговска война сре-
щу Китай.

Отношенията между двете
страни издържаха изпитани-
ята на променящия се с бър-
зи темпове свят, констати-
раха участниците в прегово-
рите. Двете страни, като во-
дещи държави и постоянни
членове на Съвета за сигур-
ност на ООН, декларираха
готовността си решително да
защитават системата на
международното право.

/"Русия днес"/
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На 5 юни в междуна-
родното летище Ше-
реметиево се състоя
церемония, посветена
на именуването на
летището на Алексан-
дър Пушкин. В Терми-
нал-Е бе открит па-
метник на великия
поет. Автор на скулп-
турата е народният ху-
дожник на Русия, дей-
ствителен член на
Руската художествена
академия Александър
Бурганов. Свързва-
щото звено между
пушкинската и насто-
ящата епоха е QR-ко-
дът на корицата на
книгата, която Пушкин държи. Пътниците в Шереметиево ще могат да
изтеглят чрез QR-кода произведения от творчеството на гениалния
творец в аудиоформат. Образът на Пушкин, сюжети и персонажи от
неговите произведения са в основата на мултимедийна концепция
"Литературная гостиная". В бизнес залите, залите за почивка и стаите
за майки с деца има мини библиотеки с произведения на Пушкин на
английски, френски, испански и немски език.

Âúâ Âàðíà ñå ïðîâåäå ôîðóì
íà ïîáðàòèìåíèòå ãðàäîâå

Вчера в северната руска
столица бе открит редовни-
ят годишен Петербургски
международен икономически
форум (ПМИФ), който ще
продължи до 8 юни. В него
участват 3,5 хиляди чуждес-
транни делегати от 75 стра-
ни. Сред тях са държавни
лидери, политици, ръководи-
тели на международни орга-
низации, шефове на мощни
компании, експерти. Общи-

Преди дни в САЩ пуснаха
юбилейна монета за 75-ата
годишнина от края на Вто-
рата световна война. На нея
са изобразени знамената на
съюзниците в Антихитлерис-
тката коалиция - САЩ, Ве-
ликобритания, Франция. Зна-
мето на СССР обаче липсва.

Американската компания
Bradford Exchange, която из-
дава монетата, я е пуснала в
продажба за 39,99 долара.
От компанията отбелязват,
че монетата е покрита с 24-
каратово злато. Междувре-
менно в Полша забраниха из-
вестната военна песен на
Марк Бернес "Темная ночь".

Относно тържествата в
Нормандия, посветени на 75-
ата годишнина от края на Вто-
рата световна война, стана из-
вестно, че там не присъства
руска делегация, а само дип-

Çàïî÷íà Ïåòåðáóðãñêèÿò èêîíîìè÷åñêè ôîðóì
ят брой на участниците над-
хвърля 17 хиляди души.

На този фон е смешно и
нелепо да се говори за как-
вато и да е изолация на Ру-
сия, отбелязаха в руското
Външно министерство. Спек-
търът на обсъжданите теми
е изключително широк -
енергетика, транспорт, циф-
рови технологии, световна-
та търговия в условията на
рушащ се международен

правен ред. Именно разно-
образието на дневния ред
обяснява рекордния брой
участници. Тяхна главна цел
обаче е откриване на пъти-
ща към устойчиво развитие
на световната икономика,
коментират наблюдатели. За-
това и девизът на форума е
"Да формираме курс към ус-
тойчиво развитие".

Централно събитие на
(ПМИФ) винаги става пле-

нарното заседание, на кое-
то със свое слово излизат
домакинът Владимир Путин
и официалните високопоста-
вени гости. Сред тях тази го-
дина са българският прези-
дент Румен Радев, китайски-
ят лидер Си Дзинпин, пре-
миерите на Армения и Сло-
вакия Никол Пашинян и Пе-
тер Пелегрини. В заседани-
ето участва и генералният
секретар на ООН Антониу Гу-

тереш. Очаква се на фору-
ма да бъдат подписани де-
сетки делови споразумения.

За четвъртък бе насроче-
на срещата на Румен Радев
с Владимир Путин, съобщи-
ха от пресцентъра на пре-
зидентството. По-късно през
деня в програмата на Радев
бе и среща с представители
на българската общност в
Санкт Петербург.

/"Русия днес"/

В събитието участваха
представители от 31 града от
Руската федерация и от 19
български общини. Домакин
на срещата бе кметът на Вар-
на Иван Портних, а сред офи-
циалните гости бяха министъ-
рът на туризма Николина Ан-
гелкова, изпълнителният ди-
ректор на НСОРБ Силвия Ге-
оргиева, генералният консул
на Руската федерация във
Варна Владимир Климанов,
Ирина Живихина - ръководи-
тел на Россотрудничество в
България, Константин Артю-
шин - търговски представи-
тел на Русия в България, Ма-
рина Фанакина - зам.-пред-
седател на Общорусийския
конгрес на общините.

"Тази година темата бе под-
чинена на възможностите за
развитие на туризма и съм
сигурен, че директните кон-
такти между кметовете на
общини ще бъдат полезни за
всички участници", каза кме-
тът на Варна Иван Портних.

"Важно е, че всяка година
тези форуми на побратиме-
ните градове поставят акцент
върху общините и сътрудни-
чеството между тях. Смятам,
че това е една от най-важни-
те съставки в общите усилия,
които ние като правителство
полагаме, за да можем да
продължим да развиваме ту-
ризма и най-вече да превър-
нем България в целогодишна
туристическа дестинация", ка-
за министър Николина Ангел-
кова.

Поздравителен адрес от
името на посланика на Ру-
сия у нас Анатолий Макаров
бе прочетен от Владимир
Климанов, генерален консул
на РФ във Варна, в който
бе подчертано, че форумът
се налага като една добра
традиция и е прекрасна въз-
можност не само за подно-
вяване на партньорските до-
говори между общините, но
и за развитие на нови фор-
ми на сътрудничество - ка-
то работа с младежи, уче-
ници, студенти.

Силвия Георгиева, заяви,
че предстои в рамките на го-
дината НСОРБ да подпише до-
говор с най-голямата руска
организация на общините -
Общоруският конгрес на мес-
тните власти, като първите
разговори бяха проведени по
време на форума. Поздрав-
ления към участниците отп-
равиха Константин Артюшин,
Ирина Живихина, Марина
Фанакина. Специално обръ-
щение от името на общините
от Южното Черноморие нап-
рави Димитър Николов, кмет
на Бургас. "Бъдещето на ЕС
и Европа е бъдещето на ре-
гионите. Когато има силни
региони, държавите се раз-
виват. В този смисъл, когато
българските и руските общи-
ни си сътрудничат, ние мо-
жем да подпомагаме допъл-
нително усилията на държа-
вата в подобряването на ико-
номическите взаимоотноше-
ния между нашите държави",
каза Димитър Николов.

Документи за партньорст-
во бяха подписани между
градовете Добрич и Тамбов,
както и между с. Казашко,
община Варна, и Станица На-
тухаевская, гр. Новорусийск.
На форума общините предс-
тавяха възможностите за
развитие на туризъм. Пре-
зентации направиха Варна,
Бургас, Ессентуки, Аксаково,
Кашира, Саратов, Девня, Па-
зарджик, Стара Загора, Ми-
чуринск, Георгиевск и други.
Сред гостите бяха и участ-
ници от Азов, Новосибирск,
Ярославъл, Самара, Саратов,
Сиктивкар, Смолян, Хасково,
Асеновград, Шумен, Троян,
Първомай. По инициатива на
министерството на туризма
делегацията от Русия посети
град Силистра.

Организатори на събити-
ето са Община Варна, Гене-
ралното консулство на Рус-
ката федерация във Варна,
Министерството на туризма
и Националното сдружение
на общините в Република
България.   /"Русия днес"/
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ломат от посолството на Рус-
ката федерация в Париж.

Руският външен министър
Сергей Лавров уточни, че от-
правената покана от кабине-
та на френския премиер "по
съдържание и форма не
предвижда разглеждане на
въпроса за изпращане на
официална делегация от Мос-
ква". Така на честванията не
присъства и руският прези-
дент Владимир Путин, но
присъстваха: британската
кралица Елизабет Втора и
редица държавни и правител-
ствени ръководители, сред
които британският премиер
Тереза Мей, френският пре-
зидент Еманюел Макрон, гер-
манската канцлерка Ангела
Меркел, канадският преми-
ер Джъстин Трюдо и прези-
дентът на САЩ Доналд Тръмп
със съпругата си Мелания.

Всичко това за пореден път
показва типичния подход в
европейската политика през
последните години с цел да
прикрие липсата на собст-
вена роля в историята - су-
бективност.  За да не се на-
бива на очи тази политичес-
ка празнота, се заменя с не-
истова русофобия. Сега та-
ка е модерно. Основната ро-
ля на всичките забрани и
процеси на заличаване на
историята са с цел изтрива-
не ролята на Русия във Вто-
рата световна война и пъл-
но заличаване от списъка на
страните победителки.

На 6 юни се отбелязва на-
чалото на Нормандската опе-
рация през 1944 година, ко-
ято открива Западния фронт
(т. нар. Втори фронт) по вре-
ме на Втората световна вой-
на.              /"Русия днес"/

Äæîí Êåðè ïðåäëàãàë îùå
åäèí ðåôåðåíäóì çà Êðèì

Джон Кери, заемащ поста държавен секретар на САЩ
в периода 2013 - 2017 г., е предлагал да бъде проведен
още един референдум по въпроса за присъединяването
на Крим към Русия. Това заяви руският министър на вън-
шните работи Сергей Лавров в интервю за обединената
редакция на РБК.

"Няма да издам голяма тайна, но през април 2014 г. бив-
шият държавен секретар на САЩ Джон Кери ми каза:
"Всичко е ясно. Всичко премина така, както искаше крим-
ският народ. Но все пак направете още един референдум."
Аз го попитах: "С каква цел? Щом всичко ви е ясно, защо
да караме хората да гласуват отново?", разказа Лавров.

"Надявам се, че Джон няма да ми се обиди. Той също
публикува в своите мемоари някои секрети от наши раз-
говори", отбеляза руският външен министър.

След държавния преврат в Украйна през февруари 2014
г. властите на Крим и Севастопол проведоха референдум
по въпроса за присъединяването с Русия. В него участва-
ха над 80% от имащите право на глас. За присъединяване
към Русия гласуваха 96,7% в Крим и 95,6% в Севастопол.
На 18 март 2014 г. руският президент Владимир Путин
подписа договор за приемане на Република Крим и Се-
вастопол в състава на Руската федерация, а на 21 март
той беше ратифициран от Федералното събрания. Въпре-
ки убедителните резултати от референдума Киев се от-
казва да признае Крим като част от Русия. /"Русия днес"/



7-13 юни 2019
3. СТРАНАТА

Страницата подготви
Димитрина Гергова

Преди да се вземе реше-
ние за завръщане на Русия
в Парламентарната асамб-
лея на Съвета на Европа(ПА-
СЕ) представители на Дума-
та ще проведат консултации
с ръководството на асамб-
леята, съобщи пред журна-
листи председателят на Дол-
ната камара на руския пар-
ламент Вячеслав Володин.
Те са насрочени за 10 юни
и са по темата за равните
права на националните де-
легации в асамблеята. Де-
путатският корпус ще бъде
представен от зам.-предсе-
дателя на Думата Пьотр Тол-

На организирания за Де-
ня на Русия (12 юни) на
ВДНХ фестивал "Самовар-
фест" - празник на гостоп-
риемството, се планира пос-
тавянето на рекорд. Фести-
валът ще се проведе за тре-
ти път. Той обединява кул-
турата, традициите, кухните
на над 80 руски региона. В
първия  фестивал са участ-
вали 15 хиляди души, във
втория те са вече 50 хиля-
ди и организаторите имат
амбицията да съберат не
по-малко и на третия фес-
тивал.

ВДНХ е избрана не слу-
чайно - изложението чест-
ва 80-годишен юбилей. Ще
има 12 тематични площад-
ки, където всеки ще може
да пробва кухнята на реги-
оните, да облече национал-
ни облекла, да си купи про-

Îòêðèõà àíàëèòè÷íî ñòóäèî "Ðóñèÿ
è Êèòàé: ñúáèòèÿ è êîìåíòàðè"

Състезанията с камили са единствените
в Русия, но за региона те са традиционни.
Атрактивната надпревара се проведе в рам-
ките на ХХ Общоруско изложение на пле-
менни овце и кози. До състезанието бяха
допуснати двугърби камили не по-млади от
пет-шест години. Надпреварата бе за Ку-
пата на Астраханската областна Дума. Ли-
дер стана десетгодишната камила Спутник
с жокей Алибек Сабрагалиев. "Цяла годи-
на трае обучението и подготовка за сърев-
нованието. Не беше лесно. С животните
трябва да си ласкав", каза победителят.

Астраханска област за трети път става
център на Общоруското изложение на ов-
це и кози. Това право регионът завоюва
благодарение на успешното развитие на ов-
цевъдството. Сега в областта се отглеж-
дат 1,5 милиона глави овце. Всяка година
се реализират, включително и за експорт,
400 хиляди глави. Стоката се пласира в
Азербайджан, Грузия, Иран, Армения, Йор-
дания, Обединените арабски емирства. Ас-
траханска област е лидер по експорт на
овце. Само за миналата годна в Иран са
изнесени 5,6 тона месо, което е 100 пъти

Ðóñêàòà äåëåãàöèÿ ñå çàâðúùà â ÏÀÑÅ?

Вячеслав Володин

стой и ръководителя на Ко-
митета по международни
въпроси Леонид Слуцки. В
срещата ще участват също
представители на Съвета на
федерацията, които са в
състава на националната де-
легация на Русия в ПАСЕ,
поясни Володин.

Той наблегна на факта, че
за руските парламентарис-
ти е важно да бъдат обсъ-
дени въпросите за гаранци-
ята на равноправно членст-
во в ПАСЕ, както повелява
Уставът на Съвета на Евро-
па, но не са отразени в рег-
ламента на асамблеята. "Във

връзка с решението на Ко-
митета на министрите на СЕ
в ПАСЕ се предприемат
стъпки за поправяне на си-
туацията. Но това изисква
анализ и прогнозиране на
възможните рискове", под-
черта председателят на Ду-
мата.

Участниците в консултаци-
ите ще обсъдят резултати-
те с ръководствата на фрак-
циите в Думата, след което
ще бъде решено дали през
юни да бъде дадена заявка
за регистрация на руската
делегация в ПАСЕ, каза Во-
лодин.

Преди това комитетът на
ПАСЕ по регламента прие
проект за резолюция, в ко-
ято се предлага да се пре-
доставят на руската деле-
гация пълномощия за учас-
тие в юнската сесия на
асамблеята. Същевременно
се предлага да се внесат
промени в устава така, че в
случай на оспорване или
преразглеждане на пълно-
мощията на членовете на
ПАСЕ те да не бъдат лиша-
вани от правото на глас и
на изказване и да са пред-
ставени в асамблеята и в
нейните органи.

Юнската сесия на ПАСЕ
ще се състои в Страсбург
от 24 до 28 юни.

Шен Хайсюн и Павел Негоица

В редакцията на "Россий-
ская газета" с тържествена
церемония бе открито съв-
местно аналитично студио с
Медиакорпорацията на Ки-
тай "Русия и Китай: съби-
тия и коментари". В тържес-
твото участваха генерални-
те директори на двете ме-
дийни структури - Павел Не-
гоица и Шен Хайсюн, който
е и зам.-началник на отдел
"Пропаганда" на ЦК на КПК.

Взаимодействието между
медиите вече има история -
реализирани са множество
проекти, като например спи-
сание "Дыхание Китая" кое-
то излиза с подкрепата на
"Российская газета". Специ-
алният брой на списанието
е посветен на 70-годишина-
та от установяване на дип-
ломатически отношения
между Русия и Китай. Но-
вото аналитично студио е
продължение на успешната
съвместна работа и то ще
позволи да се издигне тя на
ново равнище, да обедини
известни коментатори и
журналисти от водещите ме-
дии в двете страни, експер-
ти и учени - специалисти по
Русия и Китай.

"Днес представяме поред-
ния плод на нашето сътруд-
ничество - студиото "Русия-
Китай:събития и коментари"
- отбеляза Шен Хайсюн, като
подчерта, че "коментарите
са ядрото и същността на
медиите, основа за тяхната
конкурентоспособност". Но-
вият проект, според Хайсюн,
ще позволи да се задълбо-
чи взаимодействието, но и
ще спомогне за разпрост-
ранението на гласа на спра-
ведливостта по целия свят,
което е много важно като
се имат предвид изисквани-

ята на времето и сегашната
международна ситуация. По
думите на Шен Хайсюн ня-
ма никакви причини, които
биха могли да попречат на
сътрудничеството между на-
шите страни, между "Россий-
ская газета" и Медиакорпо-
рацията. Според него след-
ващото десетилетие ще е
"ключов период в двустран-
ните отношения" и ще доне-
се нови подове. Между ме-

диите ще се активизира об-
менът на информационни и
кадрови ресурси. "Ще се
учим един от друг, ще за-
дълбочаваме взаимоотно-
шенията си" - подчерта гос-
тът.

По думите на генералния
директор на "Россйская га-
зета" Павел Негоица контак-
тите вече са направени, в
редакцията често идват ки-
тайски колеги, запознават
се с руския опит, ние също
гостуваме в Китай и тази
практика ще се развива за-
напред". В словото си Него-
ица подчерта, че "във връз-
ка с образуването на ново-
то аналитично студио ще са
необходими няколко съвмес-
тни семинара, за да се изяс-
нят формите на работа, да
се уточнят позициите на две-
те страни. Имаме основания
да кажем, че това ще ста-
не, защото почти 10 години
от нашето сътрудничество
свидетелстват, че имаме
взаимен стремеж към съв-
местна работа". Гостуване-
то на китайските колеги съв-
падна с публикацията на ин-
тервюто на Си Дзинпин по
повод визитата му в Моск-
ва.

Â Äåíÿ íà ÐÔ íà ÂÄÍÕ ùå ïîñòàâÿò ðåêîðä

На площад "Промишленост" на
ВДНХ ще се извие рекорден "Хо-
ровод на дружбата"

изведения от занаятчиите.
За първи път във фестива-
ла ще участват Камчатка и
Сахалин, така че гостите ще

имат възможност да проб-
ват гигантски камчатски
краб и други морски дели-
катеси. За любителите на
селфи организаторите ще
направят огромна купа се-
но с височина 6 м и ширина
4,5 м.

Хит на празника ще е ги-
гантският многонационален
"Хоровод на дружбата", кой-
то ще се разпростре по це-
лия площад пред павилиона
"Промишленост". Амбицията
е хороводът да бъде впи-
сан в Книгата на рекордите
на Русия.

Фестивалът всъщност ве-
че фигурира в Книгата на
рекордите с най-голямото
чаепитие - изпити били 11,7
чашки чай. Вторият рекорд
е на руски богатир, който
вдигнал на кобилица 10 ду-
ши с общо тегло 526 кг.

Àñòðàõàíñêà îáëàñò å ëèäåð ïî åêñïîðò íà îâ÷å ìåñî

В село Ястово се проведе
надбягване с камили

повече в сравнение с 2017 година.
Изложението бе посетено от фермери от

25 региона на Русия и Казахстан. За пър-
ви път пристигнаха животновъди от Китай.

Жител на Норилск отпразнува екзотично настъпването на лятото и публикува видеото в социалните
мрежи. С викове "Ура! Лятото дойде!" на 1 юни мъжът по шорти и потник скочи в снежна пряспа и
изобрази "снежен ангел".  Температурата в Норилск сега рядко стига +10 градуса денем, а нощем е под
нулата. Затова в някои части на града още е заснежено. А в Москва жителите се спасяват от жегата. В
началото на седмицата синоптиците предупредиха за температури от +32 градуса. Във вторник в столи-
цата бе въведен жълт код за опасно време. И това ще продължи минимум до края на седмицата.
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С настъпването на лятото в Ростовска
област от 2002 г. се провеждат единст-
вените в Русия състезания с трактори -
„Бизон шоу”, чиято цел е да се популя-
ризира професията механизатор. В „Би-
зон шоу – 2019” участваха 33-ма меха-
низатори от Краснодарския край, Став-
рополието, Крим, Ростовска област и
Подмосковието. Състезателите трябваше
да преодолеят труднопроходимо трасе с
резки завои, трамплини, скоростни от-
сечки и водни препятствия. Почти 40-
градусова жега усложняваше задачата на състезателите. Първите трима победители получиха
ключове от съвременни селскостопански машини, а четвъртият – специална награда.

На базата на Дома на руска-
та емиграция „Солженицин”
бе открит първият руски дър-
жавен музей, посветен на
руската диаспора в чужбина
„Пътища и съдби”. Постоян-
ната експозиция е разполо-
жена на два етажа. На пър-
вия етаж експонатите разказ-
ват по темата за това какво
е дала емиграцията на света,
а на втория темата е „В изг-
нание: първата вълна руска
емиграция”. Музеят е интерак-
тивен – с инсталации, видео и аудиопрограми. Тук са подредени 1200 автентични експо-
ната, предадени на музея от емигранти от първата вълна или от техни потомци. Отделна
витрина е посветена на работата на Александър Солженицин по съхранение на наследст-
вото на руската емиграция. Президентът Путин изпрати приветствие до участниците и
гостите в церемонията по откриването на музея.

Мюсюлманите празнуваха Рамазан байрам (наричат го и Шекер байрам) – краят на
свещения месец Рамазан. Рамазан байрам се празнува след 30-дневен пост и е вторият
по значение мюсюлмански празник след Курбан байрам. Тази година той се падна от
вечерта на 3 юни до вечерта на 4 юни. През празничните дни трябва да си облечен в
нови дрехи, да поздравиш близките, да отидеш на гробище, да раздадеш пари на бедни-
те. Рамазан байрам е празник на спасението от ада, на тържеството на любовта, прими-
рението и дружеските ръкостискания. В Московската съборна джамия по традиция бе
извършена главната съвместна молитва. Движението в Москва бе затруднено, защото
вярващите изпълниха много от московските улици. Според преданието пророк Мохамед
установил този празник през 624 година в чест на приключването на поста в свещения
за мюсюлманите месец Рамазан.

„Разноцветно бягане” се
проведе в спортния комплекс
„Лужники” на 2 юни. На дис-
танцията излязоха около пет
хиляди души, които пробя-
гаха пет километра, преми-
навайки през четири цветни
зони. Целта на бягането не
бе поставяне на рекорди, а
зареждане с усмивки и доб-
ро настроение. Организато-
рите бяха истински затруд-
нени оценявайки най-ориги-
налните костюми. Всички
участници получиха на фина-
ла паметни значки, а побе-
дителите и призьорите – ку-
пи и подаръци. След награждаването зрителите едновременно подхвърлиха във въздуха
бои, а от сцената върху тях се изсипа разноцветна вълна.

В Крим се състоя масово плуване X-
WATERS Kerch Strait, чиято цел бе
участниците да преплуват Керченс-
кия проток. Това е второто състеза-
ние, първото бе проведено минала-
та година, когато участваха 26 мъже
и 4 жени. Този път плувците бяха 39
мъже и 11 жени. 42-ма от тях успяха
да преплуват протока, което е ре-
корд. Именно самата идея да се
преплува целия проток е целта на със-
тезанието, а не скоростта. Сред учас-
тниците имаше един испанец и една
англичанка. Дистанцията на състеза-
нието бе около 5,5 км. Лидерите фи-
нишираха за 1 час и 15 минути.
Всички участници получиха медали,
дипломи и тениски с надпис „Аз
преплувах Керченския проток”.
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Игор Ленкин, кореспондент
на ТАСС в България

- Господин Президент, за
пръв път ще вземете учас-
тие в Санктпетербургския
икономически форум. С
какво Ви привлече той,
какви цели на визитата си
поставяте?

- Икономическият форум
в Санкт Петербург се утвър-
ждава като една от водещи-
те в света платформи за об-
мен на идеи в областта на
икономиката и политиката.
Тъй че оценявам високо по-
каната да участвам в това
събитие.

Мисля, че уникалното ге-
ографско и културно поло-
жение на България на сти-
ка между различни култури
я правят интересен парт-
ньор. Вярвам, че това ще
се осъзнава от все по-ши-
рок кръг политици и предп-
риемачи. Най-активните ве-
че са в България. Форумът
ще е повод да запозная
престижната аудитория с
нашите възможности.

- Кое е най-важното в
рамките на това посеще-
ние?

- Още в деня на присти-
гането ми ще се срещна с
президента на Руската фе-
дерация, Владимир Путин.
Предстоят ми срещи с ге-
нералния секретар на ООН
и с други световни лидери.

С президента Путин през
2018 г. възстановихме диа-
лога между България и Ру-
сия на най-високо равнище
след десетилетно прекъсва-
не. Този диалог трябва да
се материализира от пра-
вителствата. Мисля, че с
президента Путин споделя-
ме това очакване. Фактът,
че се срещаме за втори път
в рамките на такъв къс срок
внася нова динамика в на-
шите отношения.

- В кои области виждате
опорни точки за икономи-
ческото сътрудничество
между двете страни в бъ-
деще?

- Русия е сред най-важ-
ните външноикономически
партньори на България. И в
сферата на туризма, и в
строителството, и в храни-
телно-вкусовата промишле-
ност. Що се отнася до енер-
горесурсите, тук значение-
то на Русия е доминантно.
Страната ни внася руски
енергийни продукти за ми-
лиарди левове и този внос
формира основната част от
нашия стокообмен.

Убеден съм, че икономи-
ческото ни сътрудничество
с Русия трябва да се раз-
вива, независимо от санк-
ции и контрасанкции - така
както го развиват нашите
западни партньори. Особе-
но в енергийната сфера.
Разбира се, при спазване
на важни принципи като кон-
курентност, прозрачност,
сигурност на доставките и -
особено важно за България
- на изгодна цена.

- Как оценявате перспек-
тивите за продължаване
на газопровода "Турски
поток" през територията
на България и за възобно-
вяване на  строителство-
то на АЕЦ "Белене"?

- Имаме добро сътрудни-
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чество в сферата на тран-
зита на руски природен газ
през България. В момента
изграждаме капацитет за до-
пълнително получаване и
разпределяне на руски газ
и газ от други източници
през наша територия.

Страната ни има добре
развита газопреносна сис-
тема, която е в процес на
разширяване, а газовите
връзки със съседните дър-
жави ще осигурят достъпа
на руски газ до Централна
Европа. Само преди брое-
ни дни бе направена първа
копка на новия интерконек-
тор с Гърция. Така че очак-
ваме да поемем газ и от
"Турски поток".

Що се отнася до перспек-
тивите, неведнъж съм зая-
вявал, че най-сигурният,
най-надеждният, а и най-ев-
тиният път е директният. За-
това логичният избор за уве-
личаване на преноса на рус-
ки газ през Черно море е
това да става с газопровод
до България.

Колкото до проекта за
АЕЦ "Белене", според мен
той е неизбежен - в него
вече са вложени 3 млрд. ле-
ва, средства на български-
те данъкоплатци. А и разви-
ващата се индустрия ще има
нужда от сигурна енергия.
Но за неговата реализация,
са необходими ясни юриди-
чески, времеви и ценови
рамки. Процедурата за из-
бор на стратегически инвес-
титор за новия АЕЦ бе обя-
вена официално на 22 май и
то в официалния вестник на
Европейския съюз. В след-
ващите 90 дни желаещите да
изградят втората ни атомна
централа могат да го зая-
вят. Цялата процедура тряб-
ва да приключи до една го-
дина и на 22 май 2020 г. да
е ясно кой ще изгражда АЕЦ
"Белене".

- Как отношенията меж-
ду България и Русия мо-
гат да бъдат оценени по
десетобалната система?
Как оценявате днешното
им състояние, особено от-
читайки, че в близко вре-
ме ще бъде отбелязана
140-та годишнина от уста-
новяването на дипломати-
ческите отношения?

- Отношенията между на-
шите две страни са хилядо-
летни, а историческата ни
връзка е много силна. От
България е дошла азбука-
та, на която днес пише на-
родът на Русия, религията,
която той изповядва, както
и традиционният богослуже-
бен език. По-късно Русия
пожертва живота на десет-
ки хиляди свои синове за-

ради свободата на Бълга-
рия. Българите не са го заб-
равили. Вековните истори-
чески връзки са причина за
изключителната близост
между нашите народи, коя-
то е устояла на всички прев-
ратности на времето и по-
литиката. Затова аз не бих
се наел да вкарам тези дъл-
боко емоционални отноше-
ния в таблиците на цифри-
те. Дълг на днешните поли-
тици е да градят нашите от-
ношения върху солидната
историческа основа и да не
робуват на мимолетни иде-
ологически влияния.

- От гледна точка на пре-
зидента на България как-
во пречи на отмяната на
санкционния режим меж-
ду Русия и ЕС?

- Условията за отмяна на
санкциите, така както са
формулирани от Съвета на
ЕС, са свързани с пълното
изпълнение на споразумени-
ята от Минск от двете стра-
ни. Постигането на напре-
дък по това условие е в ин-
терес както на ЕС, така и

на Русия.
- Да продължим темата

за външната политика.
Вие сте човек с висше во-
енно образование, магис-
тър в областта на страте-
гическите изследвания.
Какво мислите за днешния
етап на глобално разви-
тие, защо светът стана
толкова неустойчив, а по-
литиката започна да дик-
тува правилата и в спор-
та, и в икономиката?

- Причината за неустой-
чивата система на между-
народни отношения днес е
увеличаващата се неравно-
мерност в развитието на
различните световни поли-
тически и икономически цен-
трове. Свободната и некон-
тролирана миграция на ка-
питали изостря проблема.
Глобализацията драматизи-
ра тази неравномерност в
развитието, което доведе до
резки промени в икономи-
ческия, а оттам и в полити-
ческия потенциал на различ-
ните държави.  В резултат
се възродиха стари конф-
ликти и се породиха нови
противоречия, създавайки
предпоставки за конфликт-
ност. Кой би предположил,
че Китай днес ще бъде глав-
ният носител и опора на иде-
ята за свободна световна

търговия, а САЩ ще нала-
гат протекционистки мерки
и санкции? Кой би предпо-
ложил, че икономическата
тежест на световния капи-
тализъм ще се пренесе от
Западна Европа и Северна
Америка към Източна Азия.
Кой би предположил, че на
Стария континент отново ще
водим борба срещу неофа-
шизма и ксенофобията?

В същото време днес не
съществуват адекватни ме-
ханизми и инструментариум,
които да регулират произ-
тичащите от диспропорцио-
налното развитие амбиции
на различните международ-
ни актьори да завоюват или
да запазят своите позиции
на световната сцена. Мно-
гостранната дипломация е
под натиск, ООН се бори по-
вече с последствията от
кризите, отколкото е заета
с предотвратяването им. Ре-
дица нейни агенции прежи-
вяват истинска криза на
идентичността. Регионални-
те организации често са бло-
кирани от вътрешни проти-

воречия. Нестабилността ло-
гично създава изкушение за
отказ на търсене на взаим-
но изгодни решения по пъ-
тя на диалога, нараства рис-
кът от едностранни дейст-
вия и опитите за силови ре-
шения.

- Нееднократно сте под-
чертавали необходимост-
та от по-нататъшно раз-
ширяване на НАТО, про-
тив кого е насочено това
разширяване? Действи-
телно ли Русия заплашва
сигурността на Европа, а
в това число и на Бълга-
рия?

- Считам за погрешна па-
радигмата за гарантиране
на сигурността на една дър-
жава за сметка на сигур-
ността на друга държава. Та-
кава формула води до нес-
табилност, недоверие и по-
ражда рискове. Членството
на страните от Западните
Балкани в НАТО, което Бъл-
гария подкрепя, цели да се
овладее конфликтния потен-
циал в нашия сложен реги-
он.

Членството на Република
Северна Македония в НАТО
няма как да е заплаха за
някого.

Аз съм убеден застъпник
за свалянето на напреже-
нието между НАТО и Русия

и възстановяването на пъл-
ноценния диалог по въпро-
сите на сигурността. Изг-
раждането на повече дове-
рие би превъзмогнало мно-
го от опасенията, които съ-
ществуват сега.

- Как ще се развива Бъл-
гария през следващите
три-четири години?

- Считам, че трябва да за-
ложим на образованието и
качеството на живот на бъл-
гарите.

Това означава България
да работи за икономичес-
кото и социално сближава-
не с другите страни от ЕС.
Като една от "източните
врати" към Европа, Бълга-
рия притежава познание за
Русия и Турция, което нямат
другите страни от съюза.
Мисля, че това е наше пре-
димство, от което ЕС и Ру-
сия могат да се възползват
в развитието на диалога и
икономическите връзки.

- А как ще се развиват
нейната авиация и Въоръ-
жени сили и ще продължи
ли сътрудничеството с Ру-

сия в тези области?
- Дълги години Въоръже-

ните ни сили, в частност
авиацията, бяха пренебрег-
вани за сметка на други
важни сектори от общест-
вения живот. Това даде сво-
ето отражение на процеси-
те по въвеждане на нови об-
разци въоръжение и техни-
ка. Надявам се, че тези не-
гативни тенденции са мина-
ло и като доказателство за
това, мога да посоча стар-
тиралите проекти за превъ-
оръжаване на Българската
армия. Естествено, в авиа-
цията е един от водещите
проекти.

От друга страна, отделе-
ните средства от българс-
кото правителство са недос-
татъчни за финансиране на
цялостно превъоръжаване
на Въоръжените сили, а то-
ва означава едно - взаим-
ноизгодно сътрудничество с
Русия за поддържането на
наличното ни въоръжение.
Даже и при придобиване на
нова техника по стартирали-
те проекти, ще е необходи-
мо технологично време за
усвояването й, през което
трябва да се поддържат съ-
ществуващото въоръжение и
техника. Авиацията няма да
бъде изключение от тези
процеси.    (Със съкращения)

Президентът на България Румен
Радев

Строителната площадка на АЕЦ "Белене"
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6. ГЕОПОЛИТИКА

Греъм Алисън*

Година преди смъртта си
през 2017 г. Збигнев Бже-
жински отправи тревожно
предупреждение: "Най-опас-
ният сценарий е формира-
нето на голяма коалиция
между Китай и Русия не на
основата на обща идеоло-
гия, а на обща обида". Спо-
ред него, тази коалиция "по
мащаби и обхват ще прили-
ча на заплахата, която пред-
ставляваше съветско-китай-
ският блок, само че този
път лидер най-вероятно ще
бъде Китай, а Русия ще го
следва".

И днес не са много онези,
които са склонни да приз-
наят колко бързо този "али-
анс на обидените" се прев-
ръща от хипотетичен съюз
в очевиден геостратегичес-
ки факт. Въпреки сериозни-
те структурни разногласия
Пекин и Москва продъл-
жават да се движат един
към друг, за да се противо-
поставят заедно на амери-
канската заплаха.

Когато Никсън стана пре-
зидент на САЩ през 1969
г., той се опита съвместно
със съветника си по нацио-
нална сигурност Кисинджър
да затопли отношенията с
комунистически Китай, за да
задълбочи разрива между
него и Съветския съюз, кой-
то бе смятан за екзистен-
циална заплаха за Америка.
Те разбираха, че пукнати-
ната в източния блок меж-
ду Съветския съюз и млад-
шия му партньор може да
бъде разширена чрез уме-
ла дипломация в ущърб на
Москва. Никсън реши да ор-
ганизира в пълна тайна по-
сещение на Кисинджър в
Пекин, за да проведе там
серия от срещи, като всич-
ко това бе обвито в толко-
ва плътна "димна завеса", че
дори държавният секретар
и министърът на отбраната
на САЩ не бяха в течение
на случващото се. Резултат
от тази инициатива стана ис-
торическото посещение на
Никсън в Китай през 1972
г., признаването на Пекин за
столица на Китай и устано-
вяването на сложни, но "час-
тично партньорски" отноше-
ния.

Този маньовър на Никсън
и Кисинджър стана извес-
тен като "разиграване на ки-
тайската карта". Днес оба-
че, следва да се запитаме,
дали Китай не се опитва да
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Москва и Пекин формират стратегически
алианс - най-опасния сценарий за Америка

* Авторът е професор в Хар-
вардския университет и ана-
лизатор на National Interest

разиграва "руската карта".
Тази идея се възприема от
мнозина вашингтонски стра-
тези като абсурдна. Разли-
чията между националните
интереси, ценностите и кул-
турата на двете държави са
големи. Ако руските стра-
тези разглеждат развитие-
то на събитията в дългос-
рочна перспектива, те би
трябвало да изпитват сери-
озна тревога от възхода на
Китай. Само че политичес-
ките лидери живеят днес и
сега.

Когато Москва получи от-
каз в усилията си за сбли-
жаване със Запада, тя прос-
то не разполагаше с други
варианти, освен да се обър-
не към Изтока. Нещо пове-
че, макар че картите се
раздават от историята, те
се разиграват от хората,
които нерядко използват за
целта странното изкуство,
известно в миналото като

"дипломация". Комбинация-
та от стратегическа прозор-
ливост и изкусна диплома-
ция на една от страните и
тромавите и неадекватни
действия на САЩ и Запад-
на Европа - от друга стра-
на, породиха укрепващ и
мощен алианс между Русия
и Китай. Американските
президенти от Бил Клинтън
насам не само игнорираха
формирането на "коалици-
ята на обидените", но я под-
хранваха с действията си.
Решението на администра-
цията на Клинтън от 1996 г.
да разшири НАТО на Изток
към границите на Русия, се
оказа най-фаталната греш-
ка на американската поли-
тика за целия период от
края на студената война на-
сам.

Путин и Си Дзинпин наб-
людаваха как САЩ водеха
война на Балканите, вклю-
чително "случайното" бом-
бардиране на китайското
посолство в Белград през
1999 г., как подкрепяните от
Запада цветни революции
доведоха до свалянето на
правителствата в Грузия и
Украйна и как през 2011 г.

държавният секретар Хила-
ри Клинтън открито призо-
ваваше към улични протес-
ти против руското правител-
ство. Когато американски-
ят натиск върху Русия на-
расна след налагането на
санкциите и когато старти-
раха активните дипломати-
чески опити за изолиране на
Русия, Китай отвори обяти-
ята си. Всеки път, когато
САЩ и Западна Европа на-
насяха удар по нея, китай-
ците й подаваха ръка. Ко-
гато Вашингтон демонстри-
ра неуважение лично към
Путин, Си моментално наме-
ра начин да му покаже дъл-
бокото си уважение.

Когато руските или китай-
ските лидери се замислят
за заплахите в сферата на
националната сигурност, в
съзнанието им неизменно
изниква образът на САЩ. Те
са убедени, че американци-
те не само отправят предиз-

викателство към жизнени-
те им интереси, но и актив-
но се стремят да ерозират
позициите на техните пра-
вителства. Според някои съ-
общения Путин и Си дори
са сравнявали помежду си
данните за това, как точно
Вашингтон се опитва да от-
слаби контрола им в техни-
те страни или дори да ги
свали от власт.

В официалните документи
на САЩ за националната си-
гурност Русия и Китай се
определят като "стратеги-
чески конкуренти", "страте-
гически противници" и дори
"врагове на Америка". Две-
те държави все по-често се
споменават в едно и също
изречение, сякаш са близ-
наци. В стратегията за на-
ционална сигурност на
Тръмп се твърди, че "Китай
и Русия отправят предизви-
кателства към американс-
ката мощ, влияние и инте-
реси, опитвайки се да уни-
щожат сигурността и прос-
перитета на САЩ". И двете
страни се обвиняват, че
осъществяват мащабни
"операции за влияние" про-
тив САЩ и, че се намесват

в американските избори.
В руските и китайските

документи за националната
сигурност техните отноше-
ния се квалифицират като
"всеобхватно стратегическо
партньорство". По думите на
Си, това са "най-важните
двустранни отношения в све-
та" и "най-добрите отноше-
ния между две големи дър-
жави". В руското външно ми-
нистерство говорят за "все-
обхватно, равноправно, ос-
новаващо се на доверие,
партньорство и стратегичес-
ко сътрудничество".

Повечето американски ек-
сперти не обръщат доста-
тъчно внимание на военно-
то сътрудничество между
Русия и Китай. Коментирай-
ки безпрецедентните воен-
ни учения през 2018 г., в ко-
ито 3 хиляди китайски во-
енни се присъединиха към
300 хиляди свои руски ко-
леги, бившият военен ми-
нистър на САЩ Джон Ма-
тис заяви: "Не виждам ни-
що, което би могло да обе-
дини Русия и Китай в дъл-
госрочна перспектива". А би

трябвало да бъде по-внима-
телен.

Това, което се очертава,
както ми каза бивш висо-
копоставен служител на рус-
ките служби за сигурност,
е "функционален военен али-
анс". Представителите на
генералните щабове на Ру-
сия и Китай вече водят де-
тайлни дискусии за запла-
хата, която представлява за
тях модернизацията на яд-
рения арсенал на САЩ и
системите за ПРО. В мина-
лото, продавайки своето
оръжие на Китай, Русия бе-
ше доста предпазлива, от-
казвайки да му предаде най-
модерните си военни техно-
логии. Вече не е така. През
последните години Русия не
само продаде на Китай най-
съвременните си ракетни
комплекси, но и активно
взаимодейства с китайците
в съвместни научноизследо-
вателски и конструкторски
проекти за разработване на
ракетни двигатели и дроно-
ве.

Дипломатическите отно-
шения между Русия и Китай
са отражение на отношени-
ята между техните лидери.

Двамата съгласуват позици-
ите си по най-важните въп-
роси на международната по-
литика. Така например в
98% от случаите двете стра-
ни са гласували еднакво в
Съвета за сигурност на
ООН. Двете страни си сът-
рудничат за създаването и
укрепването на нови орга-
низации, които трябва да се
превърнат в балансьори на
традиционните международ-
ни организации, доминира-
ни от САЩ - включително
Шанхайската организация за
сътрудничество и БРИКС.
Всеки руснак, който иска да
пътува до Китай, получава
виза за един ден, докато
онези, които искат да пъту-
ват в САЩ нерядко са при-
нудени да чакат цели 300
дни.

В икономически план Ру-
сия бавно, но сигурно се об-
ръща на изток. Китай вече
измести САЩ и Германия
като най-голям търговски
партньор на Москва. Днес
Китай е най-големият купу-
вач на руски петрол. Само
допреди 10 години всички
газопроводи в Русия бяха
ориентирани на Запад. След
приключването на строежа
на газопровода "Силата на
Сибир" през 2019 г. обаче
Китай ще стане най-големи-
ят пазар за руския газ след
Германия.

След като западните сан-
кции прекъснаха достъпа на
Русия до пазарите, където
плащанията са с долари,
именно нейните отношения
с Китай й позволиха да про-
дължи да търгува. Сега, ко-
гато САЩ се опитват да поп-
речат на Иран да продава
петрол на други държави,
Русия осъществява бартер
на свои стоки срещу иранс-
ки петрол, който след това
продава на международни-
те пазари, включително на
китайския.

Олигарсите, които стана-
ха жертви на санкциите,
пречещи им да развиват
бизнеса си в САЩ, активно
търсят други варианти. Ня-
кои от най-влиятелните рус-
ки анализатори също про-
менят отношението си към
ситуацията. Почетният пред-
седател на Президиума на
Съвета за външна и отбра-
нителна политика и декан на
Факултета за световна ико-
номика и политика Сергей
Караганов смята, че "днес
прозападно настроените рус-
наци остават в миналото, а
онези, които гледат в бъде-
щето, демонстрират нарас-
тващ интерес към Изтока".
Проучванията показват, че
69% от руснаците се отна-
сят негативно към САЩ, тол-
кова са и онези, които гле-
дат положително на Китай.
На въпроса, кой е основни-
ят враг на страната две тре-
ти от руснаците посочват
САЩ, докато само 2% смя-
тат Китай за враг.

Обидата е мощен мотива-
тор, докато уважението мо-
же да стане стабилна осно-
ва за сближаване. Разсъж-
давайки върху действията
на САЩ в момента, трябва
да признаем, че предсказа-
нието на Бжежински за
"най-опасния сценарий за
Америка" скоро може да се
превърне в реалност.

(National Interest,
със съкращения)
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Алена Суханова,
председатель молодёжной
организации Федерации

"Союз соотечественников"
в г. Русе

В Санкт-Петербурге 16-22
мая 2019 года прошел XII Пе-
тербургский форум моло-
дежных объединений россий-
ских соотечественников и за-
рубежных русскоязычных
СМИ "Русское зарубежье".
Северная столица России
гостеприимно принимала 80
участников из 46 стран.
Программа форума была
разделена для участников по
трём направлениям: "Искус-
ствоведение", "Лидерство",
"СМИ". Молодежная органи-
зация Федерации "Союз со-
отечественников" также при-
няла участие в этом собы-
тии: Снежана Лоуренс пред-
ставила секцию "Лидерство"

История нашего путешест-
вия берет свое начало с мая
2018 года. Именно тогда я
познакомилась с директором
Детской школы искусств име-
ни М.А. Балакирева Ольгой
Смирновой.  Наш квартет "
Пятничета" участвовал в за-
очном конкурсе Международ-
ного фестиваля славянской
музыки, проводимого Балаки-
ревской школой. Девчонки из
квартета выиграли путевки в
Международный детский
центр "Артек".  Коллектив
ДШ искусств проводил твор-
ческую смену с талантливы-
ми детьми, которые участво-
вали в Международном кон-
курсе славянской музыки и
заняли первые места.    Там
же в " Артеке " вокальная
группа " Пятница 13" получи-
ла приглашение участвовать
в XV Международном фести-
вале  славянской музыки.
Целый год проходила подго-
товка к нашему участию.
Сразу же решили, что пое-
дет только женский состав
группы, так как наши дети

Ñàíêò-Ïåòåðáóðã ñîáðàë
ìîëîäåæü ðóññêîãî çàðóáåæüÿ

и Алена Суханова - "СМИ".
В рамках образовательной

программы представители
секции "Лидерство" получи-
ли возможность принять
участие в тренингах на тему
лидерства: "Бренд лидера",
"15 эмоциональных вызовов
лидера", "Лидерство - клю-
чевой навык в XXI веке" и
др. Секция "Искусствоведе-
ние" ознакомилась с насле-
дием современного искусст-
ва России и деятельностью
галерей и музейных проек-
тов Санкт-Петербурга. Учас-
тники секции "СМИ" побыва-
ли в информационном серд-
це России - в редакции ТАСС,
а также в "Комсомольской
правде". Для всех форумчан
была организована обзорная
пешеходная экскурсия по
Санкт-Петербургу, выезд на
Пискаревское мемориальное
кладбище, реконструкция,

посвященная 75-летию пол-
ного освобождения Ленинг-
рада от фашистской бло-
кады, встреча с создателя-
ми детского анимационного
сериала "Смешарики", а в за-
вершение форума состоя-
лась вечерняя прогулка на
теплоходе по Неве с прос-
мотром разводящихся мос-
тов.

Пять дней в Петербурге
пролетели незаметно благо-
даря прекрасной погоде,
насыщенной образователь-
ной и экскурсионной прог-
рамме, высокой организации
мероприятия и, конечно,
благодаря соотечественни-
кам, представителям того
самого "русского зарубежья".
Дружбой, единством и лю-
бовью к нашей общей Роди-
не был пропитан XII Петер-
бургский форум молодежных
объединений российских со-

отечественников и зару-
бежных русскоязычных СМИ
"Русское зарубежье".

Снежана Лоуренс:
- Я безумно рада, что мне

посчастливилось принять
участие в форуме "Русское
зарубежье". Это невероят-
ные эмоции, яркие впечат-
ления, десятки единомышлен-
ников, новые знания и уме-
ния и, кончено же, впечат-
ляющая красота Петербур-
га. Понравилось, что был оп-
ределенный баланс между
образовательной и культур-
ной программами. Все тре-

нинги были направлены на
получение именно практи-
ческих знаний и навыков. Из
наиболее ярких: управление
эмоциями и создание лично-
го брэнда. Самой запомина-
ющейся экскурсией стало
посещение Пискаревского
мемориального кладбища -
символа трагической и од-
новременно великой истории
города. К сожалению, 5 дней
пролетели как одно мгнове-
ние, но со всеми ребятами
мы поддерживаем тесную
связь и я уверенна, что мы
обязательно встретимся!

"Ïÿòíèöà 13" âûñòóïèëà íà ñëàâÿíñêîì ôåñòèâàëå â Ìîñêâå
уже побывали в России и в
Москве, а вот женщины -
нет.  Да и стоимость такой
поездки - немалая. Мне как
председателю общества идея
показалась фантастической,
ведь это и самолетные би-
леты, визы,  жилье, питание,
транспорт в Москве и мно-
гое другое. Все нужно умно-
жить на 9 участниц . Благо-
дарим всех, кто помог нам и
спонсорировал наше участие
в международном конкурсе.
Теперь все возможно с по-
мощью информационных тех-
нологий. Нанять такси, квар-
тиру можно не выходя из до-
ма. На Кутузовском проспек-
те в Москве удалось найти
оптимальный вариант : удоб-
но, недорого и близко к мет-
ро. На второй день органи-
заторы  сделали для нас по-
дарок: пешеходная экскурсия
и катание на катере по Мос-
ква- реке. Встреча группы
должна была состоятся воз-
ле паметника героям Плевны.
Группа задерживалась и мы
фотографировались, рассмат-

ривали часовню и спонтанно
решили  спеть болгарскую
песню в память павших ге-
роев. Вместе с сербскими
участниками успели пройтись
по центральным улицам
Москвы, зайти в ЦУМ, полю-
боваться Никольской улицой,
погулять по Красной площа-
ди, посетить парк " Зарядье".

Третий день - конкурс
Коллектив школы, выбрав

для своей школы имя, почув-
ствовал необходимость про-
должать развивать идеи Ба-
лакирева. А Милий Алексее-

вич Балакирев был активным
участником съездов славян-
ских государств, дружил и
состоял в переписке с ком-
позиторами разных стран,
знакомил русских слушате-
лей с музыкальной культурой
братских народов, а  зару-
бежных слушателей - с рус-
ской музыкальной культурой.
Мы участвовали в номинации
эстрадная песня. Группа ис-
полняла  одну песню на рус-
ском языке и одну на бол-
гарском языке. Во время
конкурса все участники ис-
полняют по одной песне, а
потом по определенному по-
рядку - вторую. Исполнив
первую песню, мы переоде-
лись в болгарские костюмы
для исполнения болгарской
песни. После исполнения, мы
вышли в большой холл школы
и стали фотографироваться
возле плаката фестиваля. Тут
же на нас стали обращать
внимание, стали снимать на
камеры и фотоаппараты. Еще
раз исполнили нашу конкур-
сную песню для тех кто не
успел нас увидеть на сцене.
Наши девчонки сияли от удо-
вольствия и отличного учас-
тия в конкурсе. Болгарские
национальные костюмы до-
полняли внешний вид участ-
ниц и  блистали всеми  крас-
ками. 18 мая на площади
композитора М.А. Балакире-

ва   состоялся масштабный
концерт, в организации ко-
торого приняла участие Уп-
рава и муниципалитет района
Выхино-Жулебино. Концерт
был посвящен празднованию
Дней славянской письменнос-
ти и культуры и 15-летию Мос-
ковского международного
фестиваля славянской музы-
ки. На этот концерт были
приглашены самые лучшие
участники конкурса. Наша
группа тоже была участником
этого грандиозного события.
Все зрители были очарованы
нашим выступлением и
национальными костюмами.

19 мая в Большом концер-
тном зале ДШИ имени М.А.
Балакирева прошло награж-
дение лауреатов, среди ко-
торых были представители
не только славянских стран,
таких как Россия, Болгария,
Словакия, Сербия, но и вос-
точных стран, таких как  Ки-
тай, Вьетнам и Корея. Во-
кальная группа " Пятница 13"
была награждена дипломом
Лауреат 1 степени и каждый
участник получил медаль и
сувенир. Покидая Москву,
мечтали уже о новом учас-
тии в конкурсе! До новых
встреч фестиваль!

Фото и текст Ларисы
Дочевой, председателя
общества " Вокальная

группа "Пятница 13"

Снежана и Алена (справа)

Гильзу с грунтом, поднятым
с места гибели подводной лод-
ки С-12, передал от имени по-
исковой команды "Поклон ко-
раблям великой Победы" Алек-
сей Новоселов - атташе по
вопросам культуры посольст-
ва РФ в РБ Светлане Свет-
ловой-Туриаре в память о ее
погибшем дяде Георгии Свет-
лове - помощнике командира
лодки. Волнующее событие,
на котором присутствовали
профессионально связанные с
морем военные, выпускники
Ленинградского университета,
а также члены русского клу-
ба "Приятели" (пред. Людми-
ла Дянкова) и "Союза русс-
коязычных писателей в Бол-
гарии" (председатель Наталья
Ерменкова) состоялось 3 ию-
ня в библиотеке РКИЦ. Ре-
ликвия будет храниться в се-
мье Светловых-Туриаре.

С. Светлова-Туриаре, Н. Ерменкова и А. Новоселов
Фото: Петр Странчевски - контр-адмирал запаса, заместитель пред-
седателя Клуба "Военных моряков" в составе Столичной организа-
ции Союза офицеров и сержантов запаса и резерва (СОСЗР)
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8. СООТЕЧЕСТВЕННИК

Алла Илиева

Отшумели торжества,
связанные с праздновани-
ем 9-ого мая, а вместе с
ними и праздничная эйфо-
рия. Наступило умиротворе-
ние и возможность спокой-
но дать оценку событию,
посвященному 74-летию
окончания ВОВ. Свидете-
лем этого незабываемого
события непосредственно
оказалась и я. Как ветеран-
блокадница я была удосто-
ена чести встретить празд-
ник 9-ое мая в Санкт-Пе-
тербурге вместе с предс-
тавителем молодежной ор-
ганизации при Координаци-
онном совете соотечествен-
ников Максимом Дубо-
вовым.

Еще перед полетом в мой
родной город, где я роди-
лась, пережила блокаду, где
училась, работала и прожи-
ла почти 1/3 часть своей
жизни, я волновалась. Бо-
лее 48 лет я живу в Болга-
рии. За эти годы мне редко
удавалось бывать в Санкт-
Петербурге. Вот почему вол-
нение меня не оставляло до
конца пребывания.

Сейчас мне 80. Почти 6 лет
меня отделяют от дня По-
беды. Прожив в блокадном
Ленинграде 1 1/2 года, нам
с мамой удалось эвакуиро-
ваться в Казахстан. Тогда
мне было уже 3,5 года. Бло-
кадный период был очень тя-
желым. Холод, голод, болез-
ни, ранения унесли тысячи
ленинградцев. По словам
очевидцев, моя жизнь "ви-
села на волоске". Дистрофия
не обошла и меня.

В День Победы мы с ма-
мой были еще в эвакуации
и встретили этот день со
слезами на глазах, так как
мой отец погиб в 1944 г. под
Ленинградом. Бабушка тя-
жело пережила гибель сына
и долго не хотела верить,
надеясь на чудо. Моя мама
ушла из жизни вскоре пос-
ле войны. Ей было всего 33
года, а мне лишь 9. Так я
потеряла родителей, дом,
прошла через послевоенную
нищету, детский дом, жизнь
с чужими людьми и родст-
венниками, которые тоже
прошли через "огонь и во-
ду" и на плечи которых лег-
ли все тяжести войны и пос-
левоенной жизни. Таких, как
я, было очень много. Вот по-
чему День Победы свя-
щенный для нашего поколе-
ния праздник. Мы, дети-
блокадники, являемся пос-
ледним поколением свиде-
телей войны и Победы. До
конца жизни нам этого не
забыть. С одной стороны,
это неутихающая боль по ут-
раченным близким и тем
7000-ам лениградцев, став-
ших жертвами блокады и
похороненных на Пискарев-
ском кладбище, неисчеза-
ющая память о разрухе
страны и послевоенных со-
зидательных годах, легших
на плечи оставшихся в
живых, с возрастом все си-
льнее теребят наши серд-
ца. С другой стороны, мы
прожили 74 года без войны.
Этим мы обязаны поколе-
нию наших родителей и де-
дов, которые нам дали вто-
рую жизнь, защищая нас,
наш город и нашу страну.

Наряду с этим война нас
закалила. Мы научились це-
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нить то, что есть, не требо-
вать больше, чем мы можем
сами, понимать людей со
всеми их достоинствами и
недостатками, быть благо-
душными в общении, уметь
прощать и искренно желать
людям добра. Нам дарова-
на дважды жизнь, и мы обя-
заны ее ценить такой, ка-
кой она есть.

Все это в прошлом, а сей-
час о праздновании 9-ого
мая в Санкт-Петербурге.

В Пулково нас встретили
волонтеры-сотрудники Ко-
митета по внешним связям
(КВС). Шофер, который вез
нас к гостинице "Октябрьс-
кая" был, можно сказать,
одновременно и гидом. На
протяжении всего пути он
подробно нас информировал
обо всех новшествах Санкт-
Петербурга и вместе с тем
напоминал нам о тех исто-
рических местах, которые
дороги каждому ленинград-
цу. Мы ему очень призна-
тельны.

Программа проведения
мероприятия для гостей ве-
теранов-блокадников была
очень насыщенной. Присут-
ствовали соотечественники,
живущие за рубежом, из
многих стран - Израиля, Гер-
мании, США, Чехии, Укра-
ины, Эстонии и др.

В первый день нашего
пребывания было организо-
вано посещение Пискарев-
ского мемориального клад-
бища. Оно было очень тор-
жественным и волнующим до
слез. Правительством горо-
да были высказаны замеча-
тельные слова признатель-
ности жертвам блокады и
тем, кто в неимоверно тя-
желых условиях держался
до последних сил в надеж-
де выстоять, во что бы то
ни стало. Бесчисленные вен-
ки от различных организа-
ций и букеты красных и
белых цветов усыпали брат-
ские могилы ушедших. Мы
также с венком от  ветера-
нов-блокадников и букета-
ми гвоздик прошли по ал-
леям усопших, склонив го-
ловы перед холмами-моги-
лами, особенно 1942 года -
самого тяжелого блокадно-
го периода Ленинграда. При
огромном количестве людей,
идущих к величественной
скульптуре Матери-Родины,
стояла тишина на фоне тро-
гательной траурной музыки,
как дань погибшим, отража-
ющая состояние души при-
сутствующих.

Поклон перед светлой па-
мятью ушедших выразили
дети, молодежь, военные
различных родов войск, ве-
тераны войны и многочис-
ленные горожане. Заверша-
ющими словами Ольги Бер-
гольц "Никто не забыт, нич-
то не забыто" закончилось
шествие по мемориальному
кладбищу.

Прекрасным концертом в
Октябрьском зале с учас-
тием известных певцов, как
Александр Розенбаум, Зара,
детских коллективов и др.
увенчался этот первый день
нашего пребывания в Санкт-
Петербурге.

День Победы - 9-ого мая,
оказался очень солнечным
во всех отношениях. Каза-
лось, что все горожане
вышли навстречу этому
светлому празднику. Радос-
тно, что это была в основ-

ном молодежь.
Парад Санкт-Петербурга

на Дворцовой площади тер-
риториального гарнизона
растрогал нас до глубины
души. Нам были предостав-
лены лучшие места на три-
буне. На расстоянии каких-
то метров мы воочию наб-
людали торжественный
марш различных родов
войск и техники, а также
впечатляющий строй само-
летов в небе. Гордость за
нашу страну наполняла на-
ши сердца до умиления.
Убежденность в непобеди-

мости России навсегда за-
легли в сознание всех наб-
людающих это великолепное
зрелище.

В этот же день мы были
свидетелям марша "Бесс-
мертного полка". До 3-х ча-
сов дня шел поток молодых
задорных людей с портре-
тами своих дедов, транспа-
рантами, флагами, букетами
цветов и цветными шарами.
Георгиевские ленты красова-
лись на нарядной одежде ли-
кующих. Шествие, сопровож-
даемое народными пляска-
ми под аккордеон, танцева-
льными групповыми участи-
ями, казалось, потянулось не
только на весь Невский прос-
пект длиною 4,5 км, но и на
все прилегающие улицы го-
рода. Это было очень впе-
чатляющее шествие. Я дав-
но не была свидетелем та-
кого огромного скопления
людей. Казалось, весь город
был в состоянии празднич-
ной эйфории.

Торжественный ужин в
честь 9-ого мая от имени
Правительства Санкт-Пе-
тербурга был организован
КНС в одном из офици-
альных залов гостиницы "Ок-
тябрьская". Круглые столы

на 8-10 человек каждый,
застланные белоснежными
скатертями и уставленные
изобилием блюд впечатли-
ли всех присутствующих.
Много было сказано тор-
жественных слов, как от ор-
ганизаторов, так и от вете-
ранов-блокадников. Замеча-
тельный праздничный кон-
церт творческих коллекти-
вов города включал песни
военных лет, олицетворяю-
щих Победу нашей страны.
Закончилось торжество вру-
чением подарков. Юбиля-
рам были вручены суве-
ниры, а всем присутствую-
щим  книги о Санкт-Петер-
бурге.  Второй день нашего
пребывания был завершен
салютом в честь Победы у
Петропавловской крепости,
куда нас привезли специа-
льно и оттуда раздавались
залпы салютных фейервер-
ков. Замечательное сочета-
ние красок салюта восхити-
ли всех наблюдающих.

Третий день нашего пре-
бывания начался с обзор-
ной экскурсией по па-
мятным местам Санкт-Пе-
тербурга. У меня защемило
сердце оттого, что я надол-
го потеряла связь с исто-
рическим наследием наше-
го города. Передать все то,
то мы видели невозможно.
Мы побывали у Смольного
собора, Летнего сада, Мар-
сова поля, Инженерного зам-
ка, Храма на Крови (Храм

Воскресения Христова).
Проехали мимо Медного
всадника, Исаакиевского и
Казанского соборов, Анич-
кого дворца и многих из-
вестных памятников и зда-
ний, связанных с историей
города и жизнью замеча-
тельных людей и многое дру-
гое. Экскурсовод очень под-
робно вводила нас в исто-
рию города. Мы ей очень
благодарны. Затем последо-
вала экскурсия по музею
"Ленрезерв". На территории
выставочного комплекса
созданы экспозиции, вклю-
чая, живые, отражающие
жизнь блокадного Ленингра-
да: "Бомбоубежище", "Школы
блокадного Ленинграда",
"Индивидуальные средства
защиты от отравляющих ве-
ществ в годы второй миро-
вой войны", "Производство
в блокадном Ленинграде",
"Продовольственное снаб-
жение", "Печатные издания",
"Искусство в блокадном Ле-
нинграде", "Быт жителей го-
рода блокадного Ленингра-
да", "Дорога жизни". Пока-
зана техника, используемая
во время блокады и др.

Наряду с организованны-
ми мероприятиями каждый

из нас имел хоть и малень-
кую возможность самосто-
ятельно прогуляться по
Санкт-Петербургу. Мне уда-
лось обойти памятные лич-
но для меня места - там,
где я родилась, училась, ра-
ботала и т. д. За неимением
времени я пробежалась по
набережной Фонтанки, Лет-
нему саду, Невскому прос-
пекту. Побывала в Алексан-
дро-Невской лавре. Покло-
нилась Достоевскому, Кры-
лову, Куинджи, Чайковско-
му, Глинке, Мусоргскому и
всей плеяде литераторов,
композиторов и деятелей на-
уки, похороненных в Некро-
поле мастеров искусств и
др., зашла в Свято-Троиц-
кий собор и поставила све-
чи за "мертвых и живых". Ус-
пела совершить прогулку на
катере по каналам Санкт-
Петербурга. Таким образом,
я успела дотронуться душой
и телом до своих любимых
памятных мест, подышать
воздухом, знакомым мне с
детства, оказаться в гуще
своих сограждан, что не
обошлось без слез.

Прощаясь с любимым мне
городом, пожелала всем го-
рожанам здоровья, долгих
лет жизни, всегда любить и
беречь свой город.

На меня произвело впе-
чатление убранство города:
идеальная чистота, повсю-
ду аккуратные газоны, но-
вые насаждения и цветы,
специальная подсветка зда-
ний, подчеркивающая архи-
тектурную особенность
каждого из них. Фонтаны в
Летнем саду меня изумили
своей необычной красотой.
Раньше там их не было. Впе-
чатлили и многообразные
экскурсии, как по городу,
так и по каналам, включая
и ночные экскурсии. Уже
наступили Белые ночи и ноч-
ные прогулки оставляют не-
изгладимый след.

Город, в котором очень
много учебных заведений,
значительно помолодел. Ра-
дуют глаз снующие по ули-
цам как дневного, так и ноч-
ного города молодые люди
- счастливые, уверенные и,
как мне показалось, доста-
точно реализованные. Это-
му и грядущим поколениям
я от всего сердца желаю ус-
пеха в достижении целей,
образовательного и интел-
лектуального роста, лично-
го благополучия, налажива-
ния связей с друзьями сво-
ей страны и других стран в
стремлении к миру, чтобы
они никогда не знали воин
и тех последствий, к ко-
торым они ведут.

Произвело впечатление и
бессчетное количество раз-
влекательных заведений, а
также продовольственных,
книжных и сувенирных ма-
газинов современного стиля.

Нам ветеранам-блокадни-
кам удалось пообщаться
между собой. Потребность
раскрыться, исповедаться и
рассказать о невзгодах на
жизненном пути и о своих
достижениях, а также бла-
годарность за внимание и
сопричастность читалась в
глазах каждого из присутс-
твующих, так как у нас об-
щая судьба.

Хочу выразить признате-
льность всем организаторам
этого замечательного тор-
жества, посвященного 74-ой
годовщине Победы в ВОВ,
за их исключительные вни-
мание, терпение, доброже-
лательность и пожелать всех
благ на их жизненном поп-
рище и благородном деле.

С Максимом Дубововым
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9. БЛИЖНЕЕ ЗАРУБЕЖЬЕ

Верховный суд Латвии от-
клонил жалобу правозащит-
ницы Елизаветы Кривцовой,
которая пыталась оспорить
включение ее имени в спи-
сок угроз конституционному
строю государства. Об этом
юрист написала в своем
Facebook-аккаунте.

"Судите сами: То, что в
компетенции Полиции безо-
пасности, прежде всего ме-
роприятия по предотвраще-
нию преступных деяний, не
означает, что ей нельзя со-
бирать и анализировать пуб-
лично доступную информа-
цию о правомерных дейст-

Директор Украинского ин-
ститута национальной памя-
ти Владимир Вятрович об-
винил Польшу и Израиль в
распространении и поддер-
жке российской пропаганды.
Об этом он написал в сво-
ем Facebook-аккаунте.

Вятрович отреагировал на
критику со стороны дипло-
матов этих стран по поводу
открытия в Ивано-Франков-
ске нового памятника наци-
оналисту Роману Шухевичу.
"Между Польшей и Израи-
лем продолжаются жесткие
дискуссии о прошлом. Но в
Украине послы обеих стран
нашли "общий язык", и, ко-
нечно, он "русский". Письмо
мэру Ивано-Франковска на-
писано по-английски, но суть
его - российская. Ведь со-
держание - повторение те-
зисов российской пропа-
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виях лица, которые, по мне-
нию учреждения, могут при-
вести к угрозе госбезопас-
ности", - прокомментирова-
ла Кривцова решение суда.

Кривцова считает, что "но-
вая преамбула конституции
является достаточным за-
конным основанием, чтобы
деятельность по защите прав
национальных меньшинств
признать угрозой латышской
идентичности как государс-
твообразующей ценности".

По мнению юриста, с по-
мощью подобной риторики
латышские правоохранители
начнут оправдывать любое

нарушение прав человека.
Она отметила, что полиция
уже слишком широко трак-
тует границы своих полно-
мочий. "Полиция не имеет
права навешивать ярлыки
"угрозы безопасности" на
законопослушных граждан
лишь за их критику прави-
тельства. У нас нет полити-
ческой полиции, которая
оценивала бы мнения людей
и производила бы цензуру",
- написала правозащитница.

Кривцова заявила, что
планирует подать жалобу в
Европейский суд по правам
человека (ЕСПЧ).

В 2014 году имя Кривцо-
вой было упомянуто в пуб-
личном отчете Полиции бе-
зопасности в разделе угроз
конституционному строю го-
сударства.

В преамбуле латвийской
конституции закрепляется
принцип исключительности
латышского народа и латы-
шского языка. В 2019 году
Конституционный суд страны
признал законность отказа
от русскоязычных школ,
ссылаясь на закрепленный
в конституции статус латы-
шского языка. По состоянию
на 1 января 2019 года бо-

лее 220 тысяч русских жи-
телей Латвии, которые яв-
ляются самым многочис-
ленным национальным мень-
шинством страны, не име-
ют статуса латвийских граж-
дан.

Елизавета Кривцова
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Польша и Израиль протестуют против открытия памятника  Шухевичу

новый памятник Шухевичу.
Посол Польши Бартош Ци-
хоцкий и посол Израиля
Джоэл Лион выразили про-
тест по поводу того, что мэр
города Руслан Марцинкив в
своей речи назвал Шухеви-
ча "великой личностью" в
присутствии школьников.

Националистическая Орга-
низация украинских нацио-
налистов -Украинская пов-
станческая армия(ОУН-УПА,
движение запрещено в Рос-
сии), которую возглавлял
Роман Шухевич, существо-
вала с 1920-х по 1950-е
годы. В 1943 году боевики
УПА - вооруженного форми-
рования ОУН под командо-
ванием Степана Бандеры -
организовали так называе-
мую Волынскую резню,
жертвами которой могли
стать до 100 тысяч этничес-

ких поляков, в том числе
женщины и дети. После
войны УПА развернула воо-
руженное сопротивление со-
ветской власти.

Польша неоднократно про-
тестовала против героиза-
ции Бандеры и Шухевича, и
в феврале 2018 года приня-
ла закон, вводящий уголов-
ную ответственность за про-
паганду "бандеровской иде-
ологии" и отрицание Волын-
ской резни. Это привело к
обострению отношений Ки-
ева и Варшавы.

В марте этого года на Ук-
раине вступил в силу закон,
который уравнивает ветера-
нов Великой Отечественной
войны, сражавшихся на сто-
роне Красной Армии, и на-
ционалистов, лидером ко-
торых были Бандера и Шу-
хевич.

ганды против украинского
освободительного движе-
ния", - считает он.

Ранее "Европейская прав-
да" сообщала, что 23 мая в
Ивано-Франковске открыли

Радикалы из "Национального корпуса" снесли бюст Жукова в Харькове

Внеочередные выборы
президента Казахстана
пройдут уже в это воскре-
сенье, 9 июня.

Выдвижение кандидатов в
президенты стартовало 10
апреля. Четыре партии и
пять общественных объеди-
нений выдвинули потенци-
альных участников предвы-
борной гонки. Этап регист-
рации кандидатов продлил-
ся до 11 мая.

В итоге Центральная из-
бирательная комиссия заре-
гистрировала семь кандида-
тов в президенты Казахста-
на. Президент Казахстана
избирается сроком на пять
лет. Впервые в избиратель-
ном бюллетене будет семь
фамилий, претендующих на
должность главы страны.
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Прежний рекорд был в 2005
году, когда комиссия заре-
гистрировала пять человек.
Впервые за пост президен-
та Казахстана борется жен-
щина - Дания Еспаева от де-
мократической партии "Ак
жол".

Общее количество изби-
рательных участков по Ка-
захстану - 9 970, в том чис-
ле 65 участков в 51 иност-
ранной стране. Наибольшее
количество участков за гра-
ницей откроют в России - в
Москве, Астрахани, Казани,
Омске и Санкт-Петербурге.

На 31 мая количество
наблюдателей от междуна-
родных организаций и инос-
транных государств, аккре-
дитованных при ЦИК, сос-
тавило 967 человек.

Следить за порядком на
выборах будут наблюдатели
в составе миссии СНГ, от
Межпарламентской Ассамб-
леи Содружества Незави-
симых Государств, Бюро по
демократическим институ-
там и правам человека ОБ-
СЕ, от Парламентской Ас-
самблеи Организации Дого-
вора о коллективной безо-
пасности (ПА ОДКБ), Сове-
та сотрудничества тюрко-
язычных государств (ССТГ),
а также Шанхайской орга-
низации сотрудничества
(ШОС).

Казахстанцы проснутся
рано утром в воскресенье
не только, чтобы пойти на
выборы, но и ради боя Ген-
надия Головкина против ка-
надца Стива Роллса. Воз-

Страницу подготовил
Влади Владков

Впервые за пост президента Казахстана борется женщина - Дания
Еспаева

вращение казахстанца на
ринг после  первого пора-
жения в профессиональной

карьере будут транслиро-
вать на всех избирательных
участках в Нур-Султане.

Инцидент с самовольным
сносом бюста маршала Со-
ветского Союза Георгия Жу-
кова в Харькове - это "при-
мер несовершенной и не-
продуманной гуманитарной
политики" прошлой украинс-
кой власти, заявила пресс-
секретарь президента Влади-
мира Зеленского Юлия Мен-
дель, передает "Страна.ua".

"Должны быть разрабо-
таны новые механизмы, ко-
торые помогут возобновить
диалог власти и общества",
- сказала она и призвала
власти Харькова разрешить
правовую коллизию, связан-

ную с памятником.
Мендель указала, что за-

кон о декоммунизации, в со-
ответствии с которым на Ук-
раине сносятся памятники
советским деятелям и пере-
именовываются названные
в честь них улицы, предус-
матривает исключения. В
частности, они касаются ме-
мориалов в честь тех, кто
противодействовал нацистс-
кой оккупации. "Это касает-
ся не только памятника Жу-
кову, но и проспекта Жуко-
ва", - подчеркнула она.

Радикалы из "Националь-
ного корпуса" снесли бюст

Жукова в Харькове 2 июня.
Пророссийская партия "Оп-
позиционная платформа - За
жизнь" объявила, что гото-
ва восстановить монумент на
собственные средства, и
призвала начать расследо-
вание по факту инцидента.
Также о готовности восста-
новить памятник заявил мэр
Харькова Геннадий Кернес.

Проспект Маршала Жуко-
ва был переименован в
проспект Петра Григоренко
в мае 2016 года.
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Знание английского (или какого-то
другого важного языка) дает прибавку
к зарплате до 27%. Не поверите, в Рос-
сии. Такие выводы следуют из исследо-
вания, проведенного Лабораторией исс-
ледований рынка труда Высшей школы
экономики. На самом деле, как водится,
не все так просто. Знание английского
сказывается на зарплате только в тех
случаях, если вы владеете им свободно.
"Читаю и перевожу со словарем" особо
не поможет. Есть и другой момент: чем
выше должность, тем серьезнее влияют
на зарплату языковые знания.

Самым дорогим курортом России ста-
ла Анапа, самым дешевым - Симеиз и
Красная Поляна. Средний чек на туры в
Анапу составляет 70 тысяч рублей. При
этом в Симеиз и Красную Поляну - 24
тысячи, говорится в обзоре онлайн-сер-
виса Travelata.ru. Дорогими курортами стали
также Евпатория, Ялта, Песчаное и Саки.
В 2019-м году средний чек на летний

тур подешевел на 3 тысячи рублей - до
39 тысяч. Так, Адлер стал дешевле на 7
тысяч и стоит сейчас 33 тысячи рублей,
Алушта обойдется в 41 тысячу, а не в
50, как в прошлом году. 41 тысяча руб-
лей - стоимость среднего тура в Сочи.
Ялта подешевела на 10 тысяч рублей -
до 63 тысяч.

Опубликован рейтинг самых востре-
бованных в России профессий рабочих
и специалистов среднего звена. На самых
верхних строчках рейтинга оказались про-
давец-кассир и повар. Следом - разного
рода педагоги и социальные работники, в
пятерку лидеров входит также юрист. Про-

фессии, которые хотя бы условно можно
назвать рабочими, появляются во второй
десятке рейтинга - электромонтер и сле-
сарь аварийно-восстановительных работ.
И то это скорее не производство, а ком-
мунальная сфера. Сфера услуг расширя-
ется с опережением производственной.
Россия все еще на этапе сдвига в сторо-
ну "общества потребления", который раз-
витые страны уже прошли. Кассиры и
повара как раз этот сдвиг обеспечивают.

В городе Салават (Башкирия) стар-
ший кассир "Россельхозбанка" похити-
ла из кассы свыше 23 миллионов руб-
лей. Она упаковала наличные в сумку,
отпросилась с работы чуть раньше поло-
женного и покинула здание, не вызвав
подозрений. В конце рабочего дня сот-
рудники банка обнаружили, что в кассе
не хватает 23 миллионов, сообщает ис-
точник в правоохранительных органах. До-
мой к сотруднице банка сразу была нап-
равлены полицейские. Однако женщина
пропала вместе с мужем и двумя мало-
летними детьми. Сейчас устанавливаются
все обстоятельства произошедшего. Меж-
ду тем, пользователи соцсетей указыва-
ют, что вместе с похитительницей денег
сбежали также ее свекр и сестра. У се-
мьи была старенькая машина "Рено Дас-
тер", возможно, все семейство скрылось
именно на ней.

Россиян, не экономящих
ни на чем, стало меньше.
Всероссийский опрос,
проведенный холдингом
"Ромир", показал, что чис-
ло таких людей сократи-
лось до 17%, практически
откатившись до уровня
двухлетней давности. А
ведь годом ранее позво-
лить себе не ужиматься в
расходах могла почти чет-
верть опрошенных - 24%.
Более того, увеличилась
сама интенсивность эко-
номии, отмечают экспер-
ты: за год рост сокраще-
ний произошел по всем
статьям расходов.

"Итак, в рамках всех
предыдущих опросов наи-
большая доля россиян
признавалась в экономии
на еде в целом. Так и по
результатам прошедшего
исследования почти чет-
верть опрошенных (24%)
заявила об экономии на
еде. И доля таких ответов

В
 России может поя-
виться так называ-
емый "отцовский ка-

питал" - субсидия, которую
предлагается выплачивать
при появлении третьего
ребенка. Получить ее
можно будет при условии,
что все дети рождены и
воспитываются в одной
семье, а их родители на-
ходятся в зарегистриро-
ванном браке. Такое пред-
ложение содержит доклад
комиссии Общественной
палаты по поддержке се-
мьи, материнства и детс-
тва. При этом "отцовский
капитал" не будет исклю-
чать материнский - он ста-
нет дополнительной мерой
финансовой поддержки.
Выплата многодетным па-
пам будет сопоставима с
маткапиталом, размер ко-
торого с 2017 года состав-
ляет 453 тыс. рублей.

Новые меры должны ка-
саться именно многодетных.
Сейчас 90% всего объема
финансирования в рамках
нацпроекта направлено на
семьи, в которых растут
один или два ребенка. При
этом, отмечают в Общест-
венной палате, в демогра-
фически успешных странах
на поддержку рождения
третьего и последующих де-
тей идет более 40%
средств, выделяемых в
рамках подобных проектов.

"Самой весомой из вновь
принятых мер может стать
отцовский семейный капи-
тал при рождении третье-
го и последующих детей в
семье. Он станет основой
для уже действующего во
многих регионах и доказав-
шего эффективность реги-
онального материнского
капитала", - отмечают ав-
торы документа. По их
мнению, это не просто фи-
нансовая, это поддержка
еще и ответственного от-
цовства и благополучия ус-
тойчивой многодетной се-
мьи. Ведь, по исследова-
ниям социологов, "третье-
го ребенка заказывает
отец". Но крен сейчас в
сторону важности мате-
ринства, и роль отцов в
госпрограммах остается
недооцененной. Сегодня
число россиянок в возрас-
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увеличилась с прошлого го-
да с 17%. Однако в этот
раз еда не стала главной
статьей экономии, как в
предыдущие годы. Больше,
чем на еде, в течение про-
шедшего года россияне
экономили на путешестви-
ях: об этом заявили 29%",
- отмечают в "Ромире".

На третьем месте - траты
на одежду и обувь. Причем
если в прошлом году эти
расходы сокращало 9% оп-
рошенных, то в этом - 23%.
Экономят респонденты и на
развлечениях: число тех,
кто урезал расходы на до-
суг, с 6% в 2018 г. выросло
до 22% в 2019 г. Пятая
часть (20%) экономит на
деликатесах.

Резкий рост экономящих
наблюдается и по другим
статьям расходов: об уре-
зании трат на рестораны
заявили 15% респонден-
тов, а годом ранее таковых
было еще 4%. На алкоголе

и сигаретах экономили
13% россиян при 5% ана-
логичных ответов годом ра-
нее. Расходы на гаджеты в
течение прошлого года
сократили 11% опро-
шенных. По 8% респонден-
тов отметили экономию на
косметике и бытовых ус-
лугах, по 7% - на медици-
не и занятиях спортом. 5%
россиян экономили на
транспорте и 4% - на мо-
бильной связи.

"Непростая экономичес-
кая ситуация в стране при-
няла затяжной характер.
Казалось, что самые тя-
желые 2015 и 2016 гг. по-
зади и россияне немного
расслабились в 2017-м.
Однако очередной виток
роста цен, подорожание
бензина и услуг ЖКХ на
фоне практически не ме-
няющихся доходов заста-
вили наших граждан опять
затянуть пояса.
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те 32 лет, на который в
среднем и приходится рож-
дение третьего ребенка, на-
ходится на историческом
максимуме. Поддержка
многодетных семей обеспе-
чит рост рождаемости и ес-
тественный прирост.

Реализацию нового ком-
плекса мер, говорится в
докладе, можно начинать с
регионов Дальнего Восто-
ка - в рамках националь-
ной программы его разви-
тия. Там проживает 5,5%
населения страны, и для
реализации проекта потре-
буется 70-80 млрд рублей
в течение пяти лет. В чис-
ло пилотных регионов пер-
вого этапа также следует
включить Калининградскую
область, Севастополь и
Крым, отметил Сергей
Рыбальченко. На втором
этапе в него должны вой-
ти демографически депрес-
сивные регионы Централь-
ного и Северо-Западного
федеральных округов, а на
завершающем - все остав-
шиеся. Это поможет к 2024
году достичь среднего
коэффициента рождаемос-
ти в стране на уровне, ко-

торый обозначен в нац-
проекте (1,92-2,05 детей на
одну женщину). Для этого
потребуется выделение до-
полнительных средств в
размере 1,25% от общего
объема ВВП (больше трлн
рублей) в течение пяти лет,
следует из доклада.

Объем так называемого
"семейно-детского бюдже-
та", который Минфин еже-
годно рассчитывает при
разработке и рассмотре-
нии федерального бюдже-
та в Госдуме, в 2016 году
составил 0,56% ВВП, гово-
рится в документе. Сово-
купный объем финансиро-
вания из бюджетов субъ-
ектов РФ на поддержку
семей с детьми Минфин РФ
не рассчитывает, но по
данным Росстата, расходы
на выплату семейных и ма-
теринских пособий в 2016
году составили 747,773 млн
рублей, или 0,86% ВВП. Та-
ким образом можно пред-
положить, что консолиди-
рованные расходы бюдже-
тов субъектов РФ на
выплату семейных и мате-
ринских пособий в 2016 го-
ду составили примерно

0,3% ВВП.
Введение отцовского ка-

питала будет стимулировать
создание традиционной се-
мьи, когда дети имеют од-
ного отца и проживают
вместе с родителями, от-
метила глава Национально-
го родительского комитета
Ирина Волынец. "Его пред-
полагается выдавать при
наличии порядочного отца,
который содержит детей,
проживает с супругой. Ес-
ли отцовский капитал вво-
дить по аналогии с мате-
ринским, то пунктами его
назначения может стать на-
копительная пенсия отца,
образование детей, улуч-
шение жилищных условий",
- сказала она.

Условия предоставления
отцовского капитала надо
проработать, чтобы иск-
лючить возможность дис-
криминации той или иной
семьи, полагает сенатор,
эксперт ОНФ Татьяна Ку-
сайко. "Есть семьи, когда
дети рождены не в одном
браке, но живут в одной
семье. Также много случа-
ев, когда будущие супруги
долго проживали в граж-
данском браке и потом
заключили официальный. И
получается, что ребенок,
родившийся до этого, уже
не будет "считаться" или
надо будет проходить про-
цедуру усыновления", - от-
метила сенатор.

В России могут ввести семейные
выплаты для многодетных пап
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Валерий Латынин

Среди сегодняшних книж-
ных лавин, беспрестанно
сходящих на российских чи-
тателей, калечащих и уби-
вающих их души гламурной
бесовщиной, светскими
сплетнями, изощренным са-
дизмом организованных прес-
тупных групп, соперничаю-
щих олигархов, выхолощенн-
ыми "житиями" удачливых по-
литиков и бизнесменов, ис-
торический роман Анатолия
Викторовича Щелкунова "Ан-
гел милосердия" представля-
ется спасительным оазисом
для жаждущих уберечь свои
души от коррозии и гибели.
Книга выпущена издательс-
твом "Спутник +" в 2018 го-
ду. Текст книги опубликован
также на сайте Фонда
славянских культур.

Писатель (в недавнем
прошлом ответственный ра-
ботник Министерства инос-
транных дел), как забот-
ливый археолог, бережно от-
капывает для непосвящён-
ных читателей бесценные
артефакты отечественной
истории досоветского пери-
ода, очищает от идеологи-
ческой пыли и грязи имена
героев и героинь прошлого.
На страницах романа ожи-
вают образы членов семьи
выдающегося дипломата и
государственного деятеля
второй половины девятнад-
цатого века, графа Николая
Павловича Игнатьева и его
замечательной супруги Ека-
терины Леонидовны Игна-
тьевой (Голицыной) - прав-
нучки фельдмаршала М.И.
Кутузова.

Николай Павлович - один
из самых блистательных и
успешных русских диплома-
тов. При его деятельном
участии в Парижской мир-
ной конференции 1856 года
многие земли Причерномо-
рья попали под протекторат
России, а не Турции; в 1858
году он добился заключения
торгового договора с бухар-
ским ханом и освобождения
русских пленников; в 1860
году неимоверными усилия-
ми обеспечил подписание
Пекинского договора, по ко-
торому Россия закрепила за
собой земли по правому бе-
регу Амура (сегодняшние
территории Приморского
кря и юга Хабаровского
края). Став посредником в
переговорах китайского пра-
вительства и объединённо-
го англо-французского ко-
мандования во время вто-
рой опиумной войны в Ки-
тае, он своим дипломатичес-
ким талантом смог убедить
представителей Великобри-
тании и Франции не уничто-
жать Пекин и Запретный го-
род - жемчужину многове-
ковой китайской культуры.
Его деятельность на посту
чрезвычайного посланника,
а затем чрезвычайного и
полномочного посла Россий-

Ïðîáóæäàòü ñîñòðàäàíèå
ской империи в Османской
империи с 1864 по 1877 годы
снискали ему славу главно-
го защитника интересов сла-
вянских народов. А вклад в
подготовку и подписание
Сан-Стефанского договора
1878 года обессмертил имя
графа Игнатьева в воз-
рождённой Болгарии, где
ему при жизни был установ-
лен памятник, его именем
названы населённые пункты,
улицы, школы.

Но всё же не глава этой
замечательной семьи и не
его славные сыновья: Павел
- киевский губернатор
(1907-1909), министр народ-
ного просвещения (1915-
1916); Алексей - киевский гу-
бернатор (1915-1917), дип-
ломат и государственный де-
ятель; генералы Леонид и
Николай; Владимир - морс-
кой офицер, погибший в Цу-
симском сражении, стали
главными героями этой кни-
ги. В центре повествования
- личность и судьба млад-
шей дочери Екатерины,
жертвенный подвиг которой
не могут затмить ни выдаю-
щиеся заслуги отца, ни
блистательная государст-
венная служба братьев.

Екатерина Николаевна ро-
дилась первого апреля 1869
года в Константинополе. (В
2019 году исполняется 150
лет со дня её рождения). По-
лучив прекрасное домашнее
образование и воспитание,
Катя, как и старшая сестра
Мария,  стала фрейлиной
супруги наследника престо-
ла Александры Фёдоровны
Романовой. Но пробыла при
царском дворе недолго. В
обаятельную фрейлину влю-
бился племянник императо-
ра Александра III, великий
князь Михаил Михайлович,
и девушка ответила ему вза-
имностью. Однако Импера-
тор не дал согласия на брак,
якобы из-за недостаточной
знатности рода Игнатьевых.
Дело в том, что интригами
завистников из царской
свиты Николай Павлович Иг-
натьев к тому времени был
уволен с государственной
службы и отправлен в "ук-
раинскую ссылку" в своё
имение в селе Круподе-
ринцы Киевской губернии
(ныне Винницкой области).
Мягко говоря, Государь не-
долюбливал этого честного
и откровенного в суждени-
ях чиновника высшего ран-
га - Н.П. Игнатьев имел чин
генерала от инфантерии и
накануне отставки занимал
пост министра внутренних
дел. Отказ Императора на
заключение брака больно
ударил по любящим душам.
Великий князь Михаил Ми-
хайлович вынужден был уе-
хать за границу. А графиня

Екатерина Николаевна при-
няла решение покинуть Им-
ператорский двор и посту-
пить в Свято-Троицкую об-
щину милосердия, опекае-
мую Александрой Фёдоров-
ной Романовой, посвятить
жизнь не устройству собст-
венного счастья, а безраз-
дельному служению людям.
Этот её поступок не был
случайным, совершённым в
пылу эмоций. В первой гла-
ве книги автор показывает
атмосферу в семье Игна-
тьевых, описывая эпизод
воспитания дочери на осно-
ве христианской морали и
жертвенной любви к ближ-
ним - мама подробно расс-
казывает маленькой Кате о
фрейлине императрицы, ба-
ронессе  Юлии Вревской,
ставшей после гибели мужа
сестрой милосердия,  и  спа-
савшей от гибели на засне-
женных сопках Болгарии
русских солдат и болгарс-
ких ополченцев. Рассказ
произвёл на Катю сильное
впечатление. В воображении
девочки возник образ ба-
ронессы, в котором легко
угадывались черты Екате-
рины Леонидовны, по зову
сердца многократно бывав-
шей в киевском госпитале,
оказывая помощь раненым
солдатам и офицерам, дос-
тавленным с полей сраже-
ний из Болгарии. Перед по-
сещением госпиталя мама
всегда облачалась в одея-
ние сестры милосердия. Об-
раз Юлии Вревской стал
для Кати своеобразным
символом милосердия, сос-
традания и любви к людям.
Оказываясь в церкви, она
непременно ставила свечу
"За упокой рабы Божией Иу-
лии". И провидение начер-
тало линию судьбы Екате-
рины Игнатьевой, очень по-
хожей на жизнь её героини.

Попав в Свято-Троицкую
общину, графиня Игнатьева,
как и все другие члены пер-
вой в России официальной
школы сестёр милосердия,
три года пребывала в ста-
тусе испытуемой, ухаживая
за больными и страждущи-
ми в столичных больницах и
приютах. А затем была при-
ведена к присяге священни-
ком общины и получила
особый знак - золотой крест
с надписью "Всех скорбящих
радость" и "Милосердие" - на
обратной стороне. С 1900
года началось её жертвен-
ное служение в районах бо-
евых действий. Сначала на
Дальнем Востоке в составе
Российского общества
Красного Креста во время
Ихэтуанского ("боксёрско-
го") восстания в Китае. На-
ходясь в лазаретах Приаму-
рья, Порт-Артура и Маньч-
журии, она самоотвержен-

но спасала раненых солдат
и офицеров русской армии,
претерпевая множество ли-
шений и трудностей. За му-
жество и верность долгу
была награждена первой
медалью "За храбрость" на
Георгиевской ленте.

С первых дней русско-
японской войны она вновь
оказалась в полевых лаза-
ретах Маньчжурии, а потом
в военном госпитале Влади-
востока. Там  15 мая 1905
года её настигла весть о ги-
бели в составе экипажа бро-
неносца "Александр III" в Цу-
симском сражении младше-
го брата  Владимира и дво-
юродного брата Алексея Зу-
бова. Несмотря на удар
судьбы и предоставленный
отпуск, Екатерина Никола-
евна осталась в госпитале
выхаживать раненых моря-
ков, кому удалось прорва-
ться во Владивосток. И тру-
дилась на своём посту до
окончания войны. За что во
второй раз была удостоена
георгиевской награды. В
мирное время графиня Иг-
натьева вернулась в Свято-
Троицкую общину в Петер-
бурге. Как только узнала в
1912 году о начале Первой
Балканской войны, подала
прошение о направлении её
сестрой милосердия в во-
енный госпиталь в братской
Болгарии, которую она дав-
но полюбила по рассказам
отца.

Анатолий Щелкунов под-
робно описывает пребыва-
ние Екатерины Николаевны
в русском военном госпита-
ле в Пловдиве, окружая
свою героиню колоритными
персонажами раненых бол-
гарских воинов, врачей и
сестёр милосердия, герои-
чески выхаживающих пока-
леченных войной солдат и
офицеров, а так же забо-
левших холерой. Изолятор
для холерных больных был
создан при госпитале по ини-
циативе Екатерины Игнатье-
вой, поскольку у неё был со-
ответствующий опыт со вре-
мени русско-японской
войны. Особое внимание пи-
сатель уделяет приезду в
русский госпиталь болгарс-
кой царицы Элеоноры - суп-
руги Фердинанда I, её об-
щению с графиней Игнатье-
вой. Эти две женщины из
высшего общества были
очень похожи своими духов-
ными устремлениями и су-
дьбами. Элеонора, как и
Екатерина, преклонялась пе-
ред жизненным подвигом
Юлии Вревской, входила в
состав миссии Красного
Креста в Китае во время
пребывания там графини Иг-
натьевой. Она так же пере-
жила любовную драму - лю-
бимый ею русский офицер,

граф Марк Александрович
Оспени погиб в районе
Плевны. Больше никто из
мужчин не смог стать близ-
ким её душе. Даже выйдя
замуж за овдовевшего ца-
ря Болгарии Фердинанда I,
она в этот же год соверши-
ла тайную поездку на место
гибели Марка Оспени, чтобы
поклониться его праху и за-
казать панихиду по нему в
местном храме. Как и Ека-
терина, она превратила ми-
лосердие в духовное приз-
вание своей жизни. Царица
поднесла русской сестре
щедрые дары, обеспечила
её поездку в село Граф Иг-
натьево и в храм Рождест-
ва Христова на Шипкинском
перевале, воздвигнутый по
инициативе и при активном
личном участии Николая Пав-
ловича Игнатьева и матери
генерала М.Д. Скобелева -
Ольги Николаевны. Нельзя
без слёз читать последние
главы книги о великой жер-
твенной миссии Екатерины
Николаевны в период Пер-
вой мировой войны. Вновь
по собственному желанию
оказавшись в районе боевых
действий, она мужественно
боролась за жизнь русских
воинов. В октябре 1914 го-
да в полевых условиях, стоя
на коленях, она семь дней
подряд ассистировала во
время проведения опера-
ций. Содрала кожу на коле-
нях, заразилась столбняком
и умерла на руках у подруг
в военно-санитарном поез-
де. Печальный финал и не-
обыкновенно светлый од-
новременно. На протяжении
всего романа живой образ
земной, красивой и велико-
душной женщины превраща-
ется под пером вдумчивого
писателя сначала в христи-
анскую подвижницу, осознан-
но и целенаправленно ог-
раждающую себя от грехов
и соблазнов высшего света
и мирской суеты, а затем
жертвующую своей земной
жизнью во имя спасения
других людей, по сути, став-
шую ангелом небесным.
Поэтому и название книги
такое "Ангел милосердия".
Думаю, что каждый читатель
романа согласится с этим
авторским определением,
хотя официальной канониза-
ции Екатерины Николаевны
Игнатьевой не было. Но ведь
и адмирал Фёдор Фёдоро-
вич Ушаков не был Святым
праведным воином до напи-
сания книги о нём Валери-
ем Николаевичем Гани-
чевым. Важно, что появи-
лось свидетельство о бла-
гочестивой и подвижничес-
кой жизни графини Игнатье-
вой, и оно заставляет глу-
боко задуматься о сути на-
шего земного бытия и чело-
веческих качествах, отлича-
ющих нас от братьев мень-
ших умением мыслить и сос-
традать.   http://m-s-p-s.ru

В канун Дня славянской письменности и культуры,  23
мая 2019 года в Генеральном консульстве РФ в Варне
была представлена книга Анатолия Щелкунова "Ангел ми-
лосердия". На презентации присутствовали представи-
тели творческой интеллигенции из славянских стран, учас-
твовашие в XIII Международном фестивале поэзии "Сла-
вянска прегръдка 2019".

Анатолий Щелкунов - дипломат, общественный деятель,
удостоенный звания Почетный гражданин Варны. Гене-
ральный консул Российской Федерации в Варне в пери-
од 2005 - 2009. На дипломатической работе с 1985 года.

Родился 14 ноября 1945 года в Петропавловске, Севе-
ро-Казахстанская область. Окончил Томский государст-
венный университет им. В.В. Куйбышева (1969) и Дипло-
матическую академию МИД СССР (1985). Научные и пуб-

лицистические работы Анатолия Щелкунова публиковались
в российской и зарубежной печати. Владеет английским,
немецким и болгарским языками. Член Союза писателей
России. Заместитель председателя Союза друзей Болга-
рии, отвечает за научные и культурные связи Союза с
Болгарией.

Автор 7 книг: "Духовное единение", 2009, Варна; "Алек-
сандр Рачинский", 2010, София; "Формула добра и кра-
соты", 2013, Москва; "Болгарской розы красота", 2014, Со-
фия; "Туркменистан: эпоха перемен. Из дневника Посла
России", 2014, Москва. Роман "Дипломат России", (2016,
София) - своеобразный учебник по дипломатии, в нем Ана-
толий Щелкунов показывает, что именно миротворчество -
ключ в дипломатии. "Ангел милосердия" - логическое про-
должение романа "Дипломат России".

Àíàòîëèé Ùåëêóíîâ ïðåäñòàâèë ïðîäîëæåíèå ðîìàíà "Äèïëîìàò Ðîññèè"
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Глухая боковая стена была
обезображена краской из
баллончика - очередной ад-
рес, где купить наркотики. Ан-
тон хотел замалевать адрес,
но выходило еще страшнее.
Тогда он решил нарисовать
что-нибудь хорошее, доброе,
вечное. И, конечно, сразу
вспомнил про таганрогскую
героиню Фаину Раневскую,
которая прожила в этом го-
роде и детство, и юность.
Изобразил ее в образе ге-
роини в фильме "Подкидыш".
Эффект был неожиданный.
Юный художник получил не
только спасибо от жильцов
того самого дома, но и массу
доброжелательных отзывов в
соцсетях. При этом, по его
собственному признанию,
этот портрет был самой пер-
вой картиной в его жизни, как
и первым рисунком вообще.
Антон закончил "радик" - Та-
ганрогский радиотехнический
институт, не учился ни в ка-
ких художественных училищах
и даже кружки рисования не
посещал. Просто взял в ру-
ки карандаш, прочертил по
кирпичам набросок, а затем
развел краску. Работал целый

Анатолий Михаханов из За-
играево вошел в летопись
японского сумо, как первый
представитель России и
самый массивный атлет в
его многовековой истории.
Его вес - только не упадите
со стула - 292 килограмма.
Даже в сумо - это рекорд.
Японские супербогатыри пе-
ред ним карлики - на 20 -
30 легче. В Токио он уже де-
сять лет. Первый профи из
России. Анатолий родился в
1983 году в селе Заиграево.
Его первоначальная сикона
(боевое имя) - Орора (Авро-
ра) Мицури. В конце 2009 го-
да он сменил сикона на Оро-
ра Сатоси (Северное сияние,
умный, смышленый). Дата де-
бюта - март 2000 года.

История Анатолия, захва-
тывающая и романтичная,
уходит корнями в глубь ве-
ков. Когда-то, гласит леген-
да, в роду Михахановых был
знаменитый на всю округу
богатырь по имени Загаши-
бухе. Весивший более трех
центнеров исполин обладал
титанической силой. И всег-
да ходил пешком - ни один
конь его не выдерживал, под
таким весом проламывался
хребет. Одной рукой мог
вырвать с корнем дерево и
завязать его узлом. Никто
не решался тягаться с ним
силой. Вот так через века
гены предка-богатыря дог-
нали нашего героя. Родился
Толя в небольшом бурятс-
ком поселке Заиграево с
обычным для младенца ве-
сом - 3800. Потом начались

Неприятный запах в салоне авто-
буса стал поводом для иска к пред-
приятию "Мострансавто" от одного
из пассажиров. Впрочем, автора
жалобы возмутила даже не сама ис-
порченная атмосфера, а тот факт,

Ðàíåâñêàÿ ïðîòèâ íàðêîòèêîâ
О том, как пришла идея нарисовать на стене дома портрет
Фаины Раневской, Антон Тимченко рассказывает "РГ"

месяц. Но любоваться ею
пришлось недолго. Спустя
несколько месяцев к сосед-
нему дому сделали пристрой-
ку, которая закрыла вид на
портрет. А поскольку Антон
убежден, что Раневская име-
ет право украшать город, ре-
шил сделать новый. Портрет
получился размером 20 квад-
ратных метров. И если
первый портрет Раневской
рисовал месяц, то последний
- 4 дня. Новые лучшие крас-
ки, новые инструменты, бо-
льше поддержки и больше
опыта. Все вылилось в соз-
дание проекта серии знаме-
нитых таганрожцев. После ак-
трисы Антон замахнулся на
самого Чехова. Для него по-
добрал жилой дом на улице
Дзержинского, 140. Жильцы,
услышав об этом, очень об-
радовались и стали заранее
благодарить Антона. На соз-
дание одного портрета крас-
ки уходит на 10 тысяч. Иног-
да он обращается за поддер-
жкой в соцсети. И ведь ски-
дываются. И даже приходят
помогать рисовать. Для них
Антон устраивает мастер-
классы.

Áóðÿòñêèé Èëüÿ Ìóðîìåö ñòàë èìïåðàòîðîì ñóìî
чудеса. Мальчонка прибав-
лял как в сказке - не по
дням, а по часам. К годова-
лому возрасту набрал уже
14 килограммов. В возрас-
те трех лет Толя шарахнул
отца по затылку (да так, что
у него искры из глаз посы-
пались!), чтобы папа с ним
поиграл. Отец сначала по-
думал, что сын саданул его
по голове утюгом, но выяс-
нилось, что в руке у Толи
ничего не было.

В детском садике Толя за-
метно превосходил детей в
росте и в весе: был ростом
почти с воспитательницу. И
когда она отбирала у них иг-
рушки и клала их на шкаф,
Толя по просьбе малышей,
как дядя Степа-великан,
доставал игрушки. К перво-
му классу Толик потяжелел
до 120 кг. Когда он пошел в
школу мать сшила ему кос-
тюм 54 размера. Одежда
быстро становилась ему ма-
ла, и приходилось снова
шить. Конечно же, его свер-
стники задирали необычно-
го заиграевского мальчуга-
на, сидевшего на двух сту-
льях и за учительским сто-
лом и обладавшего большой
силой (сам вытаскивал зас-
тревавший в грязи мотоцикл
"Урал"). Отдельная история
- взаимоотношения заигра-
евского богатыря с мест-
ными врачами. Им было
невдомек, что у мальчика
поистине божественный
дар, а потому они лечили его
от ожирения. Годы спустя
известный предприниматель

и общественный деятель Зо-
ригто Саханов привез Ана-
толия в Санкт-Петербург и
направил на обследование
в НИИ физической культуры
и в Первую медицинскую
академию. Ученые, всесто-
ронне обследовав необык-
новенного по физическим
данным юношу, пришли к
выводу, что он гармонично
развит и абсолютно здоров,
и что у него диаметр корня
аорты - 5,5 см, а значит, что
СИЛАЧ Толя может, не опа-
саясь за здоровье, трени-
роваться даже при весе в
350 кг. Примерно в то же
время специалисты пыта-
лись привлечь Толю к заня-
тиям разными видами
борьбы. Но Зоригто Саха-
нов помог Толе устроиться
в одну из лучших школ сумо
- токийскую "Китаноуми
бэа", которой руководит ле-
гендарный 55-й йокодзуна,
ояката (учитель-наставник)
Китаноуми Тосимицу, чтобы
он занимался именно япон-
ской борьбой сумо. Ояката
Китаноуми при первой
встрече с вундеркиндом из
Заиграево сначала внимате-
льно рассмотрел его ступни
и несказанно обрадовался.
Оказывается, у Толи такие
же короткие и широкие
ступни, как у йокодзуна (ве-
ликих чемпионов), да и ко-
лени - крепчайшие, разме-
ром с голову. "Это признак
высшего происхождения", -
отметил Китаноуми-сан.
Японцы, узнав, что "гигант
из России" - потомок героя

бурятского народного эпо-
са и самого сильного чело-
века в истории Бурятии и
Монголии, окрестили его То-
ря-кинтаро (в японском
языке нет буквы "л"), то
есть "золотым мальчиком".
Многие жители Страны Вос-
ходящего Солнца считают,
что у японцев и бурят был
общий древний род, и что
японцы и буряты - люди од-
ной крови. Тем не менее,
Анатолий буквально потом и
кровью завоевывал право
выйти на дохё (помост для
борьбы) и соперничать с
лучшими сумотори. Понача-
лу в школе сумо его нещад-
но лупили брезентово-фасо-

левыми дубинками, чтобы
кожа и мышцы утратили чув-
ствительность к физическим
воздействиям и боли. Его
преследовали травмы. Не
все выдерживали такой из-
нурительный режим. А па-
рень из Заиграево все
выдержал. И в марте 2000
года, получив заветный сер-
тификат об окончании нача-
льной школы сумо, вышел
на дохё в токийском Двор-
це сумо "Кокугикан". И тем
самым он "прорубил окно"
для россиян в одзумо (мир
японского сумо) - закрытый
и суровый, где превалирует
аскетизм, выдержка и тер-
пение.

Ïðîâîíÿâøèé àâòîáóñ ïðîèãðàë ñóäåáíûé ïðîöåññ...
что источником "ароматов" назвали
именно его! Конфликт из-за плохо-
го амбре возник в одном из марш-
рутных автобусов, курсирующих по
Павловскому Посаду. Едва машина
отъехала от вокзала, шофер обер-
нулся к пассажирам и спросил, от
кого так сильно воняет. Ему никто
не ответил. Тогда водитель персо-
нифицировал свою претензию, за-
дав вопрос конкретно Виталию Бо-
кову (имя и фамилия изменены) -
мужчина сидел на переднем сиде-
нье.

Такое предположение сильно рас-
строило Бокова: гражданин решил,

что другие пассажиры будут над ним
смеяться. У Владимира началась
сильнейшая аритмия, он был вынуж-
ден выйти из автобуса. Придя в се-
бя, оскорбленный пассажир напи-
сал жалобу в предприятие "Мос-
трансавто". Водителю объявили
дисциплинарное взыскание, однако
это не удовлетворило Бокова. Он
подал иск в Павловопосадский суд
на транспортное предприятие с тре-
бованием компенсировать мо-
ральный вред в сумме 1 млн руб-
лей. Однако Фемида не поддержа-
ла борца за свою репутацию и чис-
тоту воздуха. Судья пришла к выво-

ду, что шофер лишь выполнял свои
обязанности - согласно правилам
перевозок водитель не имеет пра-
ва пускать в салон граждан, пере-
возящих "едкие и зловонные вещес-
тва". И вопрос водителя (он, кста-
ти, имеет 20-летний стаж работы)
о запахе был продиктован исклю-
чительно заботой о других пасса-
жирах. Поскольку ничего оскорби-
тельного в речи шофера никто из
свидетелей не услышал, суд отка-
зал Бокову в иске.
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Шестое июня - важнейшая
дата в истории русской ку-
льтуры: день рождения Алек-
сандра Сергеевича Пушкина.
С 1997 года он отмечается
как Пушкинский день России.
Произведения великого поэ-
та объединяют людей всех
возрастов, вероисповеданий,
национальностей, переводят-
ся на десятки языков мира.
О жизни и творчестве Алек-
сандра Сергеевича сказано
и написано практически все.
И все-таки некоторые факты
из жизни великого поэта все
еще малоизвестны. К приме-
ру, очень часто некоторые
люди удивляются, когда уз-
нают, что Пушкин был масо-
ном. В семействе Пушкиных
все мужчины были масоны.
Тогда это было модно.

Однажды дом родителей
Пушкина посетил русский пи-
сатель Иван Дмитриев. Алек-
сандр был тогда еще ребен-
ком, а потому Дмитриев ре-
шил подшутить над оригина-
льной внешностью мальчика
и сказал: "Какой арабчик!"
Но десятилетний внук Ганни-
бала не растерялся и вмиг
выдал ответ: "Да зато не ряб-
чик!" Присутствующие взрос-
лые были удивлены и жутко
смущены, потому что лицо пи-
сателя Дмитриева было бе-
зобразно рябое!

Пушкин помнил себя с 4
лет. Он несколько раз расс-
казывал о том, как однажды
на прогулке заметил, как ко-
лышется земля и дрожат ко-
лонны, а последнее землет-
рясение в Москве было за-
фиксировано как раз в 1803
году. И, кстати, примерно, в
то же время произошла пер-
вая встреча Пушкина с им-
ператором - маленький Са-
ша чуть было не попал под
копыта коня Александра I, ко-
торый тоже выехал на про-
гулку. Слава богу, Александр
успел придержать коня, ре-
бенок не пострадал, и един-
ственный, кто перепугался не
на шутку - это няня.

Детство маленький Пушкин
провел в Москве. Его пер-
выми учителями были гувер-
неры-французы. А на лето он
обычно уезжал к своей ба-
бушки, Марии Алексеевне, в
подмосковное село Захаро-
во. Когда ему исполнилось 12
лет, Пушкин поступил в Цар-
скосельский Лицей, закрытое
учебное заведение с 30 уче-
никами. В лицее Пушкин се-
рьезно занимался поэзией,
особенно французской, за
что его и прозвали "францу-
зом". В лицей Пушкин попал,
что называется, по блату. Ли-
цей основал сам министр
Сперанский, набор был не-
велик - всего 30 человек, но
у Пушкина был дядя - весь-
ма известный и талантливый
поэт Василий Львович Пуш-
кин, лично знакомый со Спе-
ранским.

Забавный случай, произо-
шедший с Пушкиным еще во
время его пребывания в Цар-
скосельском лицее, показы-
вает, насколько остроумен и
находчив был молодой поэт.
Однажды он задумал удрать
из лицея в Петербург погу-
лять. Отправился к гуверне-
ру Трико, а тот не пускает,
да еще и пугает, что будет
следить за Александром. Но
охота пуще неволи - и Пуш-
кин вместе с Кюхельбекером
удирает в Питер. За ними

ßâëåíèå ÷ðåçâû÷àéíîå è åäèíñòâåííîå
Россия отмечает Пушкинский день - 220 лет со дня рождения великого поэта

В родовом имении Михайловское

Безмятежные годы в Царском селе

С друзьями в лицее На балу с женой Наталией Гончаровой

Открытие памятника Пушкину в
Москве, июнь 1880 год

последовал и Трико.
К заставе первым подъе-

хал Александр. У него спро-
сили фамилию, и он ответил:
"Александр Однако!" Зас-
тавный записал фамилию и
пропустил его. Следующим
подъехал Кюхельбекер. На
вопрос, как его фамилия, со-
общил: "Григорий Двако!" Зас-
тавный записал фамилию и с
сомнением покачал головой.
Подъезжает, наконец, и гу-
вернер. Ему вопрос: "Ваша
фамилия?" Отвечает: "Трико!"
"Врешь,- кричит заставный,-
здесь что-то недоброе! Один
за другим- Одна-ко, Два-ко,
Три-ко! Шалишь, брат, ступай

в караулку!" Трико просидел
целые сутки под арестом при
заставе, а Пушкин с другом
спокойно нагулялся в горо-
де.

В 1817 г. состоялся первый
выпуск лицеистов. Сдав в те-
чение семнадцати майских
дней 15 экзаменов, среди ко-
торых - латынь, российская,
немецкая и французская сло-
весность, всеобщая история,
право, математика, физика,
география, Пушкин и его дру-
зья получили аттестаты об
окончании Лицея. Поэт ока-
зался по успеваемости двад-
цать шестым (из 29 выпуск-
ников), показав только "в
российской и французской
словесности, также в фехто-
вании превосходные" успехи.

Известно, что Пушкин был
очень любвеобилен. С 14 лет
он начал посещать публич-
ные дома. И, уже будучи же-
натым, продолжал наведыва-
ться к "веселым девкам", а
также имел замужних любов-
ниц. Очень любопытно почи-
тать даже не список его по-
бед, а отзывы о нем разных
людей. Его брат, например,
говорил, что Пушкин был со-
бою дурен, ростом мал, но
женщинам почему-то нравил-
ся. Что и подтверждается
восторженным письмом

Веры Александровны Нащо-
киной, в которую Пушкин то-
же был влюблен: "Пушкин
был шатен с сильно вьющи-
мися волосами, голубыми гла-
зами и необыкновенной прив-
лекательности". Он был гени-
ален, но не был красив, и в
этом отношении контрасти-
ровал со своей красавицей-
женой Натальей Гончаровой,
которая, при этом, была на
10 см выше него. По этой
причине, бывая на балах,
Пушкин старался держаться
от жены поодаль: чтобы ок-

ружающие не видели столь
неприятного для него конт-
раста. В период ухаживаний
за своей будущей супругой
Натальей Пушкин много рас-
сказывал своим друзьям о
ней и при этом обычно про-
износил: "Я восхищен, я оча-
рован, короче - я огончаро-
ван!"

Жандармский чиновник за-
писал о Пушкине: "Он был в
полном смысле слова дитя,
и, как дитя, никого не боял-
ся". Даже его литературный
враг, пресловутый Фаддей
Булгарин, покрытый пушкин-
скими эпиграммами, записал
о нем: "Скромен в суждени-

ях, любезен в обществе и ди-
тя по душе". Смех Пушкина
производил столь же чарую-
щее впечатление, как и его
стихи. Художник Карл Брюл-
лов говорил про него: "Какой
Пушкин счастливец! Так сме-
ется, что словно кишки
видны". И в самом деле, Пуш-
кин всю жизнь утверждал,
что все, что возбуждает
смех, - позволительно и здо-
рово, а все, что разжигает
страсти, - преступно и пагуб-
но.

У Пушкина были карточ-
ные долги, и довольно серьез-
ные. Он, правда, почти всег-
да находил средства их
покрыть, но, когда случались
какие-то задержки, он писал
своим кредиторам злые эпиг-
раммы и рисовал в тетрадях
их карикатуры. Однажды та-
кой лист нашли, и был боль-
шой скандал. Император Ни-
колай Павлович советовал
Пушкину бросить карточную
игру, говоря: "Она тебя пор-
тит! На что ж после этого
твоя поэзия?". "Напротив, Ва-
ше Величество, - отвечал
поэт, - карты меня спасают
от хандры. Она служит мне
средством к уплате моих кар-
точных долгов". И действите-
льно, когда Пушкина отягоща-
ли карточные долги, он са-

дился за рабочий стол и в
одну ночь отрабатывал их с
излишком. Таким образом,
например, у него написан
"Граф Нулин".

По подсчетам пушкинистов,
столкновение с Дантесом
было как минимум двадцать
первым вызовом на дуэль в
биографии поэта. Он был
инициатором пятнадцати дуэ-
лей, из которых состоялись
четыре, остальные не состо-
ялись ввиду примирения сто-
рон, в основном стараниями
друзей Пушкина; в шести слу-
чаях вызов на дуэль исходил
не от Пушкина, а от его оп-
понентов. Первая дуэль Пуш-
кина состоялась еще в ли-
цее.

Пушкин вел переписку с им-
ператором Николаем I. В пос-
ланиях поэт и царь обсужда-
ли творчество Пушкина, а
также его поведение и отно-
шения в обществе. Николай
писал поэту на русском язы-
ке, а тот всегда отвечал иск-
лючительно на французском:
он не хотел восхищаться мо-
нархом, как требовали пра-
вила переписки на родном
языке. И перед смертью Пуш-
кин обменивался записками
с Николаем I. Записки пере-
давали два выдающихся че-
ловека: поэт Жуковский - на
тот момент воспитатель нас-
ледника престола, будущего
императора Александра II.
Пушкин просил прощения за
нарушение царского запрета
на дуэли: "…жду царского
слова, чтобы умереть спокой-
но…".Государь ответил: "Если
Бог не велит нам уже свиде-
ться на здешнем свете, по-
сылаю тебе мое прощение и
мой последний совет умереть
христианином. О жене и де-
тях не беспокойся, я беру их
на свои руки". Считается, что
эту записку передал Жуков-
ский.

Из детей Пушкина только
двое оставили потомство -
Александр и Наталья. Но по-
томки поэта живут сейчас по
всему земному шару: в Анг-
лии, Германии, Франции, Бе-
льгии… Порядка пятидесяти
живет в России. Особенно
интересна Татьяна Ивановна
Лукаш. Ее прабабушка (внуч-
ка Пушкина) была замужем
за внучатым племянником Го-
голя. Сейчас она живет в
Клину. И - напоследок - на-
верное, самый забавный
факт. В Эфиопии несколько
лет назад поставили памят-
ник Пушкину. На красивом
мраморном постаменте
высечены слова: "Нашему
поэту". Имя Пушкина увеко-
вечено в названиях городов,
улиц, театров… Ему посвя-
щены десятки музеев. О нем
снимают фильмы и пишут
книги. Имя поэта увековече-
но и в космосе: одна из
малых планет носит назва-
ние "2208 Pushkin". Тургенев
когда-то предлагал прове-
ренный рецепт от головной
боли и хандры: прочесть
вслух 10 стихотворений поэ-
та. "Пушкин есть явление
чрезвычайное и, может
быть, единственное явление
русского духа", - сказал Го-
голь. Прибавлю от себя: и
пророческое. Пушкин есть
пророчество и указание", пи-
сал Достоевский.
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Страницу подготовила
Светлана Тютюнджиева

В единственном московс-
ком женском СИЗО № 6 в
одиночной камере прячут...
мужчину. Гражданин Респуб-
лики Беларусь Назар Гуле-
вич родился женщиной, но
потом поменял паспорт, от-
служил в армии, а перее-
хав в Москву, даже женил-
ся (брак зарегистрировал
столичный загс). Завершить
операцию по смене пола не
успел, попав в следственный
изолятор. Мужчина - по до-
кументам, женщина - по фи-
зиологии. Куда же его са-
жать?! Гулевич сидит один в
отдельном блоке. Заменить
ему меру пресечения на бо-
лее мягкую (подписку или
домашний арест) отказыва-
ются, потому что паспорта
у белоруса нет, в деле есть
только военный билет. То
есть непонятно, где ему от-
бывать этот самый арест.
Чтобы не сойти с ума от это-
го тотального одиночества,
Назар строит терема и зам-
ки из спичек. Про свою неп-
ростую жизнь, перипетии за
решеткой - Назар Гулевич в
откровенном интервью "МК".

"Жанну д’Арк сожгли
за ношение мужских
вещей"
Унылая обстановка почти

бесцветной камеры. Деревян-
ная лавка, железные нары.
Назар в одиночной камере
уже больше 200 дней. Визи-
ту правозащитников Назар
рад, но, кажется, совсем ра-
зучился улыбаться. Если сей-
час, на антидепрессантах
(прописали медики), он такой
грустный, то сложно предс-
тавить, что было раньше. На
вид Назар самый что ни на
есть мужчина. Голос, поход-
ка - ничего не выдает в нем
женщину. На воле о нем хло-
почут две возлюбленные -
бывшая официальная жена и
нынешняя гражданская. Гово-
рят, что мужского в нем бо-
льше, чем во многих из тех,
кто изначально родился с
"достоинством".

- Назар, когда к вам
пришло решение поме-
нять пол? И как вас звали
раньше?

- Я был Анастасией. Впер-
вые мысль пришла лет в 12,
а в 13-14 она уже практи-
чески оформилась. Сверстни-
ки подрастали, и у меня встал
вопрос - к кому бежать-то: к
пацанам, к девчонкам? Было
два кореша - так они к тому
времени уже ходили по сви-
даниям. А я в основном за-
нимался: музыкальная шко-
ла, уроки французского…

Не то чтобы мне стали
нравиться девочки, я был
слишком занятой для ро-
мантики, но к мужчинам ме-
ня явно не тянуло.

- Как родители отнес-
лись? Расскажите вообще
про свою семью.

- Обычная семья. Жили в
Молодечно. Мать работала
учительницей. Брат на де-
сять лет младше, мне его
сразу на руки скинули, он
как сын мне был. У нас в
семье ни проституток, ни
убийц, ни таких, как я… не-
обычных, никогда не было.
И вдруг со мной вот такое.
Шел год 1997-й, Интернета
не было, никакой информа-

Óçíèê çàìêà Èíü
Исповедь заключенного - мужчины,
оказавшегося в женском СИЗО

ции по смене пола найти
почти невозможно. Помню,
попалась в руки газета
"Эрос". Вырезки из нее нак-
леивал в тетрадь. Мать нат-
кнулась, усадила меня за
стол: "Что за ерунда?" Я ей
сказал: "Ну вот так, мама…"

После 11-го класса посту-
пил в техникум в Новополоц-
ке (в институт недобрал бал-
лов). Я уже тогда ориентиро-
вался на Москву, понимал,
что только там смогу стать
мужчиной. За два года окон-
чил техникум по специальнос-
ти организация делопроизвод-
ства с уклоном во французс-
кий язык и стенографию, в
2002-м получил диплом. Вер-
нулся домой в Молодечно - а
там после всех этих перево-
ротов отец запил, мать уже
не учительницей, а проводни-
цей работает. Сверстники
все на пары разбились. Стал
думать, как жить дальше.

- Пробовали обращать-
ся к психологу?

- Вы знаете, мне психо-
лог в школе однажды, про-
водя разъяснительную ра-
боту, сказала, что Жанну
д’Арк сожгли на костре за
то, что она носила мужские
вещи. С тех пор психологи
для меня - не профессия.

- Чувствовали одиночес-
тво?

- Одинок я был всегда. Но
передо мной стоял простой
выбор: одиночество или
страдание. И вот я поехал в
Москву, в сексопатологичес-
кий центр в Сокольниках. На
консультации мне говорили,
что стоить операция будет
очень дорого. А я-то был тог-
да девчонкой 18 лет… Но де-
ньги я готов был заработать.
И все равно полтора года
мурыжили. Потом знакомая
нашла мне другой медцентр,
теперь уже в Минске. Соб-
рали там консилиум врачей,
изучали мое здоровье, смот-
рели, в порядке ли с голо-
вой (на месяц положили в
психиатрическую клинику).
Взяли анализы на хромо-
сомы.

- Каких оказалось боль-
ше?

- Мужских. Но это никто
и не ставил под сомнение.
Но ожидание операции за-
няло долгих 5 лет.

- Не пожалели?
- Ни разу в жизни. Пусть

одиночество, не важно… Вы
не представляете себе, ка-
кое это счастье - надеть
просто футболку. Без жилет-
ки, без лифчика. И вот нако-
нец свершилось. Первый этап
операции был в 2008 году -
мне тогда удалили грудь.
Шесть часов шла операция.
За операцию я не платил, в
Беларуси медицина бесплат-
ная. Только расходные мате-
риалы, перевязочные… Ме-
ньше тысячи долларов - счи-
тай, копейки. Но помню, при-
хожу в себя после операции
по удалению грудей: мать чес-
тная, да они больше, чем ра-
ньше! Врачи успокоили: это
отек, он сойдет. Мама, когда
уже смиряться начала, фи-
лософски отметила: "Ну, хоть
рака груди не будет".

- Белоруссия, по-моему,
консервативна в таких ще-
петильных вопросах. Вам
быстро поменяли пас-
порт?

- Да, и без особых проб-
лем. Взял имя Назар - оно
давно уже у меня в голове
было. Дед у меня Захар, а я
родился на заре, в 5.40. Вот
и Назар… Мама такая кон-
сервативная у меня - полго-
да мы после смены имени с
ней не общались. А я торбу
схватил - и в Москву.

"Паспорт мужской -
служи в армии"
- Назар, вы действитель-

но служили в армии?
- Да. В Беларуси все слу-

жить должны. В военкомате
вникли в суть, сказали: "Лад-
но, пойдешь в кинологичес-
кую службу". Заодно получил
там подготовку слесаря-ав-
томеханика. Каждый год ме-
ня на сборы призывают, до
45 лет служить должен.

- Как сложилась жизнь
в Москве?

- Работал на стройках,
мрамор шлифовал. Учился в
финансово-юридической ака-
демии по специальности та-
моженное дело. Не успел до-
учиться… Мне очень хоте-
лось семью, настоящую.
Чтоб зарплату в дом прино-
сить, за жену и детей отве-
чать, защищать их всех. Мо-
жет, потому что в нашей се-
мье наоборот все было?
Мать всем рулила, отец ве-
домым был всегда. Хоте-
лось детей. Но не будет их
уже, наверное... Моя яйцек-
летка, до операции заморо-
женная, лежит в центре реп-
родукции в Минске. Так на-
до ж еще найти ту ненорма-
льную, которая согласится
ее выносить… А перерывы у
меня большие были между
операциями, вряд ли теперь
удастся превратиться сов-
сем в мужчину. Надо было
уколы специальные делать,
планировали операцию в
этом апреле, да только я в
тюрьме сижу…

- Вы были официально
женаты?

- Да, женился. Здесь, в
Москве. Свадьба была. Три
года прожили с Галиной. Но
характерами не сошлись,
пошли в загс, развелись
официально. С мамой она до
сих пор общается, в гости

приезжает к ней. Последнее
время я с Еленой. (Подруга
Назара Елена принимает ак-
тивное участие в его судь-
бе, борется за него, прихо-
дит на свидания, знакома
всему руководству следст-
венного изолятора. - Прим.
автора). Мы познакомились,
когда мне 19 было, а ей 36.
(При воспоминаниях о Еле-
не немного улыбается, теп-
леет. - Прим. автора).

"Для следователя
я недочеловек"
- За что вас арестовали,

в чем обвиняют?
- Если честно, я сам не

понял. Со мной работал че-
ловек, Саша, хорошо зна-
комый. Предложил мне дол-
жность генерального дирек-
тора в фирме "Монолитст-
рой". Там вообще директо-
ра часто менялись, это за-
чем-то им было нужно.

- А вам зачем это было
нужно?

- Так заказы на ремонты,
договора, клиенты… Квар-
тиры под ключ, деньги за ра-
боту. Я думал, иностранному
гражданину нельзя фирму
возглавить, оказалось, бело-
русу можно. Подумал - сог-
ласился. А потом мне од-
нажды говорят: "Надо встре-
титься с нотариусом, пере-
вести на русский твои доку-
менты. Подъезжай". Приехал.
И вот этот товарищ прино-
сит договор купли-продажи
на квартиру четырехкомнат-
ную на Арбате, а мне гово-
рят: "Пиши расписку, что по-
лучил бабло. 78 миллионов,
как генеральный директор".
Я говорю: хорошо, но день-
ги-то где? Говорят: "Потом на
карту получишь". Тут я уже
чувствую, дело плохо, пора
на лыжи. И в туалет. И убе-
жал бы, но у них еще один
кавалер в машине сидел.
Впихнули меня в авто, гово-
рят: "Ну, ты, генеральный ди-
ректор, поедем в лес". Пас-
порт отобрали. Тогда я рас-
писку и написал. Они сказа-
ли: "Документы все необхо-
димые получишь, когда в
банк придешь". Потом стали
угрожать мне, затем - Ленке
(я жил у нее). Хотели, чтоб в
банк я пришел. Тогда я за
нее испугался, уехал в По-
дольск, в лес, там дом, со
временем успокоился, думаю:
моей вины нет, фиг бы с этим
паспортом, есть военный би-
лет, надо дальше работать.
Два месяца прошло, только
Саша знал, где я. Потом при-
ехала в пять утра полиция,
руки заломали. А если б не
полиция - думаю, те бы бан-
диты за мной приехали… Сдал
меня этот Саша, а может, ра-
ньше все так рассчитал.

- Почему вы не обрати-
лись в полицию?

- Кто же в наше время
обращается в полицию? Да
кто я для них? Белорус… без

паспорта. Следователь ко
мне за эти 8 месяцев при-
ходил всего два раза.
Первый раз - когда допро-
сил, второй - в августе или
сентябре, уточнить, кто я
такой, кого он в СИЗО по-
садил. И больше его не
было. У меня такое ощуще-
ние, будто… ну, как бы я для
него недочеловек. Может
быть, он… как это называ-
ется? А, гомофоб. Я не уве-
рен, но…

- Вас сразу в мужской
СИЗО поместили?

- Меня сначала повезли в
СИЗО-3 "Пресня", он мужс-
кой. Я следователю объяс-
нил, кто я, что у меня могут
быть проблемы. Он обещал
руководству СИЗО все пе-
редать, но ничего не сделал.
Представьте картину. Меня
раздевают, а кругом другие
арестанты стоят, мужчины,
всё слушают, смотрят… Ме-
ня доктор спас. В шоке на
грудь мою смотрит и спра-
шивает: "Что это за
шрамы?!" И все глаза - на
меня, тишина наступила вок-
руг. Говорю: самосвалом пе-
реехало. Доктор: "Кому ты
врешь?" И не принял меня
в СИЗО, за что ему спаси-
бо. Шестой СИЗО, женский,
тоже не принял: паспорт у
меня ведь мужской.

Первое время я сидел один
в больнице СИЗО-1, "Матрос-
ки". А как повели на телефон-
ные переговоры - заперли в
бокс с четырьмя арестанта-
ми-мужчинами. Они мне сра-
зу предъявлять стали: "Да кто
ты по жизни, обиженка"… Я
им сказал как есть: "Оби-
женным не был никогда, си-
жу один, дорогу держать не
учил никто. Да, я вторую
жизнь живу, решайте как хо-
тите. Тошно уже от всего". Они
в ответ: "Хм… ну, допустим…
у нас была другая информа-
ция". Не знаю, что они из это-
го поняли, но на следующий
день кофе мне прислали и си-
гарет пачку. Может, не гомо-
фобы, я не знаю.

Потом перевезли меня в
СИЗО-6. Не знаю, кем ме-
ня тут считают: женщиной,
мужчиной… Сижу я один уже
больше полугода. Спасибо
сотрудникам ФСИН Анне
Каретниковой, Юре Лёдову,
они опекали меня в СИЗО-
1, взяли под крыло теперь
здесь. Не знаю, что без них
было бы.

Читаю книги, принесли
мне и телевизор, чтоб с ума
я не сошел. И вот замки из
спичек строю. Маме не да-
ет свиданий следователь,
жаль. Сначала я сам не хо-
тел никого видеть, а теперь
бы повидался с мамой.

- Если вас осудят, в ка-
кой колонии вы хотели бы
оказаться? Мужской?

- Нет. Убьют там меня. И
в женской колонии мне не
выжить. Если бы мне дали
отсрочку, чтобы операцию
мог доделать, тогда было бы
легче, наверное. А так - без-
надега. Мне бежать некуда,
мне нужно довершить нача-
тое (операцию), иначе все
равно конец. И тогда не
важно, где он наступит, за
решеткой или на воле. Хотя
умирать на свободе всегда
лучше.

- Что за пессимизм?
- Нет, надежда есть. Я

всегда мечтал. Вот и сей-
час мечтаю длинными бес-
сонными ночами, что и пас-
порт восстановят, и до при-
говора на волю отпустят.
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15. ПРАВОСЛАВИЕ

С 31 мая по 3 июня в го-
роде Кикинда (Республика
Сербия) в автономном крае
Воеводина состоялись еже-
годные "Русские дни в Вое-
водине", посвященные памя-
ти десятков тысяч русских
беженцев, которые после
окончания Гражданской
войны в России нашли при-
ют в Королевстве сербов,
хорватов и словенцев.

В мероприятии приняла
участие делегация из России,
которую возглавили предсе-
датель Синодального комите-
та по взаимодействию с ка-
зачеством митрополит Став-
ропольский и Невинномысс-
кий Кирилл и заместитель
председателя общества раз-
вития русского историческо-
го просвещения "Двуглавый
орел" Л.П. Решетников.

1 июня митрополит Ки-
рилл и епископ Банатский
Никанор (Сербская Правос-
лавная Церковь) в сослуже-
нии сонма духовенства со-
вершили Божественную ли-

1 июня в Новоспасском
ставропигиальном мужском
монастыре был проведен
круглый стол, посвященный
400-летию поставления Свя-
тейшего Патриарха Москов-
ского и всея Руси Филаре-
та (Романова).

Перед началом меропри-
ятия первый заместитель уп-
равляющего делами Мос-
ковской Патриархии, намес-
тник Новоспасского монас-
тыря епископ Воскресенс-
кий Дионисий совершил за-
упокойную литию по прис-
нопамятному Святейшему
Патриарху Филарету и всем
блаженнопочившим праро-
дителям его в усыпальнице
бояр Романовых - храме свя-
того Романа Сладкопевца.
Затем участники конферен-
ции перешли в трапезную
Никольского храма обители,
где началась работа кругло-
го стола.

Мероприятие было орга-
низовано Новоспасским мо-
настырем совместно с Го-
сударственным историчес-

Ìèòðîïîëèò Ñòàâðîïîëüñêèé Êèðèëë
âîçãëàâèë ðîññèéñêóþ äåëåãàöèþ â Ñåðáèè

тургию в храме святых бес-
сребреников Космы и Да-
миана г. Кикинда.

По окончании Литургии
митрополит Кирилл совер-
шил панихиду на русском
кладбище Кикинды, где ус-
тановлен памятник белоэ-
мигрантам. После богослу-
жения состоялось возложе-
ние цветов к "Монументу па-
мяти", представляющему со-

бой силуэт православного
храма. Затем к собравшим-
ся обратились владыка Ки-
рилл, Л.П. Решетников и
граф Сергей Капнист (Фран-
ция).

В тот же день российская
делегация посетила город
Сента, где на православном
кладбище была совершена
заупокойная лития. Члены
делегации возложили цветы

к надгробному памятнику
солдатам Русской импера-
торской армии, умершим в
плену в Австро-Венгрии.

Вечером в культурном
центре города Сента прошел
совместный концерт фольк-
лорного ансамбля "Славица"
и ансамбля кавказского тан-
ца "Нарты".

2 июня, в Неделю 6-ю по
Пасхе, о слепом, митропо-
лит Кирилл и члены делега-
ции молились за Божествен-
ной литургией в храме Успе-
ния Пресвятой Богородицы в
Русском селе, расположен-
ном недалеко от Кикинды.
Богослужение возглавил
епископ Банатский Никанор.

По окончании Литургии
епископ Никанор и митро-
полит Кирилл обратились к
присутствовавшим со слова-
ми приветствия. От церков-
ной общины Русского села
митрополиту Кириллу была
вручена благодарственная
грамота.

Далее российская делега-

ция посетила могилу русс-
кого художника-эмигранта
Владимира Зелинского и его
супруги Татьяны. Владимир
Зелинский в 1930-х годах
расписал храм Успения
Пресвятой Богородицы.
Реставрация росписей была
выполнена благодаря усили-
ям общества развития рус-
ского исторического прос-
вещения "Двуглавый орел" и
при финансовой поддержке
предпринимателя и мецена-
та А.Ю. Горохова и графа
С.А. Капниста.

По окончании заупокойной
литии митрополит Кирилл и
члены делегации возложили
цветы к могиле художника.

В тот же день в монасты-
ре Святой Троицы г. Кикинда
состоялась братская беседа
митрополита Ставропольско-
го Кирилла и епископа Ба-
натского Никанора. Иерарх
Сербской Православной
Церкви вручил главе россий-
ской делегации орден свято-
го Феодора Вршацкого.

В течение лета в недавно отк-
рытом Центре славянской пись-
менности "Слово" на ВДНХ (па-
вильон №58) будет проводиться
цикл бесплатных лекций "Все, что
нужно знать по-церковнославян-
ски: как говорили и писали в
Древней Руси".

Цель курса, организованного
совместно с Центром изучения
средневековой культуры "Зело", -
показать с помощью наглядных
примеров из повседневной жиз-
ни, что церковнославянский - не
только язык Церкви, но и на про-
тяжении многих столетий единст-
венный письменный язык России,
сообщает пресс-служба Синода-
льного отдела по взаимоотноше-
ниям Церкви с обществом и СМИ.

Участники лекций познакомятся
с основной лексикой церковно-
славянского языка, которая мо-
жет встретиться на фресках, ико-
нах и в старых книгах, разберут-
ся в его фонетике, узнают об осо-

Àâèàêîìïàíèè íàçûâàþò
ñàìîëåòû èìåíàìè ñâÿòûõ

Зам. председателя Синодального отдела
по взаимоотношениям Церкви с обществом
и СМИ Вахтанг Кипшидзе выразил недоу-
мение в связи с попытками критиковать
авиакомпанию "ИрАэро" за то, что она наз-
вала самолеты именами христианских
святых и напечатала молитвы в бортовом
журнале.

- В европейской традиции принято назы-
вать корабли, самолеты, больницы имена-
ми святых, - подчеркнул представитель Рус-
ской Православной Церкви, сообщает
пресс-служба Синодального отдела.

- Христианская вера является одной из
основ европейской цивилизации, которая
достигла высокого технологического разви-
тия, поэтому здесь нет никакого противо-
речия, - добавил Вахтанг Кипшидзе.

Зам. председателя Синодального отдела
по взаимоотношениям Церкви с обществом
и СМИ отметил, что "имена русских святых,
например, князя Владимира, преподобного
Сергия Радонежского или Александра Нев-
ского увековечены в топонимике многих рос-
сийских городов и нет никаких препятствий
называть их именами самолеты".

Â Íîâîñïàññêîì ñòàâðîïèãèàëüíîì ìîíàñòûðå ïðîøåë êðóãëûé ñòîë
ким музеем и его филиалом
- музеем "Палаты бояр Ро-
мановых" на Варварке.

Заседание вели заведую-
щая отделом Историческо-
го музея "Палаты бояр Ро-
мановых", заслуженный ра-
ботник культуры Российской
Федерации Г.К. Шуцкая и
директор Церковно-архео-
логического музея Новос-
пасского монастыря И.В.
Плотникова.

С кратким приветствием
к участникам круглого сто-
ла обратился епископ Вос-
кресенский Дионисий.

Конференцию посетили
праправнук императора
Александра III П.Э. Куликов-
ский с супругой. Предваряя
выступления участников,
П.Э. Куликовский обратил-
ся к собравшимся с речью,
в которой отметил прочные
связи Новоспасской обите-
ли с семьей Романовых на
протяжении более чем 500
лет. Потомок династии Рома-
новых, часто бывающий в
России и оказывающий со-

действие многим проектам
по увековечению памяти сво-
их предков, подчеркнул важ-
ную роль Святейшего Патри-
арха Филарета в истории
Отечества и выразил надеж-
ду, что 400-летний юбилей
его поставления на Патри-
арший престол (официальная
дата - 24 июня) напомнит о
служении семьи Романовых
Родине и о великом русском

патриоте, каким был Патри-
арх Филарет.

Масштаб личности Патри-
арха, который был отцом
первого царя из династии
Романовых Михаила Федо-
ровича, солдатом, узником,
монахом, дипломатом, госу-
дарственным деятелем,
строителем, защитником
Православия, раскрыли в
последующих докладах док-

тор исторических наук, ве-
дущий научный сотрудник
Института российской исто-
рии Российской академии
наук Л.Е. Морозова ("Патри-
арх Филарет как соправи-
тель сына") и кандидат ис-
торических наук, кандидат
богословия, доктор церков-
ной истории, профессор ка-
федры общей и русской
церковной истории и кано-
нического права Православ-
ного Свято-Тихоновского гу-
манитарного университета
В.И. Петрушко ("Патриарх
Филарет и царь Михаил Фе-
дорович - симфония священ-
ства и царства").

По завершении выступле-
ний для участников круглого
стола был устроен неболь-
шой концерт: миссионерский
хор Новоспасского монас-
тыря "Правило веры" под ру-
ководством регента М.Ю. Ро-
гозинской исполнил древние
монастырские распевы в
гармонизации митрополита
Ионафана (Елецких) и мона-
хини Иулиании (Денисовой).

Страницу подготовила
Ольга Гурская

Íà ÂÄÍÕ ñòàðòóåò öèêë ëåêöèé î öåðêîâíîñëàâÿíñêîì
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бенностях древних типов русско-
го письма, а также постараются
понять мировоззрение и быт че-
ловека русского Средневековья.

Лектором всего курса высту-
пит основатель Центра исследо-
ваний древнерусской культуры
"Зело", хранитель отдела рукопи-
сей Российской национальной
библиотеки, преподаватель цер-
ковнославянского языка в ряде
учебных заведений Санкт-Петер-
бурга Николай Буцких.

Заключительное занятие цикла
"Считаем, как в Древней Руси" 3
августа будет посвящено древне-
русской цифири и тайнописи.

Центр славянской письменнос-
ти "Слово" объединяет более 80
экспертов в области литературы
и культуры, науки и высоких тех-
нологий, дизайна и киноиндустрии.
Центр славянской письменности
"Слово" - это более 1000 кв. м.
экспозиционного пространства,
более 200 уникальных экспона-

тов. Центр располагается в ис-
торическом павильоне №58 "Зем-
леделие", который является объ-
ектом культурного наследия фе-
дерального значения.

Одним из консультантов науч-
ного совета при создании экспо-
зиции стал руководитель Управ-
ления по работе с обществен-
ными организациями Синодаль-
ного отдела по взаимоотношени-
ям Церкви с обществом и СМИ
протоиерей Димитрий Рощин.

Все лекции курса будут бесп-
латны, однако требуется онлайн-
регистрация.
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16. ДОСУГ

Кроссворд

ОТВЕТЫ НА КРОССВОРД:

По горизонтали: 1. Яблоко. 4. Допрос. 8. Аккорд. 10. Ксилит.
12. Лоа. 14. Ель. 15. Перепуг. 17. Делос. 18. Полюс. 19. Эри. 21.
Голиаф. 22. Магнит. 23. Айя. 25. Исток. 27. Афины. 28. Растяпа.
29. Ива. 31. Асс. 33. Родник. 34. Реестр. 35. Намбат. 36. Чапаев.

По вертикали: 1. Ямал. 2. Лука. 3. Кариес. 5. Отступ. 6. Реле.
7. Суть. 9. Коневодство. 11. Иллюзионист. 13. Кедр. 15. Помидор.
16. Голгофа. 19. Эфа. 20. Имя. 24. Йота. 26. Калина. 27. Аптека.
29. Иран. 30. Адам. 31. Асса. 32. Срыв.

По горизонтали: 1. Фрукт, из-за которого спо-
рили греческие богини (мифол.). 4. Душевный раз-
говор в органах. 8. Гармоничное объединение зву-

Июнь - время шашлыков на природе

ков в музыке. 10. Бесцветные кристаллы - в
два раза слаще сахара. 12. Река в пустыне
Атакама. 14. Лапчатое дерево. 15. Сильный ис-
пуг. 17. На каком острове родился златокурый
Аполлон? 18. Схождение меридианов. 19. Город
на северо-востоке США. 21. Самая крупная ля-
гушка длиной около 25 см, весом до 3 кг. 22.
Притягивающий металл. 23. Мыс на Южном бе-
регу Крыма. 25. Река в начале пути. 27. Столи-
ца с Акрополем. 28. Неловкий человек. 29. Вечно
плачущее над рекой дерево. 31. Древнеримская
монета. 33. Начало реки. 34. Список, перечень,
опись. 35. Сумчатый муравьед. 36. Герой анек-
дотов.

По вертикали: 1. Какой полуостров говорит о
своей величине? 2. Излучина реки. 3. Разруше-
ние ткани кости зуба. 5. Простор в начале абза-
ца. 6. Переключатель. 7. Самое главное и сущес-
твенное. 9. Отрасль сельского хозяйства. 11. Цир-
ковой или эстрадный артист. 13. Хвойное дере-
во. 15. Огородное растение. 16. Место распятия
Христа. 19. Ядовитая змея, песчаная гадюка. 20.
Подельщик отчества. 24. Самая малость. 26. Го-
рькая ягода. 27. Магазин, куда идёт больной с
рецептом. 29. Персия сегодня. 30. Первый из
людей. 31. Фильм, в котором В. Цой ждал пере-
мен. 32. Вымещение накопившейся злобы.

Приятного аппетита!

В ясный теплый день осо-
бенно приятно провести
несколько часов на приро-
де: в лесу, на даче или прос-
то в саду позади дома. Све-
жий воздух и хорошая ком-
пания - залог прекрасного
отдыха, а идеальным допол-
нением станет, конечно же,
всеми любимый шашлык.

Рецептов приготовления
этого блюда существует бо-
льше сотни. Готовят шашлык
из курицы, свинины, ягня-
тины, баранины, рыбы, гри-
бов, бывает даже овощной
вегетарианский шашлык. И
все же блюдо пришло к нам
с Кавказа, а потому расс-
кажем, как приготовить
шашлык по-кавказски, ре-
цепт, разумеется, можно
модифицировать.

Традиционный кавказский
шашлык готовится все же из
баранины. Поскольку хоро-
шую баранину найти слож-
но предлагаем рецепт кав-
казского шашлыка из сви-
нины. Выбираем не слиш-
ком жирную шейную часть
или окорок. Само собой, жи-
рок должен быть белым, а
мясо розоватым и упругим.
Мороженое мясо на шаш-
лык не идет.

Секреты
Каждое блюдо постепен-

но обрастает секретами при-
готовления. Главный секрет
вкусного шашлыка - соче-
тание цветов. Запомните:
белый, розовый, красный,
зеленый. И никак иначе. Ро-
зовое мясо - молодое и неж-
ное, оно лучше прожарится
и будет сочным. Белый лук
необходим настоящему
шашлыку, как невеста на
свадьбе. Зелень придаст
аромат мясу, традиционно
используется кинза, но ес-
ли эта трава вам не по вку-
су, смело замените ее пет-
рушкой, она сочетается со
свининой так же хорошо,
как кинза с бараниной. Ну,
и, наконец, красный. Горцы
- народ страстный, а пото-
му в маринад для шашлыка
по-кавказски обязательно
добавляют либо сок грана-
та (конечно, свежий), либо
красное сухое вино, либо
аджику.

Классический шашлык
из свинины на кефире

Важно позаботиться о качественной мясной вырезке.
Лучше всего брать шею. Ингредиенты: 4 репчатых луко-
вицы, 1,5-1,7 кг свинины, 730 мл жирного кефира, соль,
смесь перцев и прочие приправы по вкусу.

Мясо промывается, режется большими кусками и ук-
ладывается в кастрюлю. Главное, не использовать алю-
миниевую посуду. Овощ измельчается толстыми кольцами
и высыпается к свинине. Осталось добавить соль, выбран-
ные специи и хорошо вымесить массу. Сверху выливается
кефир и укладывается гнет. Мариноваться блюдо будет 3-
4 часа. Можно оставить его в пряной смеси с вечера.
Останется нанизать куски на шампуры и пожарить до го-
товности. На гарнир подать отварной рис или картофель,
дополненный свежим салатом.

Чтобы приготовить насто-
ящий шашлык из свинины
по-кавказски, используем
минимум ингредиентов и
максимум вдохновения.

Факты
о любимом блюде
Первую шашлычную в Па-

риже открыл Александр Дю-
ма после того, как в 1858
году попробовал это блюдо
на Кавказе. Французский
писатель пришел в восторг
от его вкуса и решил немед-
ленно организовать на ро-
дине шашлычную, чтобы и
его соотечественники смог-
ли оценить это блюдо.

���
Оказывается, и шашлыку

сделали памятник! И, воз-
можно, не один. В Ульянов-
ске на улице Федерации сто-
ит точно памятник мясу на
шампурах. Его выковали
местные кузнецы. Вторым
"памятником шашлыку" на-
зывают скульптуру Зураба
Церетели в Москве, кото-
рую он создал в честь рос-
сийско-грузинской дружбы.
Москвичи разглядели в про-
изведении искусства имен-
но это блюдо. В народе мо-
нумент так и зовут -
"шашлык" или "шампур".

���
В Таджикистане в 2002 го-

ду была выпущена почтовая
марка, на которой изобра-
жен старик, готовящий
шашлык. Она стала предме-
том мечтаний многих фила-
телистов.

Летопись шашлычных
рекордов
В сентябре 2002 года жи-

тели деревни Богубент в Ка-
бардино-Балкарии пригото-
вили шашлык из баранины
длиной 106 метров. Подго-
товка к мероприятию заня-
ла двое суток, все от шам-
пуров до разделки бараньих
туш делалось вручную. Все-
го на шашлык потребова-
лось более 100 кг отборно-
го мяса.

���
В марте 2007 года в горо-

де Красноярске был изго-
товлен шашлык из индейки
длиной 20 метров 10 санти-
метров.

���
В июле 2007 года в горо-

де Шымкенте к 67-летию
президента Казахстана Нур-
султана Назарбаева повар
приготовил куриный шашлык
длиной 67 метров. Мангал
из 34 двухметровых фраг-
ментов и шампур весом бо-
лее 160 кг были изготовлены
на местном заводе. Для при-
готовления шашлыка было
использовано около 100 кг
замаринованного куриного
мяса.

���
В сентябре 2007 года в

Ростове-на-Дону на День го-
рода был приготовлен ку-
риный шашлык длиной 71,2
метра. Готовили его 28 по-
варов из 152 килограммов
куриного мяса (около 700
куриц).

���
В мае 2009 года в Чер-

кесске, столице Карачаево-
Черкесии, на центральной
площади приготовили шаш-
лык из баранины длиной 120
метров. Готовили его 80 луч-
ших поваров-шашлычников
республики и их 40 помощ-
ников, изжарив 400 кг мяса
из 30 молодых ягнят.

���
В июне 2011 года в горо-

де Иваново приготовили
шашлык длиной 140 метров.
Для приготовления исполь-
зовалось мясо курицы и сви-
нины, которое жарили 70
волонтеров на 280 мангалах.
А в Риге в этом же месяце
приготовили куриный шаш-
лык длиной 149,5 метра. На

него ушло около 500 кг ку-
риного мяса, которое жари-
ли на мангале, состоявшем
из 150 частей.

���
В июне 2012 года в Йош-

кар-Оле приготовили куриный
шашлык длиной 157,8 метра.
В его приготовлении участво-
вали более 100 человек, ко-
торые жарили свыше 500 кг
куриных бедер.

���
Но самый длинный шам-

пур с мясом сделали в ок-
тябре 2013 года жители Ка-
зани. Они приготовили
шашлык длиной 180 м 90 см.
Для него специально изго-
товили гигантский мангал, а
зафиксировать рекорд приг-
ласили представителей Книг
рекордов России и Гиннес-
са.                               kp.ru

Когда писать "не", а когда - "ни"
Глава центральной комиссии Всероссийской олимпиады

школьников по литературе, школьный учитель и препода-
ватель НИУ ВШЭ Сергей Волков рассказал в фейсбуке,
как легко запомнить правила написания "не" и "ни".

"Как ни старался он, ничего не вышло". Почему не "не"?
Как это запомнить? Легко. Две запоминалки.

Первая: у "не" значение отрицательное - головой мота-
ем, у "ни" утвердительное -головой киваем. Спрашиваем:
Старался? - Да, очень старался. Головой киваем - пишем
"ни". Вышло у него? - Нет. Головой мотаем - пишем "не".

Вторая запоминалка, тупая и неприличная, но быстрая.
Достаточно запомнить императив "какни". Всё очень просто.
Но почему-то, как ни старайся, сколько ни объясняй, ни-
чего не меняется.

P.S. Вкусный шашлык можно приготовить и на шпажках,
и на шампурах. Это вопрос не принципиальный. А вот
качество углей и температура - это действительно важно.
Для жарки мяса не годятся поленья хвойных деревьев.
Твердая древесина будет гореть слишком долго. Поэтому
используем комли винограда, фруктовые деревья. В ямку
или мангал укладываем сухие деревяшки и разводим огонь.
Никакого бензина, керосина или других воспламеняющих
жидкостей - бережем здоровье. Постепенно подкладыва-
ем поленья, пока не скопятся угольки. Их должно быть
довольно много. На специальные подставки или на борта
мангала укладываем шампура и приглядываем за шашлы-
ком - время от времени сбрызгиваем маринадом, пово-
рачиваем, чтобы кусочки жарились равномерно, не даем
разгореться огню. Подаем салаты, зелень или марино-
ванный лук к шашлыку по-кавказски - это очень вкусно и
просто. Резаный лук поливаем лимонным соком и ждем
четверть часа.
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Пятница, 7 июня (болгарское время)

Воскресенье, 9 июня

Пятница, 7 июня (московское время)

Воскресенье, 9 июня

06.00 Новости 06.10 "Гении и злодеи" (12+) 06.35 Владимир Высоц-
кий, Алексей Петренко в фильм "Сказ про то, как царь Петр арапа
женил" (0+) 08.20 "Играй, гармонь любимая!" (12+) 09.00 "Умницы и
умники" (12+) 09.40 "Слово пастыря" (0+) 10.00 Новости 10.10 К 90-
летию певицы. Премьера. "Людмила Зыкина. "Опустела без тебя
земля..." (12+) 11.10 "Теория заговора" (16+) 12.00 Новости (с суб-
титрами) 12.15 "Идеальный ремонт" (6+) 13.15 Премьера. "Живая
жизнь" (12+) 15.20 Елена Яковлева, Виталий Хаев в комедийном
детективе "Любопытная Варвара — 2" (16+) 17.05 Кино в цвете.
"Берегись автомобиля" (0+) 18.45 "Эксклюзив" с Дмитрием Бори-
совым (16+) 20.20 "Сегодня вечером" (16+) 21.00 "Время" 21.20
"Сегодня вечером" (16+) 22.40 Премьера. Аглая Тарасова, Мария
Аронова, Александр Петров, Милош Бикович, Ксения Раппопорт в
фильме "Лёд" (12+) 00.45 Фильм "Любовь в большом городе" (16+)
02.15 Фильм "Куда он денется!" (12+) 03.45 Виталий Доронин, Нико-
лай Лебедев, Николай Рыбников, Юрий Медведев в фильме "Нор-
мандия - Неман" (12+)

05.00 Новости 05.05 "Свадьбы и разводы". Продолжение (16+)
06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.30 "Сегодня 7
июня. День начинается" (6+) 10.00 "Модный приговор" (6+)
11.00 "Жить здорово!" (16+) 12.00 Новости 12.15 "Время пока-
жет" (16+) 15.00 Новости 15.15 "Давай поженимся!" (16+) 16.00
"Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00
Вечерние новости (с субтитрами) 18.25 "Время покажет" (16+)
18.50 "Человек и закон" с Алексеем Пимановым (16+) 19.50
"Поле чудес" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера. "Три аккор-
да" (16+) 23.20 "Вечерний Ургант" (16+) 00.10 Камиль Ларин,
Леонид Барац, Ростислав Хаит, Александр Демидов, Нонна
Гришаева в фильме "День радио" (16+) 02.00 Александр Абду-
лов, Татьяна Друбич, Владимир Зельдин, Александр Кайда-
новский, Алексей Жарков в фильме Станислава Говорухина
"Десять негритят" (12+) 04.15 Карина Андоленко, Леонид Би-
чевин, Валерия Ланская, Сергей Горобченко, Елизавета Ар-
замасова в фильме "Рябиновый вальс" (16+)

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 5 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 4 с 16.10 Т/с "Котовский", 7 с 17.05
Т/с "Котовский", 8 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новые
итоги. Live 23.00 Т/с "Чкалов", 1 с 00.00 Т/с "Чка-
лов", 2 с 01.05 "Особое мнение" 02.40 Сквозной
эфир 03.00 "Тайм-код" с Владимиром Ленским 03.30
Сквозной эфир 04.50 Сквозной эфир. Гость

05.00 Сквозной эфир. Гость 05.20 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 6 с
10.00 Новые итоги 11.15 Х/ф "Репетитор" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 1 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 5 с 16.05 Т/с "Чкалов", 1 с 17.05 Т/с
"Чкалов", 2 с 18.05 Сквозной эфир. Гость 18.30
Сквозной эфир. Гость 21.25 "Тайм-код" с Влади-
миром Ленским 22.00 Израиль за неделю 23.00
Т/с "Чкалов", 3 с 00.00 Т/с "Чкалов", 4 с 01.00
"Особое мнение" 02.40 Лиза из Сохо 04.00 Т/с
"Главные роли", 2 с 04.10 Т/с "Главные роли", 1 с
04.50 Т/с "Главные роли", 3 с

05.40 Т/с "Главные роли", 4 с 06.30 Т/с "Главные
роли", 5 с 07.20 Т/с "Главные роли", 6 с 08.15
Мультфильмы 09.05 Т/с "Громовы", 7 с 10.00 Из-
раиль за неделю 11.30 Х/ф "Женский день" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 2 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 6 с 16.05 Т/с "Чкалов", 3 с 18.05 Сквоз-
ной эфир. Гость 22.00 Намедни в караоке 22.30
Т/с "Чкалов", 5 с 23.30 Т/с "Чкалов", 6 с 00.30
Лиза из Сохо 01.00 "Особое мнение" 02.30 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 03.25 Т/с "Парфюмерша", 2 с

RTVI

06.00 Новости 06.10 "Юрий Яковлев. "Распустились тут без ме-
ня!" (12+) 07.00 Михаил Козаков, Юрий Яковлев в фильме "Выстрел"
(12+) 08.15 "Часовой" (12+) 08.45 "Здоровье" (16+) 09.40 "Непутёвые
заметки" с Дм. Крыловым (12+) 10.00 Новости 10.15 "Непутёвые
заметки" с Дм. Крыловым (12+) 10.30 Премьера. Жанна Бадоева в
новом проекте-путешествии "Жизнь других" (12+) 11.25 "Видели
видео?" (6+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Видели видео?"
(6+) 13.05 "Леонид Филатов. "Надеюсь, я вам не наскучил..." (12+)
14.05 Георгий Жжёнов, Леонид Филатов, Александра Яковлева в
фильме "Экипаж" (12+) 16.50 Премьера. "Ледниковый период. Де-
ти". Новый сезон. Финал (0+) 19.30 "Лучше всех!" (0+) 21.00 "Тол-
стой. Воскресенье" 22.30 "Что? Где? Когда?". Летняя серия игр
(16+) 23.40 Премьера. Зоя Бербер, Камиль Ларин, Сергей Аброс-
кин, Наталья Рудова в комедии "Счастья! Здоровья!" (16+) 01.10
фильм "Норвег" (12+) 03.00 Иван Дмитриев, Наталья Медведева,
Олег Анофриев, Светлана Дружинина в фильме "За витриной уни-
вермага" (12+) 04.35 "Модный приговор" (6+)

1 КАНАЛ

Суббота, 8 июняСуббота, 8 июня

Воскресенье, 9 июня

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.25 Вести. Местное время 11.45
Судьба человека с Борисом Корчевниковым
12.50 60 минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Мес-
тное время 14.45 Кто против? 17.00 Вести.
Местное время 17.25 Андрей Малахов. Пря-
мой эфир 18.50 60 минут 20.00 Вести в 20:00
20.45 Вести. Местное время 21.00 Ангелина
00.05 К 220-летию со дня рождения А.С.Пуш-
кина. Пушкин 02.15 Поиски улик 03.45 Анд-
рей Малахов. Прямой эфир

06.00 Утро России. Суббота 09.20 По секрету

всему свету 09.40 Местное время. Суббота

10.20 Сто к одному 11.00 Вести 11.20 Вести.

Местное время 11.40 Пятеро на одного 12.25

Пешком... Горки Ленинские 12.55 Петровка,

38. Х/ф 14.25 Без права на ошибку. Х/ф 17.50

Привет, Андрей! 20.00 Вести в субботу 21.00

На рассвете. Х/ф 00.30 Романтика романса

01.25 Почти смешная история. Х/ф 03.55 Слон

и Моська. Х/ф

06.00 На рассвете. Х/ф 09.15 Смехопанорама
Евгения Петросяна 09.40 Местное время. Вос-
кресенье 10.20 Сто к одному 11.00 Вести 11.20
Утренняя почта 11.50 Когда все дома с Тиму-
ром Кизяковым 12.35 Смеяться разрешается
14.15 Далекие близкие 15.40 Выход в люди
16.35 По щучьему велению. Х/ф 20.00 Вести
недели 22.00 МОСКВА. КРЕМЛЬ. ПУТИН 22.40
Воскресный вечер с Владимиром Соловьевым
01.30 Георгий Жженов. Русский крест 02.55
Женщины на грани 04.30 Далекие близкие

Суббота, 8 июня

RTR

Понедельник, 10 июня

Вторник, 11 июня

Среда, 12 июня

Четверг, 13 июня

Понедельник, 10 июня

Среда, 12 июня

Четверг, 13 июня

Понедельник, 10 июня

Вторник, 11 июня

Среда, 12 июня

Четверг, 13 июня

06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.30 "Се-
годня 10 июня. День начинается" (6+) 10.00 "Модный при-
говор" (6+) 10.55 "Жить здорово!" (16+) 12.00 Новости (с
субтитрами) 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Новости
(с субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+) 16.00
"Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+)
18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.25 "Время по-
кажет" (16+) 18.50 "На самом деле" (16+) 19.50 "Пусть
говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера. "Свадьбы
и разводы". Многосерийный фильм (16+) 23.30 "Вечер-
ний Ургант" (16+) 00.05 "Познер" (16+) 01.00 "Время по-
кажет" (16+) 01.55 "На самом деле" (16+) 02.50 "Пусть
говорят" (16+) 03.40 "Контрольная закупка" (6+) 04.05
"Свадьбы и разводы". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Свадьбы и разводы". Продолжение (16+)
06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.30 "Сегодня
11 июня. День начинается" (6+) 10.00 "Модный приговор"
(6+) 10.55 "Жить здорово!" (16+) 12.00 Новости (с субтитра-
ми) 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитра-
ми) 15.15 "Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женс-
кое" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 18.25 "Время покажет" (16+) 18.50 "На
самом деле" (16+) 19.50 "Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время"
21.35 Дима Билан, Светлана Иванова, Александр Балуев,
Марат Башаров, Юлия Пересильд в фильме "Герой" (12+)
23.00 "Вечерний Ургант" (16+) 23.35 Анна Чиповская, Дмит-
рий Певцов, Мария Миронова, Алексей Чадов в фильме Вла-
димира Бортко "О любви" (18+) 01.20 "Время покажет" (16+)
02.10 "На самом деле" (16+) 03.05 "Пусть говорят" (16+) 04.00
"Мужское / Женское" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" (6+) 06.00 Новости
06.10 "Гении и злодеи" (12+) 06.35 "Князь Владимир". Ани-
мационный фильм (0+) 07.55 Евгений Леонов, Анатолий Па-
панов, Всеволод Сафонов, Нина Ургант в фильме "Бело-
русский вокзал" (0+) 09.35 "Романовы" (12+) 10.00 Новости
(с субтитрами) 10.15 "Романовы" (12+) 12.00 Новости (с суб-
титрами) 12.15 "Романовы" (12+) 17.45 Фильм "Несокрушимый"
(12+) 19.20 Комедия "Иван Васильевич меняет профессию"
(6+) 21.00 "Время" 21.20 Данила Козловский, Светлана Ход-
ченкова в фильм "Викинг" (12+) 23.45 Премьера. Александр
Маршал, группа "Любэ", Григорий Лепс и другие в боль-
шом праздничном концерте (12+) 01.35 "Белорусский вок-
зал" (0+) 03.15 Александр Ивашкевич, Светлана Чуйкина,
Алексей Кравченко, Валерий Золотухин в фильме "Ярос-
лав. Тысячу лет назад" (16+)

06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.30 "Се-
годня 13 июня. День начинается" (6+) 10.00 "Модный при-
говор" (6+) 10.55 "Жить здорово!" (16+) 12.00 Новости (с
субтитрами) 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Новости
(с субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+) 16.00
"Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+)
18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.25 "Время по-
кажет" (16+) 18.50 "На самом деле" (16+) 19.50 "Пусть
говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера. "Свадьбы
и разводы". Многосерийный фильм (16+) 23.30 "Вечер-
ний Ургант" (16+) 00.05 Фильм Резо Гигинеишвили "За-
ложники" (16+) 01.55 "Пусть говорят" (16+) 02.45 "Мужс-
кое / Женское" (16+) 03.30 "Контрольная закупка" (6+)
04.05 "Свадьбы и разводы". Многосерийный фильм (16+)

05.15 Т/с "Парфюмерша", 4 с 06.50 Т/с "Дом на
Озерной", 5 с 07.55 Т/с "Дом на Озерной", 6 с
09.05 Т/с "Громовы", 1 с 10.00 Новые итоги 11.05
"Тайм-код" с Владимиром Ленским 11.40 Изра-
иль за неделю 12.40 Сквозной эфир. Гость 16.20
Х/ф "Киндер-Вилейское привидение" 18.00 Но-
вости 18.15 Сквозной эфир. Live 19.00 Новости
19.15 Сквозной эфир. Live 20.00 Новости 20.15
Сквозной эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквоз-
ной эфир. Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовс-
кий", 1 с 00.00 Т/с "Котовский", 2 с 01.00 "Осо-
бое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости
03.30 Сквозной эфир

05.45 Сквозной эфир. Гость 06.05 Сквозной эфир
06.30 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 2 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 16.10 Т/с "Котовский", 1 с
17.05 Т/с "Котовский", 2 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 3 с
00.00 Т/с "Котовский", 4 с 00.55 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 09.05 Т/с "Громовы",
3 с 10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35
Сквозной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.15
Т/с "Парфюмерша", 2 с 16.15 Т/с "Котовский", 3
с 17.10 Т/с "Котовский", 4 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 5 с
00.00 Т/с "Котовский", 6 с 01.00 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 4 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 3 с 16.10 Т/с "Котовский", 5 с 17.05
Т/с "Котовский", 6 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новости
23.00 Т/с "Котовский", 7 с 00.00 Т/с "Котовский", 8
с 01.00 "Особое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00
Новости 03.30 Сквозной эфир

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.25 Вести. Местное время 11.45 Су-
дьба человека с Борисом Корчевниковым 12.50
60 минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Местное
время 14.45 Кто против? 17.00 Вести. Мест-
ное время 17.25 Андрей Малахов. Прямой эфир
18.50 60 минут 20.00 Вести в 20:00 20.45 Вес-
ти. Местное время 21.00 Ангелина 22.55 Ве-
чер с Владимиром Соловьевым 01.20 Вести-
Санкт-Петербург 01.35 Сати. Нескучная клас-
сика... с Ириной Богачевой 02.15 Новости ку-
льтуры 02.35 Дождь в чужом городе. Х/ф 04.45
Андрей Малахов. Прямой эфир

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.25 Вести. Местное время 11.45 Су-
дьба человека с Борисом Корчевниковым 12.50
60 минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Местное
время 14.45 Кто против? 17.00 Вести. Мест-
ное время 17.25 Андрей Малахов. Прямой эфир
18.50 60 минут 20.00 Вести в 20:00 20.45 Вес-
ти. Местное время 21.00 Ангелина 23.45 Буду-
щее совершенное. Х/ф 01.25 Вести-Санкт-Пе-
тербург 01.40 "Тем временем. Смыслы" с Алек-
сандром Архангельским 02.25 Новости куль-
туры 02.45 Шофер на один рейс. Х/ф

05.35 Непутевая невестка. Х/ф 08.45 Проще
пареной репы. Х/ф 12.00 Москва. Кремль. Це-
ремония вручения Государственных премий
РФ 13.00 Карнавал. Х/ф 15.35 "Измайловс-
кий парк". Большой юмористический концерт
17.20 Крымский мост. Сделано с любовью.
Х/ф 19.05 100ЯНОВ 20.00 Вести в 20:00 20.30
Большой праздничный концерт, посвященный
Дню России. Трансляция с Красной площади
22.20 Балканский рубеж. Х/ф 00.55 Канда-
гар. Х/ф 02.40 Решение о ликвидации. Х/ф
04.10 Отцы и деды. Х/ф

Вторник, 11 июня

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.25 Вести. Местное время 11.45 Роман
в камне. Мальта 12.15 Юмор! Юмор!! Юмор!!!
14.05 Семь невест ефрейтора Збруева. Х/ф 15.50
60 минут 17.00 Вести. Местное время 17.25 60
минут 18.30 Андрей Малахов. Прямой эфир 20.00
Вести в 20:00 20.45 Вести. Местное время 21.00
Месть как лекарство. Х/ф 00.15 Памяти Станис-
лава Говорухина. Weekend (Уик-энд). Х/ф 01.50
Станислав Говорухин. Монологи кинорежиссе-
ра 02.40 Храни ее, любовь. Х/ф 04.15 Андрей
Малахов. Прямой эфир

Пятница, 7 июня (болгарское время)RTR
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Страницу подготовила
Ольга Гурская

60-летняя актриса откро-
венно рассказала о темных
днях бурной молодости. Мно-
го лет звезда страдала от
алкоголизма. Этот период
она вспоминает с содрога-
нием и счастлива, что смог-
ла побороть зависимость,
пишет сайт Андрея Малахо-
ва "СтарХит".

В 25 лет Лариса Гузеева
стала любимицей всей
страны. Сыгравшая роко-
вую красавицу в "Жестоком
романсе" актриса казалась
счастливой и успешной. Од-
нако вне экрана звезда пе-
реживала непростой пери-
од. Первый муж Ларисы
страдал от наркотической
зависимости. Актриса пыта-
лась помочь ему побороть
пагубное пристрастие, но
даже не заметила, как са-
ма стала уединяться с бу-
тылкой.

В те годы Гузеева совер-
шенно потеряла контроль

Российская певица Лоли-
та стала участницей юморис-
тического шоу блогера Ильи
Соболева "Площадка для ос-
корблений". Известная ис-
полнительница встретилась
с украинским рэпером
Kyivstoner. Участники шоу
должны были по очереди ос-
корблять друг друга. Оппо-
ненты ответственно подош-
ли к своей задаче и без
стеснения бросали друг дру-
гу хлесткие оскорбления.

"Вам нужно отдать свою
одежду в "Жить здорово!",
потому что вечно ходите в
какой-то мошонке", - сказал
рэпер Kyivstoner.

В ответ на оскорбление
Милявская решила намек-
нуть на вес оппонента.

"А если тебе отрезать го-
лову, ты еще два дня будешь
набирать вес", - отметила
певица.

Украинский рэпер решил
не обходить стороной фигу-

Ñîëíöåâ æàëååò, ÷òî "óïóñòèë"
Ïóãà÷åâó

Шоумен намек-
нул, что утомил-
ся от семейной
жизни с Екате-
риной Терешко-
вич. Шоумен Го-
ген Солнцев уди-
вил подписчиков
совместной фо-
тографией с
женщиной, очень
похожей на Аллу
Пугачеву, а точ-
нее подписью к
этому снимку.
Шоумен с грус-
тью отметил, что
лучше бы женился на 70-летней Примадонне, чем на 64-
летней Екатерине Терешкович.

"Немного поразмыслив, подумал, что, лучше бы женил-
ся на Алле, уверен, семейная жизнь и благополучие сло-
жилось бы совсем по-другому. Не было бы тех проблем,
которые преследуют меня в браке с Екатериной", - напи-
сал 38-летний мужчина. Впрочем, самоуверенности Солн-
цева можно позавидовать - он даже не уточняет, в курсе
ли знаменитая певица вообще о его существовании.

Наследники 52-летнего оли-
гарха редко появляются на
публике, да и в скандалах они
никогда не были замечены. И
все же, сын миллиардера Ар-
кадий не смог пропустить
важное для семьи событие -
финал Лиги Европы, в кото-
ром участвовала футбольная
команда "Челси".

Вместе с отцом и милли-
ардером Александром Чиги-
ринским он посетил стади-
он в Баку, где наблюдал за

Ãóçååâà: "Êîãäà ÿ áóõàëà, ñî ìíîé
áûë àëêîãîëèê è íàðêîìàí"

над собой. О темном прош-
лом телеведущая откровен-
но рассказала в программе
"Давай поженимся!". Герои-
ней эфира стала 34-летняя
Наталья, которая боролась
с алкоголизмом. История
женщины заставила Гузее-
ву вспомнить свой непрос-
той жизненный эпизод.
"Крыша едет от алкоголя и
определенного образа жиз-
ни. Я это знаю не понаслы-
шке. Я в этом жила!", - зая-
вила телеведущая.

Лариса Андреевна поста-
ралась объяснить Наталье,
как переосмыслить свою
жизнь и начать ее с чистого
листа. Звезда призналась,
до какой степени была близ-
ка к самоуничтожению. Она
также рассказала о жесто-
кости первого избранника.

"Я была поганой, грязной.
Когда я бухала, со мной был
алкоголик и наркоман. Бил
меня, как в бубен, и прави-

льно делал. Хорошо - не
убил. Он стучал гантелей по
виску и смотрел, расширя-
ются у меня зрачки или су-
жаются. Просто сидел и бил
меня гантелей", - делилась
Гузеева.

В один момент актриса
решила, что должна собрать
волю в кулак и выйти из
замкнутого круга. "До этого
мы дрались, а потом мири-
лись. Когда я поняла, что
еще один удар по виску мо-
жет быть последним. Я се-
бе сказала: "Господи, если
выживу - уйду. Я пошла,
вылечилась и сказала: "Бо-
льше так жить не буду", -
призналась Гузеева.

Впрочем, с зависимостью
Лариса справилась не сра-
зу. Срывы случались и во
втором браке - с актером
Кахой Толордава. "Знаете,
как я выпивала с грузинс-
ким мужем? Он знал, что
мне пить нельзя. Я ставила

бутылочку пива или сухого
вина - у меня было понаты-
рено везде, выпивала три
глотка и куда-нибудь убега-
ла. Приходила никакая, и он
говорил: "Лара, тебе нель-
зя пить. Ты выпила три глот-
ка вина, а уже пьяная", - де-
лилась артистка.

Сейчас Лариса Гузеева -
успешная телезвезда, у ко-
торой много верных поклон-
ников. Она давно не злоу-

потребляет алкоголем и ве-
дет здоровый образ жизни.
Однако актрису беспокоит,
что некоторые до сих пор
воспринимают ее искрен-
ность негативно. "Я с
открытым сердцем говорю:
"Дорогие люди, у кого проб-
лемы, посмотрите на меня
- и я была на дне. Теперь я
здесь - на Первом канале".
А мне пишут: "Фу, алкого-
личка!", - негодует актриса.

Ëîëèòà æåñòêî óíèçèëà èçâåñòíîãî ðýïåðà

ру Милявской и указал на
лишние килограммы певицы.
Он также упрекнул ее в зло-
употреблении алкоголем.

"Я бы очень хотел, чтобы
таких певиц было намного
больше, а не просто одна
увеличивалась", - парировал
Kyivstoner.

Милявская в свою оче-
редь заявила, что рэп-ис-
полнителя "много кто хочет
убить", и пояснила, что в

этом случае речь идет о "хо-
лестерине, тромбозе и ва-
рикозе". Об этом пишут
"Дни.ру".

"Вы молодец, что постриг-
лись налысо, потому что так
Ваша голова легче пролеза-
ет в попу Басте", - присты-
дила оппонента Милявская
за заискивание перед его
коллегой.

После баттла был объяв-
лен победитель. Им оказа-
лась Лолита Милявская. Пе-
вица обратилась к своим
подписчикам, и, используя
нецензурную лексику, объ-
яснила, что участвовала в
шоу за большие деньги. По
словам Милявской, она без-
различна к мужским по-
ловым органам.

Ранее Лолита призналась,
что некоторое время назад
употребляла кокаин. Она
объяснила, почему прист-
растилась к запрещенным
препаратам.

Певица Анастасия Стоцкая
стала гостьей нового выпус-
ка программы "Секрет на
миллион" и рассказала об
отношениях с Филиппом
Киркоровым и своем сыне,
который оказался очень по-
хож на певца. Об этом со-
общает НТВ.

Стоцкая рассказала, что
понравилась Киркорову, ког-
да он ее встретил. Затем пе-
вец решил сделать из нее
звезду. По словам артист-
ки, рядом с Киркоровым у
нее началась звездная бо-
лезнь, но певец не продлил

Ñòîöêàÿ îòâåòèëà íà âîïðîñ îá îòíîøåíèÿõ ñ Êèðêîðîâûì
с ней контракт, поэтому ей
пришлось заниматься карье-
рой самостоятельно.

Стоцкая рассказала веду-
щей Лере Кудрявцевой, что
сейчас занимается творчес-
твом в свое удовольствие,
а на первом месте в жизни
у нее семья - муж и двое
детей.

Киркоров обратил внима-
ние на выступления Стоцкой
в Театре Луны и в 2002 году
стал ее продюсером. Сна-
чала он пригласил ее в мю-
зикл "Чикаго", а затем под
руководством Киркорова

Ñûí Àáðàìîâè÷à èçìåíèëñÿ äî íåóçíàâàåìîñòè
победой любимого клуба.
Многие поклонники обрати-
ли внимание на то, что сын
Абрамовича сильно изме-
нился - 25-летний парень от-
растил бороду, из-за чего
стал выглядеть более мужес-
твенно. Также, по мнению
фанатов, наследник бизнес-
мена находится в прекрас-
ной физической форме.

Ранее Аркадия неоднократ-
но называли одним из самых
завидных женихов мира. Он

получил отличное образова-
ние в США, и практически
сразу после выпуска из уни-
верситета начал заниматься
бизнесом. Еще в 2015 году
он числился владельцем 40%
акций компании Zoltav, кото-
рая занималась нефтедобы-
чей, и сейчас сын олигарха
продолжает развивать при-
быльное предприятие. Арка-
дий - старший сын Романа
Абрамовича. После развода
родителей он сохранил хоро-

шие отношения с отцом и
часто гостил в его особняке
в Великобритании. При этом
наследник олигарха предпо-

читает вести спокойный об-
раз жизни и редко общается
с другими представителями
"золотой молодежи".

она записала первые песни
для сольного проекта.

Стоцкая рассказывала
"Комсомольской правде", что
была очарована Кирко-
ровым и влюблена в него.
По ее словам, самые яркие,
сумасшедшие вещи в ее
жизни происходили именно
в течение четырех лет ра-
боты с Киркоровым. Сейчас
певица замужем за бизнес-
меном по имени Сергей.
Первый ребенок у них ро-
дился в 2011 году, а второй
- в 2017-м.
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Официалният представител
на Министерството на вън-
шните работи на РФ Мария
Захарова коментира инфор-
мацията, че екипът на пре-
зидента Владимир Зеленски
обсъжда стратегия за "зав-
ръщането на Крим" в Украй-
на, съобщават руските ме-
дии. По думите на Захарова
въпросът за принадлежност-
та на полуострова кримчани
са решили на референдум
през 2014 година. "Засега на
призива към украинците да

Ðîññîòðóäíè÷åñòâî ùå ïðåâåäå
è äåãèòàëèçèðà äîêóìåíòàëíè
ôèëìè çà âîéíàòà

Бившият кмет на Москва
Юрий Лужков предложи ва-
риант за решение на проб-
лема с водоснабдяването на
полуострова. За тази цел
той смята, че могат да се
използват притоците на Дне-
пър и Десна, съобщава Фе-
дералната агенция за нови-
ни (ФАН). Според пояснени-
ята на Лужков всяка година
вода на територията на Ру-
сия попада в реките на Дне-
пърския басейн в Украйна.
Това количество може да
бъде иззето от притоците на
Днепър и Десна и да се пре-
насочи към басейна на ре-
ките Ока, Волга и Дон, а
след това този обем през
Керченския проток да се
пусне в Северокримския ка-
нал.

Лужков подчертава, че
доставянето на вода пряко

През есента в Крим ще
пристигнат студенти от геог-
рафски факултети от Сърбия
и Китай. Инициатор на меж-
дународния стаж е поделе-
нието на Руското географс-
ко дружество (РГО) в Репуб-
лика Крим (РК). Проектът е
първи за регионите на Ру-
сия. Председателят на Съ-
вета на Руския съюз на спе-
леолозите, научен секретар
на РГО в РК Генадий Само-
хин каза, че стажовете ще
помогнат за сътрудничество-
то между младежите и за ре-
ализацията на съвместни на-
учни проекти, както и поло-
жително ще повлияят на ту-

Çåëåíñêè îáñúäè â Áðþêñåë âðúùàíåòî íà Êðèì íà Óêðàéíà
Кримчани реагираха в социалните
мрежи с ирония и насмешка

се завърнат в родината от-
кликна само Саакашвили",
каза Захарова.

На 4 юни Владимир Зелен-
ски по време на първата си
официална визита в Брюк-
сел обсъди с високопоста-
вени чиновници на Евросъ-
юза и НАТО завръщането на
Крим в Украйна. Преди ви-
зитата прессекретарят на
украинския президент Юлия
Мендел съобщи: "Не мисле-
те, че тази администрация е
забравила за Крим. Водят

се постоянни консултации".
Генералният секретар на

НАТО Йенс Столтенберг за-
яви, че алиансът на приз-
нава полуостров Крим за
руски регион и не планира
да стори това, съобщи РИА
"Новости" след срещата на
Столтенберг с президента
на Украйна Владимир Зелен-
ски. Шефът на НАТО доба-
ви, че алиансът осъжда "аг-
ресивните действия" на Ру-
сия в Черно море.

Председателят на Евроко-
мисията Жан Клод Юнкер
бе лаконичен след срещата
си със Зеленски. "Да" отго-
вори Юнкер на въпрос на

пресконференцията дали е
ставало дума за Крим и
Минските споразумения.

Опитите на президента на
Украйна да повдигне въпро-
са за завръщането на Крим
под украинска юрисдикция
носят сериозни политически
рискове, заяви сенаторът от
кримския регион в Съвета
на федерацията Олга Кови-
тиди, член на комитета по
отбрана и безопасност. "За
новоизбрания президент на
Украйна Владимир Зелинс-
ки могат да възникнат се-
риозни политически риско-
ве, ако той послуша смята-
щите се за стопани на Ук-

райна задокеански курато-
ри и техните европейски
партньори, опитващи се да
създадат илюзия за решава-
не на вече решения чрез ре-
ферендум през 2014 година
кримски въпрос", каза Кови-
тиди. По думите й, съзнавай-
ки прекрасно, че Крим вече
никога няма да бъде украин-
ски, "задокеанските маргина-
ли вкарват Зелински в опас-
на политическа игра".

Идеите на Зелински да
върне Крим в Украйна пре-
дизвикаха вълна от иронич-
ни и насмешливи комента-
ри от страна на кримчани в
социалните мрежи.

Ëóæêîâ ïðåäëîæè ðåøåíèå íà ïðîáëåìà ñ âîäàòà

Северокримският канал пресъхна

от Дон е възможно, ако за
тази цел се използва тръ-
бопровод по дъното или по
брега на Азовско море. Ка-
то втори вариант Лужков
предлага водата от Дон да
се насочи към река Кубан,
а от там - в Крим. Предло-
женията си екскметът пуб-
ликува в изданието "Аргу-
менты недели".

И.д. директорът на Дър-
жавния хидроложки инсти-
тут Сергей Журавльов ко-
ментира идеите на Лужков.
Според него реализацията
на идеята за преразпреде-
ляне на водата, вливаща се
в реките Днепър и Десна за
по-нататъшното й подаване
по територията на РФ в
Крим предвижда мащабно
стопанско мероприятие, за-
сягащо всички сфери от дей-
ността на водното стопанс-

тво. За да се говори за ре-
ализация на подобни идеи
първоначално трябва да се
направят научноизследова-
телски работи, за да се до-
каже доколко целесъобраз-
но е прехвърлянето на води

по предложения начин. Не-
обходими са и технико-ико-
номическа обосновка, пред-
проектни и проектни рабо-
ти и пр. Но преди всичко е
необходимо заключение от
страна на хидролозите и

хидрогеолозите,  че подоб-
ни дейности няма да навре-
дят на водния режим на те-
риторията, където ще се
осъществява прехвърляне-
то на водите, отбелязва ек-
спертът.

По-рано Украйна е осигу-
рявала до 85% от потреб-
ностите от прясна вода за
Крим през Северокримския
канал. Тя се използвала и
за поливане на 140 хиляди
хектара селскостопански на-
саждения. След преминава-
нето на Крим в състава на
Русия Украйна прекратява
напълно подаването на во-
да по канала, а тогавашни-
ят министър на външните ра-
боти на Украйна Павел
Климкин заявява, че Киев
никога няма да подпише до-
говор за доставка на вода
в руския Крим.

В чест на 75-годишнината от победата във Великата оте-
чествена война Россотрудничество ще формира колекция
от документални филми за войната, ще ги преведе на се-
дем езика и ще организира прожекциите им в чужбина,
съобщи за ТАСС ръководителят на Россострудничество Еле-
онора Митрофанова, която участва в работата на V Между-
народен хуманитарен Ливадийски форум. Тя отбеляза, че
част от филмите вече са готови за представяне. "От втора-
та половина на тази година ще започнем прожекциите в
чужбина и ще продължим през цялата следваща година.
Ще изпратим филмите във всички наши посолства, за да
могат те да ги разпространят чрез мрежата на организа-
циите на нашите сънародници, някъде могат да бъдат по-
казани и по местните телевизии", каза Митрофанова.

Петият Международен хуманитарен Ливадийски форум
се проведе в Крим на 4 и 5 юни под егидата на председа-
теля на Съвета на федерацията Валентина Матвиенко.
Форумът се провежда ежегодно в Крим от 2007 г. в рам-
ките на международния фестивал на руската и славянс-
ката култура "Великое русское срово" и е насочен към
укрепване позициите на руския език, развитието на меж-
дународното сътрудничество в хуманитарната сфера.

По данни на организаторите в Ялта за фестивала са
пристигнали над 700 участници от Крим и други региони
на Русия, както и 170 гости от 56 страни по света, основ-
но от руската диаспора в чужбина.

Церемонията по откри-
ването на фестивала

"Великое русское слово"
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ристическия имидж на Крим.

От РГО уточняват, че в на-
чалото на септември ще
пристигнат на стаж група от
15 души - студенти, аспиран-
ти и млади учени, от Сър-
бия, а през октомври - 12
студенти от Китай.

По думите на ръководите-
ля на Младежкия клуб на
РГО Александра Никифоро-
ва идеята за провеждане на
стажове възникнала през
2018 година, когато кримс-
ки представители от РГО
участвали в стажове в Сър-
бия. Сръбската страна с
удоволствие откликнала на
предложението, защото

младежите имали огромен
интерес към полуострова.
"Не съм предполагала, че в
друга страна могат така да
обичат нашия регион и да
се отнасят към Крим като
към символ на свобода и из-
бор", каза Никифорова.

За чуждите гости кримча-
ни подготвят обширна кул-
турно-познавателна програ-
ма. Общуването ще е на ан-
глийски език, а за китайс-
ката делегация ще има пре-
водач. Според Генадий Са-
мохин следващата група сту-
денти, които могат да прис-
тигнат в Крим, ще са от Тур-
ция.

В Севастополския Парк на победата премина тържествено шестият "Парад на количките" по повод
Международния ден на детето. Карнавалното шествие бе вписано в Книгата на рекордите на Русия
като най-масов парад на детски колички, съобщават от правителството на Севастопол - съорганиза-
тор на парада. В парка шестваха 190 украсени по най-фантастичен начин детски колички. Победата
се падна на количките с изображение на замъка "Ласточкино гнездо" и Домът на привиденията.
Преди старта представители на градските власти връчиха на многодетни семейства нови колички.
Парадът се провежда всяка година
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Когато се каже "Росатом",
най-напред се разбира изг-
раждането на АЕЦ послед-
но поколение, или строежът
на атомни кораби и подвод-
ници. По-рядко човек се се-
ща за огромната роля на
държавната корпорация в
медицината и преди всичко
в борбата срещу онкологич-
ните заболявания.

В Русия започват предк-
линични изпитания на пре-
парат, изготвен на базата на
радиоактивния изотоп ра-
дий-223, използван в онко-
логията за лечение на кост-
ни метастази. Проучвания-
та са по поръчка на Петер-
бургския институт за радия
"Хлопин", който влиза в сис-
темата на научното отделе-
ние на "Росатом". Институ-
тът организира конкурс за
правото на предклинични
проучвания на това радио-
фармацевтично лекарство
срещу растеж на тумори по
животни, се съобщава в
официалния сайт на "Роса-
том".

Днес качественият скок в
лечението на голям брой он-
кологични заболявания е
свързан с възможностите
за таргетирана (високо точна
- бел.ред.) терапия с изпол-
зване на т.нар. алфа-излъч-
ващи радионуклеиди, които
включват радий-223. По хи-
мичните си свойства ради-
ят е аналог на калция, така
че се натрупва в костните
тъкани - където метастази-
те най-често се образуват
при различни форми на ра-
ка. Затова често наричат ра-
дий-223 "убиец на метаста-
зи". На изотопа се възлагат
големи надежди, защото не
изисква свързване с комп-
лексни биологично активни

Търговската война, която
САЩ водят срещу Китай, ве-
че започна да се проявява
с ефекта на бумеранга. В
един момент във Вашингтон
усетиха, че може да пост-
радат и то сериозно. Нео-
чаквано в центъра на вни-
манието се оказаха редки-
те метали, които САЩ вна-
сят в големи количества от
Китай. Китайски медии пре-
дупредиха, че страната е го-
това да ги използва, за да
отговори на натиска в ожес-
точената търговска война.
Официалният вестник
People's Daily излезе с ко-
ментар под заглавие "Съе-
динени щати, не подценявай-
те способността на Китай да
отвърне на удара". В него
се отбелязва "неудобната"
зависимост на САЩ от ки-
тайските доставки на редки
метали. Подозренията, че
подобно развитие на съби-
тията наистина е възмож-
но, се засили след неотдав-
нашното посещение на пре-
зидента Си Дзинпин в за-
вод за добив на редки ме-
тали.

Водени от лоши предчув-
ствия, във Вашингтон взеха
да се замислят кой друг би
могъл да им ги продава. Ек-
сперти започнаха да спря-
гат името на Русия. Спом-
ниха си и за отминалата в

Ðàñòå àðêòè÷åñêàòà ôëîòèëèÿ
В края на май на церемония в Санкт Петербург в рус-

ката Балтийска корабостроителница бе пуснат на вода
третият ядрен ледоразбивач "Урал". Така държавната атом-
на енергийна компания "Росатом" направи още една стъп-
ка към осигуряването на целогодишно плаване по Север-
ния морски път. Това става възможно, като се има пред-
вид, че по-рано бе завършено строителството на два други
ледоразбивача от същата серия - "Арктик" и "Сибир". Всеки
от корабите има на борда си два ядрени реактора от
типа RITM-200, които генерират общо до 350 MW. Сега
предстои тяхното зареждане. Очаква се до края на годи-
ната в експлоатация да влезе "Арктик", а "Сибир" и "Урал"
- един след друг през следващите две години. Корабите
ще са с екипаж от 75 души. Западни експерти отбеляз-
ват, че това са най-мощните ледоразбивачи в света.

ÑÀÙ õâúðëÿò îêî íà ðóñêèòå áîãàòñòâà
В ход са проекти за разработване на находища на редки метали в Сибир

Находището Томтор в Якутия

политическото небитие
Мадлин Олбрайт, която ка-
то държавен секретар при
Бил Клинтън гръмко изра-
зяваше негодуванието си от
факта, че такива огромни
природни богатства принад-
лежат само на една страна.
Затова справедливостта
изисквала Русия да бъде
"раздробена и преразпре-
делена".

Редките метали са група
от 17 химични елемента, из-
ползвани във всичко - от ви-
сокотехнологична потреби-
телска електроника до во-
енно оборудване. Днес на
Русия са падат по-малко от

2 процента от световното
производство на редки ме-
тали, но същевременно е на
четвърто място по запаси
от тях. Върху тези данни на
Геологическата топографска
служба на САЩ разсъжда-
ват анализатори на
Bloomberg. Според агенци-
ята в момента са налице два
проекта, които биха могли
да започнат да дават про-
дукция до 2023 г. Владимир
Путин неотдавна постави
въпроса за разработване на
проекти за започване на по-
активно развитие на собст-
веното производство редки
елементи. Тогава той заяви,

че това е "от особена важ-
ност за отбранителната спо-
собност на страната". Спо-
ред експерта на Alfa Bank
JSC в Москва Борис Крас-
ножонов обаче доставки от
Русия е малко вероятно да
стигнат до САЩ.

По-големият от двата рус-
ки проекта за добив се ръ-
ководи от компанията TriArk
Mining Co. - съвместно пред-
приятие собственост на рус-
кия милиардер Александър
Несис и на държавния ги-
гант "Ростех". Както е из-
вестно, компанията стана
обект на американските
санкции. Проектът трябва
да бъде реализиран в Да-
лечния изток, като планове-
те са от него да се добиват
14 000 тона ферониобий и
16 000 тона оксиди на ред-
ки земни метали годишно,
съобщи говорителят на ком-
панията Анджей Красуцки.
Това вече ще бъде 10 про-
цента от световното произ-
водство, сочат данни на ком-
панията.

TriArk се очаква да добие
първите метали от находи-
щето Томтор в Якутия през
2022 г., като готовият за
продажба продукт ще е на-
лице година по-късно. На-
ложи се обаче реализация-
та на проекта да се забави
заради трудния процес по

обработването на рудата.
Експерти предполагат, че
затрудненията ще бъдат
бързо преодолени, като се
има предвид динамичната
ситуация на световния па-
зар. Според тях все още е
прекалено рано да се каже
дали ще се появи възмож-
ност от Томтор към САЩ да
тръгнат доставки на редки
метали. В интервю от 2015
г. ръководителят на RT-
Business Development - по-
деление на "Ростех", Андрей
Коробов заяви, че добивът
от Томтор ще направи Ру-
сия независима от вноса на
редки земни елементи, из-
ползвани при производство-
то на вятърни турбини и
хибридни автомобили. Тога-
ва според него ще бъде въз-
можен и износ.

Вторият, по-малък проект
за добив се разработва от
компанията ZAO Technoinvest
Alliance, която частично е
собственост на производи-
теля на метални тръби
ChelPipe PJSC. Целта му е
да извлича тантал и ниобий,
както и оксиди на редки ме-
тали от находището Заши-
хинское в Иркутска област
и да ги използва за произ-
водство на тръби. Цел на
проекта е да бъдат обра-
ботвани 1 млн. тона руда на
година.

В "Росатом" съобщиха, че до август т.г. се очаква да
бъде подписан договор за изграждането на още два ле-
доразбивача. Компанията играе водеща роля в развитие-
то на инфраструктурата на Северния морски път. Общи-
ят размер на финансирането на проекта за шест години е
734,9 млрд. рубли. До една трета от тях - 274 млрд.
рубли, се осигуряват от държавния бюджет. Останалите
две трети, над 460 млрд., ще бъдат внесени от инвести-
тори, включително от самия "Росатом", "Роснефт", "Нова-
тек" и други, които се интересуват от транспортирането
на товари по арктическия маршрут. Предвижда се към
2035 г. Русия да разполага най-малко с 13 мощни ледо-
разбивача в Арктика, девет от които ще са ядрени.

Атомната флотилия от ледоразбивачи превръща Русия в
най-силен конкурент в усвояването на Арктика. Нейните
съперници в региона - САЩ, Канада, Норвегия и Великоб-
ритания, не разполагат с такъв флот. Надпреварата е не
само за участие по обслужването на Северния морски път,
но и преди всичко в проучванията и използването на при-
родните ресурси. Специалисти от геоложката служба на
САЩ твърдят, че в Арктика вероятно има залежи, равнос-
тойни на 412 млрд. барела петрол, което е около 22% от
предполагаемите, но все още неоткрити находища.

"Ðîñàòîì" â áèòêà ñðåùó ðàêà

Ледоразбивачът
"Урал"

молекули, но може да се из-
ползва като просто неорга-
нично съединение - хлорид
RA-223, което значително
опростява процеса на съз-
даване на алфа-излъчващи
радиолекарства.

Препаратът на базата на
хлорид RA-223 вече се из-
ползва в Германия и САЩ
за лечение на костни ме-
тастази. В Русия все още
няма такива лекарства, та-
ка че създаването на ле-
карства на базата на хло-
рид RA-223 е важно за за-
пазването на фармацевтич-
ната сигурност на страна-
та. Целта на предстоящите
проучвания е да се извър-
ши предклинично изследва-
не на разтвор на хлорид
RA-223 за оценка на него-
вата антитуморна активност
при мишки с много агреси-
вен тип рак на кожата - ви-
сок метастазен меланом.
Необходимо е също да се
изследва ефектът на лекар-
ството върху ранния стадий
на туморни метастази при

тези експериментални жи-
вотни. Според резултатите
от изследването се плани-
ра провеждането на клинич-
ни изпитания на лекарство-
то в лечебните заведения
на Министерството на здра-
веопазването на Русия при
лечението на пациенти с
рак на простатата с костни
метастази.

Институтът "Хлопин" е съз-
даден през 1922 г. за про-
изводство на радийни пре-
парати. Именно той е цен-
търът, в който прохождат и
се развиват атомната нау-
ка и технология. Институтът
е известен главно с изслед-
ванията си, свързани с
проблемите и усъвършенс-
тването на технологиите в
ядрената енергетика, ради-
оекологията и производство-
то на изотопи. Това научно
средище е и един от руски-
те и световни лидери в яд-
рената сфера.

В института "Хлопин" в Санкт Петербург



7-13 юни 2019

21. КУЛТУРА

Олга Гурска

На 24 май в Голямата за-
ла на Руския културно-ин-
формационен център в Со-
фия се състоя концерт на
известния руски певец, на-
роден артист на Русия Олег
Погудин. Събитието беше
посветено на Деня на бъл-
гарската просвета и култу-
ра и на славянската писме-
ност.

Залата в РКИЦ бе препъл-
нена, което доказва, че рус-
кият певец е уважаван от
българската публика и ви-
наги е дългоочакван гост.

Известно е, че на концер-
тите на Погудин без значе-
ние къде са те, идват хора
на различна възраст, с раз-
лично образование, от жи-
тели на Москва и малки рус-
ки градове до парижани и
берлинчани - всички те пла-
чат и се смеят, аплодират и
припяват, и разбира се,
очакват нови срещи с този
удивителен изпълнител. Не
без основание вече четвърт
век почитателите наричат
Погудин "Сребърният глас
на Русия".

Олег Погудин, известният
изпълнител на руски роман-
си, тенор и педагог е роден
на 22 декември 1968 година
в Ленинград в семейство на
инженери, работещи във во-
еннопромишления комплекс.
Цялата му рода по бащина
линия пее великолепно.

Колекцията на Държавния
музей-резерват "Царицино"
се попълни с 2 хил. ценни
предмета. Министърът на
културата на Русия Влади-
мир Медински предаде на
директора на музея Елиза-
вета Фокина съответния указ
за прехвърляне на повече от
2 хиляди артефакта, съоб-
щиха от пресслужбата на
Министерството на култура-
та на Русия. Церемонията по
връчването на документите
се е състояла в рамките на
заседанието на Съюза на му-
зеите на Руската федерация
в Царицино.

Владимир Медински пояс-
ни, че става дума за експо-
нати от колекцията на Меж-
дународната конфедерация
на съюза на художниците.

Â Ñåâàñòîïîë ñå ïðîâåäå ïúðâèÿò
ôåñòèâàë çà ìëàäè àêòüîðè

Фестивалът на випускниците на театрални-
те вузове "Млад театър. Севастопол", прове-
ден в Севастопол, в бъдеще трябва да стане
панаир на труда за млади актьори и режисьо-
ри. Това каза режисьорът на Севастополския
академичен руски драматичен театър "А. Лу-
начарски", един от създателите на форума Гри-
горий Лифанов. Той добави, че театрите са
препълнени и за младите актьори е все по-
трудно да намерят своето място. При това е
почти невъзможно да имат шанса да се пред-
ставят пред някой режисьор директно.

"За нас главната задача е младото поколе-
ние, студентите, които завършват вузове, да
имат възможност да идват в Севастопол, да
видят, че градът е прекрасен, че театърът
ни е прекрасен и тук може да се работи",
сподели Лифанов.

В рамките на фестивала "Млад театър. Се-
вастопол" от 28 май до 1 юни на сцената на
Севастополския академичен руски драмати-
чен театър "А. Луначарски" бяха представе-
ни различни спектакли. Специално за участ-
ниците във фестивала бяха организирани
кратки курсове по сценична реч, сценична
пластика и актьорско майсторство.

Студенти, изучаващи
журналистика и филоло-
гия в различни универ-
ситети на България, Ру-
сия, Сърбия, Черна Го-
ра и Германия се срещ-
наха в Руския култур-
но-информационен цен-
тър в София. На кръг-
ла маса те обсъдиха
проекти и есета, свър-
зани с културния обмен,
социалните проблеми и
идеите, които променят
света ни. Една от наг-
радите за най-добрите
сред тях бе участието
в събитието в българс-
ката столица.

Целта на срещата,
организирано от Россот-
рудичесто е да срещне
студенти с общи инте-
реси. Темите са най-
различни - духовност,
история, спорт, наука,
култура и проблеми от
общочовешка значи-

Îëåã Ïîãóäèí çàðàäâà ïî÷èòàòåëèòå ñè ñ êîíöåðò â Ñîôèÿ

Самият той започва на се-
дем години да прави чудеса
с гласа си. Завършва ак-
тьорско майсторство в Ле-
нинградския университет за
театър, музика и кинематог-
рафия "Николай Черкасов".

Погудин се отличава с уни-
калния си "сребърен" тем-
бър.

Само за изминалата годи-
на Олег Погудин е обиколил
три континента с над 100
концерта.

Преди началото на кон-

церта в РКИЦ ръководите-
лят на представителството
на Россотрудничество в Бъл-
гария Ирина Живихина из-
рази благодарност на артис-
та за радостта, която дос-
тавя с творчеството си и
връчи на певеца почетната
статуетка на Россотрудни-
чество "За популяризиране
на руската култура". По
принцип на артистите е при-
ето да се подаряват цветя,
но в конкретния случай по-
даръкът беше друг: Ирина

Борисовна връчи на певеца
кошница с български дели-
катеси, а благодарните зри-
тели подариха на артиста
цветя.

Концертът продължи два
часа, но мина сякаш на един
дъх. Олег Погудин, който е
не само изключителен во-
калист, притежаващ копри-
нен тембър, но и прекра-
сен актьор, "държа" публи-
ката до последната секунда
на концерта.

Не може да не се отбеле-
жат майсторството и талан-
тът на музикантите, които
акомпанираха на певеца и
също изпълниха няколко со-
лови композиции.

В интервю за в. "Стан-
дарт" руският певец каза за
България: "Невероятна
страна! Вие сте истински
късметлии да живеете сред
тази прекрасна природа, да
сте част от нация с толкова
богата история. Влюбен съм
в морето и планините ви.
Минах и покрай Рилския ма-
настир - невероятно, маги-
ческо място с толкова по-
зитивна енергия."

И тъй като е и актьор, на
въпроса на журналистката
Оля Ал-Ахмед, дали има са-
мочувствие на такъв (има
над 10 филма зад гърба си),
Погудин сподели: "Катего-
рично не. Въпреки, че съм
актьор по образование.
През 90-те години в нача-
лото на перестройката бе-

ше много трудно да оцеле-
еш като актьор. Някои ко-
леги се погубиха. Престана-
ха да се занимават с изкус-
тво и месомелачката на биз-
неса ги погълна. Сега е съв-
сем различно.

Бълват сериал след сери-
ал. Но актьорът не е свобо-
ден. Той е винаги подчинен
на режисьора, който налага
волята си. Актьорът е длъ-
жен да се подчинява. А аз
съм разглезен от свобода-
та си!

Напълно независим съм.
Затова не продължих като
актьор. Винаги ме е било
страх да не изгубя свобо-
дата си."

А на въпроса, дали вре-
мето на романсите отмина-
ва, Погудин каза, че всяко
настояще утре е вече мина-
ло и това е реалността.

"Има неща, които живеят
минути или секунди. Други
остават в историята, въпре-
ки че са се случили в мина-
лото. Изкуството е насоче-
но към вечността. То не вър-
ви на задна скорост. Няма
такава опция. Заради това
не бих казал, че времето на
романсите е зад гърба ни.
Романсът е специфичен
жанр, характерен за руска-
та общност и интелигенция.
Трайно се е загнездил в кла-
сиката. Затова винаги ще
има жажда за романси, не-
зависимо от реалността",
уверен е руският певец.

По-рано на фестивала "Ин-
термузей" Медински преда-
де на редица регионални му-
зеи заповеди за прехвърля-
не на 24 хил. музейни пред-
мети от общо 53 хиляди.

"На "Интермузей" аз връ-
чих първите заповеди на Ми-
нистерството на културата
на Русия, които формализи-
рат прехвърлянето на музей-
ните ценности към регионал-
ните музеи от колекцията на
тази международна общест-
вена организация. Това ста-
на възможно благодарение
усилията на Министерство-
то на културата на Руската
федерация, президентската
администрация, нашите спе-
циални служби, съдилищата
и, разбира се, на музейните
работници, които поеха върху

себе си тежестта на счето-
водството, каталогизирането
и изучаването на тази ко-
лекция", каза Владимир Ме-
дински на събранието на Съ-
юза на музеите на Русия.

Там той връчи на дирек-
тора на музея-резерват "Ца-
рицино" заповед за прехвър-
ляне на над 2 хил. предме-
та и каза: "Сега ние факти-
чески връщаме тези цен-
ности на музея и се надя-
ваме, че голяма част от та-
зи колекция ще бъде дос-
тъпна за нашите граждани".

От своя страна Фокина на-
рече прехвърлянето на цен-
ните експонати "истинско съ-
битие":"За нас това е голя-
мо събитие, защото нашите
научни сътрудници чакаха
подобно попълнение в про-

дължение на последните 30
години". Тя поясни, че през
80-те години на миналия век,
когато музеят се е форми-
рал, е трябвало да му бъ-
дат предадени предмети за

попълване на колекцията, но
разпадът на СССР е прек-
ратил този процес. Фокина
обеща скоро музеят "Цари-
цино" да организира излож-
ба с новите експонати.

Ñîôèÿ ñúáðà ìëàäè æóðíàëèñòè îò íÿêîëêî ñòðàíè
мост. Младежите пред-
ставиха различни про-
екти.

Пишещ стихотворения
и антиутопия свещеник
породи любопитство
сред участниците. Ис-
тория за живота и

творчеството му разка-
за неговата дъщеря На-
талия от град Киров.

Сърбия бе представе-
на от ученици от гимна-
зия в град Нови Сад.
Училището е най-млада-
та гимназия в страна-

та, едва на 20 години.
Сръбските представи-
тели разказаха за ней-
ната дейност в между-
народната сфера и
доброволческото дви-
жение, което се бори за
опазването на истори-
ята.

Германски представи-
тели описаха емиграци-
ята и нейните измере-
ния. Как се оформят
емигрантските общнос-
ти, зараждането на учи-
лища и църкви, обслуж-
ващи хората от различ-
ни страни. След кръг-
лата маса организато-
рите на срещата изне-
надаха участниците със
забавна презентация на
руска кухня. Една от
залите на РКИЦ бе
превърната в импрови-
зирана кухня за дегус-
тация и приготвяне на
руски сладкиши.

Êîëåêöèÿòà íà "Öàðèöèíî" ñå ïîïúëíè ñ 2 õèë. ïðåäìåòà
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Сибирски учени планират
за възобновят един от на-
учните проекти от времето
на Съветския съюз. Става
дума за система за измер-
ване на земното магнитно
поле.

Изследванията започнаха
сътрудниците на обсервато-
рията "Новосибирск", която
е част от лабораторията по
слънчево-земна физика на
Института по геология и ге-
офизика (ИНГГ) на Сибирс-
кото отделение (СО) на РАН
и Института за изследвания
на земното магнитно поле,
йоносферата и радиоразп-
ространението (Москва).

В началото на 70-те годи-
ни на миналия век новоси-
бирските геофизици заедно
с московските си колеги
разработиха така наречения
вековен ход - промени във
величините на елементите
на земното магнитно поле.
Той представлява мрежа от
спътници.

"Целта на вековния ход е
следната: далеч от жилища,
електропроводи или желе-
зопътни линии се избира
място за измервания. В та-
зи точка се вгражда немаг-
нитен стълб. Замерването
на магнитното поле се пра-
ви на определена височина,
като мястото се укрепва с
точност до няколко санти-
метра", разказа старши на-
учният сътрудник на лабо-
раторията в ИНГГ на СО на

Áèî÷èï âìåñòî ëàáîðàòîðèÿ
В Нижни Новгород изобретиха биочип, който може да

открива наличие на рак в ранен етап. Става дума за нова
технология, която няма аналог. Първоначално в Държавна-
та медицинска академия в Нижни Новгород бе създаден
прототип на биочип, а след това патентован. В разработка-
та са участвали специалисти от медицинската академия и
Института по епидемиология и микробиология "И.Н. Блохин".

Руски и китайски учени ще
изследват в Сочи генома на
чая и ДНК-маркери, които
отразяват наследствени ка-
чества на растението. Всич-
ко това е необходимо за по-
нататъшна успешна селек-
ционна работа.

На срещата с производи-
телите на чай и специалис-
тите от Общоруския науч-
но-изследователски институт
по цветарство и субтропич-
ни култури, в Сочи пристиг-
наха петима професори от
Китай.

Следва да се отбележи, че
китайците вече са открили
генетични фактори, които от-
говарят за аромата, съдър-
жанието на танин, кофеин и
полифеноли. Те също така са
установили, в кое време на
годината тези гени са раз-

В интернет се появи видео
от подводното търсене на
картините на известния рус-
ки художник Иван Айвазовс-
ки на дъното на Черно море.
Участниците от подводната
експедиция "Нептун" заснеха
кадрите на потъналия през
1895 година параход "Генерал
Коцебу", който се намира на
40 метра дълбочина на 12 ми-
ли от нос Тарханкут западно
от Кримския полуостров.

На видеото, публикувано
в YouTube на радио "Гово-
рит Москва" се виждат фраг-
менти от картините.

Руските специалисти пот-
върждават, че под слоя ти-
ня може да са се съхрани-
ли платната, рисувани от
знаменития художник. Но
участниците в експедиция-
та все още не са започнали

Ñèáèðñêè ó÷åíè ùå òúðñÿò ìàãíèòíè àíîìàëèè

РАН Николай Семаков.
По думите му такива пун-

ктове са разположени на
всеки 60 километра по це-
лия маршрут от Новоси-
бирск до Ташкент (2500 км).

Учените смятат, че е мно-
го важно още веднъж да се
мине по този маршрут и да
се направи замерване в съ-
щите точки, както е било
направено преди 50 години.
Това ще даде възможност да
се даде оценка как се е про-
менило магнитното поле на
Земята и да се установят
точки с магнитни аномалии.

Те могат да възникват, нап-
ример, заради движението
на горещите потоци на зем-
ната мантия, подготовката
към земетресения или прес-
труктуриране на съществу-
ващите системи в недрата
на планетата, както и в мес-
тата на създаване на изкус-
твени водоеми.

По данни на лаборатори-
ята, в южната част на За-
паден Сибир към днешна
дата не се регистрират чес-
ти мощни магнитни бури.
Например, изригването на
Слънцето, регистрирано на
15 май 2019 година не се
отразило на магнитното по-
ле на Земята - средният дне-
вен К-индекс не надвиша-
вал 1,5, което съответства
на много слабо колебание.
Руските учени отбелязват,
че средно годишно се случ-
ват до 30 глобални магнит-
ни бури.

Геомагнитната буря е вре-
менно смущение в земната
магнитосфера, при което за-
редени частици с висока
енергия навлизат в нея от
междупланетното простран-
ство. При по-нататъшното си
взаимодействие с горните
слоеве на земната атмосфе-
ра, тези частици предизвик-

ват полярни сияния. Геомаг-
нитните бури са възможни,
понеже енергията на плаз-
мените потоци, предизвиква-
щи магнитни бури, е по-го-
ляма от максималната енер-
гия на частица, която може
да бъде спряна от магнито-
паузата. Частици с такава
енергия биват изхвърлени от
Слънцето при явления като
коронарни изхвърляния на
маса или от поток от бърз
слънчев вятър, който идва
от коронарни дупки.

Геомагнитните бури, при-
чинени от коронарни изх-
върляния на маса, се наб-
людават, когато сме по-бли-
зо максимално на слънче-
вата активност, а потоците
бърз слънчев вятър, доми-
нират потока от високоенер-
гийни заредени частици в
периодите, близо до мини-
мум на слънчевата актив-
ност.

Геомагнитните бури водят
и до много нежелани пос-
ледствия, понеже индуцират
токове в електропроводите
и смущават разпростране-
нието на радиовълни, като
сигналите на радиотелеви-
зионни кули, тези на мобил-
ните комуникации, на сис-
темите за сигурност и отб-
рана, както и на различни
навигационни уреди. Но най-
значими ефекти върху тех-
никата геомагнитните бури
предизвикват върху спътни-
ците в надземна орбита, с
които взаимодействат час-
тици с типични енергии от
5-50 keV. Те могат да инду-
цират напрежение от някол-
костотин или дори няколко
хиляди волта, което смуща-
ва нормалното действие на
апаратите.

Една магнитна буря може
да има продължителност от
няколко часа до няколко де-
нонощия. В новата история
най-силната магнитна буря
е била на 29-31 октомври
2003 година. През този пе-
риод в района на обсерва-
торията "Резолют Бай" на
канадския Арктически архи-
пелаг, стрелката на компа-
са в рамките на денонощи-
ето е сочила отклонение
почти на 100 градуса. За
сравнение, в обсерватори-
ята "Новосибирск" в същия
период е било регистрира-
но отклонение едва на 2,5
градуса.

"Работихме заедно с докторите от Руския научен център
по онкология "И.Н. Блохин". Биочипът представлява тест
система, която провежда имуноцитохимическо изследва-
не. В работата се използват пунктати (малко количество
тъкан или течност, извлечени чрез пункция), биопсия или
след операционен материал от злокачествени тумори. На-
шият биочип е клетъчен, докато всички световни биочипо-
ве са насочени към изследване на генетиката. Това не е
скринингов тест. Той позволява да се изследва морфологи-
ята на клетките", разказа един от разработчиците на био-
чипа, онкологът Святослав Зиновиев.

По думите му, потенциално биочипът може да открива
всички видове рак. Разбира се, за работата с него е
необходимо обучение, което отнема от няколко дни до
две седмици. Планира се обучение и на онкоцитолози.

"Нашият биочип е единствената в света система, която
може да се разработи в обикновена лаборатория и обикно-
вени медицински кабинети. Освен микроскоп и дозатор други
компоненти не са необходими. Понякога при раково забо-
ляване един месец без лечение може да струва живота на
пациента. Нашият биочип съвместно с телемедицината ре-
шава този проблем още при първия преглед. Например,
ако пациентът живее в друг град. В централната районна
болница се взимат биопроби от пациента, цифровизират се
и само след един час вече могат да бъдат в онкоцентъра.
Цифровизираните изображения може да бъдат изпратени
както в Москва, така и в Ню Йорк. На следващия ден вече
ще има поставена диагноза и назначено лечение", поясни
руският онколог. Той разкри, че с помощта на този биочип
вече са диагностицирани над 500 пациенти.

Èçäèðâàò ïîòúíàëèòå êàðòèíè íà Àéâàçîâñêè
да изнасят артефактите, по-
ради опасения, че творбите
на художника могат да бъ-
дат унищожени.

"Генерал Коцебу" е открит
от представители на Черно-
морския център за подводни
изследвания през 2005 годи-
на. Той принадлежи на Рус-
кото дружество по параход-
ство и търговия и е постро-
ен в Англия през 1866 годи-
на. Корабът е назован в чест
на губернатора на Новорусия
генерал Павел Коцебу. Дъл-
жината на кораба е 64 мет-
ра, ширината - 8,6 метра, а
водоизместимостта - 1250 то-
на. Двупалубният кораб е
първият параход, преминал
през Суецкия канал през но-
ември 1869 година. На него
тогава се намира руска де-
легация, сред които е и Ай-

вазовски, на когото е поръ-
чано да запечата церемони-
ята по откриването на кана-
ла. На 16 април 1895 година
параходът се сблъсква с
транспортния съд "Пандерак-
лия" на Черноморския флот
край нос Тарханкут и потъва.

Днес целта на експедици-
ята е да изследва вече из-
вестни на археолозите обек-
ти на дъното на Черно мо-
ре: кораби и самолети, как-
то и търсене на нови таки-
ва. В състава на експеди-
цията влизат 30 души от
различни региони на Руска-
та федерация, които рабо-
тят съвместно с кримския
Черноморски център за под-
водни изследвания.

Â Ñî÷è ó÷åíèòå îò Ðóñèÿ è Êèòàé
ùå äåøèôðèðàò ãåíîìà íà ÷àÿ

вити в най-голяма степен.
В резултат на това селек-
цията на маркерите успеш-
но допълва традиционната.

"Сега се опитваме да
сравним геномите на чай-
ните растения, които се от-
глеждат в Китай и в Крас-
нодарския край. Необходи-
мо е да се разбере, как се
е променил геномът на чая
на руска територия, защо-
то част от сортовете, които
се отглеждат на плантации-
те в Сочи са въведени на
базата на китайския сорт
Кимун", разказа президен-
тът на Асоциацията на про-
изводителите на Краснодар-
ския чай, Константин Тур-
шу.

Според учените, всички
получени данни ще помог-
нат за създаване на нови

сортове и увеличаване на
реколтата на вече същест-
вуващите сортове чай.
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В края на миналата
седмица самолети от во-
еннотранспортната ави-
ация от Омск, Твер,
Брянск, Иваново, Рязан
и Московска област
участваха във въздушен
парад, който се състоя
в Псков в чест на 75-
ата годишнина от създа-
ването на 334-и Берлин-
ски Червенознаменен
полк.

Берлинският Черве-
нознаменен военнотран-
спортен авиационен
полк е формиран на 1
юни 1944 г. За участие-
то в Берлинската опера-
ция на полка е присво-
ено званието "Берлинс-
ки". След войната пол-
кът е пребазиран в
Псковска област. Него-
ви летци са участвали в
бойни действия във Ви-
етнам, Саудитска Ара-
бия, Чили, Афганистан,
Югославия и Чечня. Пол-
кът редовно участва в
осигуряването на чуж-
дестранните визити на

Íàä 130 ÷óæäåñòðàííè
âîåííè âåäîìñòâà ùå ñå
ñúáåðàò íà "Àðìèÿ - 2019"

Предста-
вители на
повече от
130 отбра-
нителни ве-
домства от
р а з л и чни
страни ще
участват в
Междуна -
родния тех-
нически форум "Армия - 2019", съобщи във втор-
ник министърът на отбраната на Руската федера-
ция армейски генерал Сергей Шойгу на съвеща-
ния в Министерството на отбраната.

"Петият, юбилеен форум "Армия" ще се състои
от 25 до 30 юни в конгресно-изложбения център
"Патриот". Ще пристигнат повече от 130 делегации
от чужбина, очаква се да дойдат официални лица
от над 130 отбранителни ведомства. Според пред-
варителните оценки своята продукция ще предс-
тавят почти 3 хиляди компании", каза Шойгу. По
думите му сега се води активна подготовка за съ-
битието.

Началникът на Гене-
ралния щаб на Въоръже-
ните сили на Руската фе-
дерация армейски гене-
рал Валерий Герасимов
и новият главнокоманд-
ващ Обединените въоръ-
жени сили на НАТО Тод
Уолтърс обсъдиха в на-
чалото на седмицата от-
ношенията между Русия
и НАТО и ситуацията в
Европа в телефонен раз-
говор, съобщиха пред
журналисти от руското
Министерство на отбра-
ната.

"Военачалниците обме-
ниха оценки за военно-
политическата ситуация
в Европа, за текущото
състояние на руско-на-
товските отношения, как-
то и за откритостта на
военната дейност", каза-
ха от военното ведомст-

Съставът на предста-
вителствата на "Ростех"
във Венецуела остава
непроменен много годи-
ни, а числата, приведе-
ни в статията на "Уол
Стрийт Джърнъл" за при-
съствието на руски во-
енни специалисти, са за-
вишени десетократно,
съобщи пред ТАСС пред-
ставител на "Ростех".

"Числата, приведени в
статията по отношение
на присъствието на щат-
ни служители на "Ростех"
във Венецуела, са преу-
величени десетки пъти.
Съставът на представи-
телството остава непро-
менен. Що се отнася до
техническите специалис-
ти, те пристигат перио-
дично в тази страна за
ремонт и обслужване на
по-рано доставената тех-

Â Ïñêîâ îòïðàçíóâàõà 75-ãîäèøíèíàòà
íà Áåðëèíñêèÿ âîåííîòðàíñïîðòåí ïîëê

руския президент, като
превозва свързочни
средства и представите-
лен автотранспорт.

Въздушното шоу беше
открито от 18 самолета
АН-2, долетели за праз-
ника от Рязан. В небето
те образуваха числото
75, паметно за псковс-
кото поделение. След ле-
ките многоцелеви само-
лети летеше АН-26. Тур-

бовинтовата машина
пристигна от Твер, а по
време на прелитането
над аеродрума "Княгиня
Олга" пилотът разклати
крила. Същото направи
и екипажът на АН-72 от
Омск, а след него лете-
ше Ил-22 от град Ивано-
во, Московска област.

В парада участваха 36
самолета от военнот-
ранспортната авиация.

Полети извършиха и са-
молет Ан-50 от Иваново,
тежкият транспортен са-
молет АН-124 "Руслан",
базиран в Брянска об-
ласт. За зрителите бе-
ше открито изложение на
военна техника. Псков-
чани можеха да влязат
в самолетите Ан-22, "Ан-
тей", АН-2, ИЛ-76 МД,
във вертолет Ми-8.

Кулминация на авиаци-
онното шоу бе моментът,
когато три ИЛ-76 разк-
расиха небето над лети-
щето в цветовете на рус-
кия трикольор.

Ðóñèÿ îïðîâåðãà òâúðäåíèÿòà çà ñúêðàùàâàíå
áðîÿ íà âîåííèòå ñïåöèàëèñòè âúâ Âåíåöóåëà

Президентът на Венецуела Николас Мадуро и руският минис-
тър на отбраната - февруари 2015 г.

ника. Преди дни напри-
мер завършиха техни-
ческите работи по обс-
лужването на партида
самолети", каза събесед-
никът на агенцията.

От пресслужбата на
"Рособоронэкспорт" на
свой ред добавиха, че
специалният експортьор
също продължава рабо-
та в страната, реализи-

райки по-рано сключени
договорености. "Рособо-
ронэкспорт" отделя осо-
бено внимание на изпъл-
нението на договоренос-
тите за създаване на от-
бранителни предприятия
във Венецуела, както и
за обучаване на специа-
листи за своевременно
обслужване на по-рано
доставената техника",
съобщиха от компания-
та, като подчертаха, че
други руски компании,
участващи в руско-вене-
цуелското военнотехни-
ческо сътрудничество,
също са привързани към
курса на задълбочаване
на взаимодействието с
Министерството на отб-
раната и с други държав-
ни ведомства на Вене-
цуела.

По-рано "Уол Стрийт

Джърнъл" съобщи, че
напоследък Русия била
рязко съкратила броя
на военните съветници
във Венецуела. В мате-
риал, публикуван в края
на миналата седмица,
изданието твърди, че
през последните някол-
ко месеца броят на спе-
циалистите от държавна-
та корпорация "Ростех",
която според вестника
отговаря за подготовка-
та на венецуелски воен-
ни и за консултациите по
договорите за доставка
на въоръжения, се е
съкратил от хиляда до
няколко десетки.

Изданието предполага,
че такава крачка може
да бъде предизвикана от
"липсата на нови догово-
ри и признание, че ре-
жимът на Мадуро повече
не разполагал със сред-
ства, за да продължи да
заплаща другите услуги на
"Ростех", свързани с ми-
налите договори".

Ãåðàñèìîâ ðàçãîâàðÿ ñ íîâîíàçíà÷åíèÿ
âúðõîâåí ãëàâíîêîìàíäâàù ÍÀÒÎ

во. Оттам добавиха, че
Герасимов и Уолтърс са
се договорили да про-
дължат контактите.

Генерал Уолтърс беше
назначен за главнокоман-
дващ Обединените въоръ-
жени сили на НАТО в Ев-
ропа в началото на май,
като на този пост смени
Къртис Скапароти, който

командваше силите на
НАТО от март 2016 г. Пре-
ди това Уолтърс команд-
ваше американските во-
енновъздушни сили в Ев-
ропа и Африка, участвал
е в операциите на САЩ в
Ирак и Афганистан.

Генерал
Тод Уолтърс
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Мъжкият отбор на Русия по
баскетбол ще играе мачове
срещу отборите на Арженти-
на и Испания в рамките на
подготовката за турнира за
Световната купа - 2019 г., кой-
то ще се състои в Китай, съ-
общи пресслужбата на Рус-
ката федерация по баскет-
бол. Треньорският щаб ще
проведе лагер сбор на кан-
дидатите за основния отбор
от 17 до 19 юли. След него
ще бъде определен съставът,
който ще се отправи на сбор,
стартиращ на 21 юли в под-
московския Новогорск.

Мачовете с отборите на
Аржентина и Испания ще се
състоят в рамките на тур-
нир в китайския град Нен-
бо на 26 и 28 август.

Преди това руските баскет-
болисти ще участват в три
приятелски турнира - от 2 до
4 август ще играят в Самара
срещу националните отбори
на Йордания и Иран, от 8 до
10 август на турнира в ита-

Èíôàíòèíî áëàãîäàðè íà Ðóñèÿ çà
Ñâåòîâíîòî ôóòáîëíî ïúðâåíñòâî

Президентът на Международната федерация по футбол
(ФИФА) Джани Инфантино благодари по руски на Русия
за организацията и провеждането на Световното първен-
ство по футбол през миналата година. Това стана по вре-
ме на заседание на конгреса на ФИФА в Париж.

"През миналата година в Русия се състоя най-доброто в
историята Световно първенство. Имаше приказки, че то-
ва е страна на насилието и бюрокрацията, но всичко
стана съвсем иначе: там цареше истински празник, за-
щото Световното първенство обединява света. И ние ис-
каме да кажем огромно благодаря на Русия. Спасибо
(той каза това на руски език - Бел. Ред.) за това, че вие
така потресаващо организирахте Световното първенст-
во", каза президентът на ФИФА.

Руският национален отбор
по футбол продължи подго-
товката си за мачовете от
квалификациите за Евро-
пейското първенство по фут-
бол срещу отборите на Сан
Марино и Кипър на базата
си в Новогорск в Московс-
ка област.

В тренировките участва-
ха 28-те футболисти, пови-
кани в разширения състав

Около 280 руски спортис-
ти ще участват в лятната
Универсиада-2019, която ще
се състои в Неапол, каза
пред ТАСС президентът на
Руския студентски спортен
съюз Сергей Сейранов.

Руската делегация на Уни-
версиада-2017 се състоеше
от 517 души, 348 от които -
спортисти. В състезанията
не участваха руските леко-
атлети. Тогава руснаците
спечелиха 25 златни, 31
сребърни и 38 бронзови ме-
дала, като заеха четвърто-
то място в отборното кла-
сиране по медали.

"Около 280 спортисти ще
участват в лятната Универ-
сиада в Неапол, а делегаци-
ята ще се състои от 361 ду-
ши. Руските спортисти ще
участват в състезанията по
всички видове спорт, освен
леката атлетика. За съжа-

Èãíàøåâè÷ ïîå
ìîñêîâñêèÿ
"Òîðïåäî"

Бившият защитник на на-
ционалния отбор по футбол
на Русия Сергей Игнашевич
беше назначен за старши
треньор на футболния отбор
"Торпедо", съобщи пресслуж-
бата на московския клуб.
Договорът с 39-годишния
специалист беше подписан
по схемата 1+1 години. През
сезона 2018-2019 г. Игнаше-

280 ðóñêè ñïîðòèñòè ùå ó÷àñòâàò
â Óíèâåðñèàäàòà â Íåàïîë

ление, заради статута на Об-
щоруската федерация по ле-
ка атлетика руснаците не мо-
гат да се представят под
своя флаг, а на Универсиа-
дите не е предвиден неутра-
лен статут", каза Сейранов.

Той добави, че основната
част от руските спортисти
ще излетят за Неапол на 29
и 30 юни. С оформянето на
визите се занимават феде-
рациите, но проблеми не би
трябвало да има. Голяма
част от спортистите имат
многогодишни визи, на всич-
ки са направени официални
покани в страната за учас-
тие в Универсиадата.

Според президента на
Руския студентски спортен
съюз намаляването на броя
на участниците в сравнение
с миналогодишната Универ-
сиада е свързано със сък-
ращаването на квотите в ре-

дица видове спорт.
"Всички квоти на Универ-

сиадата са точно разписа-
ни, във всеки вид спорт за
всички участници те са сък-
ратени до невъзможното.
При стрелбата например се
разиграват 15 комплекта
медали, а можем да дока-
раме само четири мъже и
жени. Това съкращаване на
квотите е наложено и зара-
ди трудностите с настаня-
ването на спортистите. На
Универсиадата в Италия нап-
ример спортистите, кои-
то ще се състезават в Неа-
пол, ще живеят на круизен
лайнер", поясни събеседни-
кът на агенцията.

Той добави, че досега не
се е случвало за състеза-
нията по художествена гим-
настика да могат да бъдат
заявявани само пет моми-
чета, дори без шеста резер-

ва. И в индивидуалните със-
тезания по лека атлетика ще
участват не по две спортис-
тки от всяка страна, а само
по една. Всички страни оба-
че са в еднакви условия, ка-
за Сейранов.

Универсиадата в Неапол
ще се състои от 3 до 14 юли.

Първата лятна Универси-
ада се е състояла през 1959

г. в италианския Торино, въп-
реки че различни междуна-
родни студентски прояви -
летни световни студентски
първенства, университетски
игри, спортни младежки и
студентски фестивали - се
провеждат от 1923 г. През
1973 г. лятната Универсиа-
да беше в Москва, а през
2013 г. - в Казан.

Тържественото откриване на Универсиадата в Казан през 2013 г.

"Ñáîðíàÿ" òðåíèðà çà êâàëèôèêàöèèòå çà
Åâðîïåéñêîòî ïúðâåíñòâî â ïúëåí ñúñòàâ

на националния отбор. По-
лузащитникът на "Локомо-
тив" Дмитрий Баринов, кой-
то във вторник тренираше
по индивидуална програма,
се завърна в общата група.

Първоначално за подго-
товката за предстоящите ма-
чове бяха извикани 30 фут-
болисти, но защитникът на
"Локомотив" Владислав Иг-
натиев беше принуден да на-

пусне лагер сбора заради
контузия в коляното, а по-
лузащитникът на "Красно-
дар" Юрий Газински по вре-
ме на контролен мач в по-
неделник получи травма в
лявото рамо.

Мачовете на Русия срещу
отборите на Сан Марино и
Кипър ще се играят на 8 и
11 юни съответно в Саранск
и Нижни Новгород.

Тренировка на руския национален отбор по футбол на базата
в Новогорск

Президентът на ФИФА
ДЖани Инфантино

На конгреса на ФИФА стана ясно, че печалбите на
Международната федерация по футбол през 2018 г. са
съставили 1,814 млрд. долара. Това се видя от финансо-
вия отчет на организацията, който беше представен на
конгреса. Доходите на ФИФА през миналата година са
съставили 4,641 млрд. долара, а главен техен източник е
провеждането на Световното първенство в Русия. Отбе-
лязва се, че турнирът в Русия е най-печелившият в исто-
рията на организацията.

Печалбата позволява да бъдат увеличени резервите на
организацията до 2,750 млрд. долара. Преди три години
този показател се равняваше на 1 млрд. долара.

За периода 2015-2018 г. доходът на ФИФА е съставил
6,421 млрд. долара. 83 процента от този доход е донесло
Световното първенство в Русия. Футболното Световно пър-
венство през миналата година премина в Русия от 14 юни
до 15 юли на 12 стадиона в 11 руски градове. Победата
спечели отборът на Франция, която на финала се наложи
над хърватите с резултат 4:2.

Áàñêåòáîëèñòèòå ùå èãðàÿò ñðåùó Àðæåíòèíà
è Èñïàíèÿ ïðåäè Ñâåòîâíàòà êóïà

На руските баскетболисти
предстоят сериозни

изпитания

лиянския Верона руснаците
ще се срещнат с отборите
на Италия, Венецуела и Се-
негал, на 17 и 18 август - сре-
щу отборите на Финландия и
Летва във финландския Ес-
поо. След всеки турнир рус-
наците ще се завръщат в
учебно-тренировъчния цен-
тър "Новогорск".

В турнира за Световната
купа отборът на Русия  ще
играе срещу съставите на
Нигерия, Аржентина и Юж-
на Корея в група "В". Сами-
ят турнир ще се състои от
31 август до 15 септември.
След него седем отбора ще
получат визи за Олимпийс-
ките игри в Токио.

вич беше в треньорския щаб
на младежкия отбор на мос-
ковския ЦСКА.

"Много съм радостен, до-
ри щастлив, защото получих
сериозна работа, към коя-
то съм се подготвял и стре-
мил. Щастлив съм заради
това, че съдбата ми подари
шанс да започна своята ка-
риера в клуба, който всъщ-
ност ме е възпитал. "Торпе-
до" винаги е бил в сърцето
и паметта ми и дори не знам
как да опиша емоциите, ко-
гато се връщаш от дълъг път
у дома. Това е невероятно
чувство", каза Игнашевич.

Сергей Игнашевич е въз-
питаник на "Торпедо". Той е
играл за самарския "Крила
на Съветите", както и за мос-
ковските клубове "Локомо-
тив" и ЦСКА. Носител е на
Купата на УЕФА (2005 г.) с
ЦСКА, със състава на ар-
мейския клуб пет пъти е
шампион на Русия. Рекордьор
в лигата е по брой победи
във финали за Купата на Ру-
сия (шест пъти с ЦСКА и вед-
нъж с "Локомотив"), седем
пъти е печелил Суперкупата
на Русия. Защитникът общо
е печелил 21 трофея, 18 от
които със състава на ЦСКА.


